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DEN NORSKE KIRKE 
 

Vardeneset menighetsråd 
   
 
 

1 
 

Saksliste  
Vardeneset menighetsråd 
 
Møtedato: 14.02.2024 kl. 19:00 

Møtested: Vardeneset kirke - Kirkestuen 

Arkivsak: 23/04474 

 
Eventuelt forfall må meldes snarest på tlf   90734967       eller e-post 
tr567@kirken.no. Vararepresentanter møter etter nærmere beskjed fra 
møtesekretær. 
 
SAKSLISTE   
Godkjenning av innkalling og saksliste 
9/24 23/05164-4 Godkjenning av innkalling og saksliste (14.02.2024) 
Godkjenning av protokoll 
10/24 23/05378-3 Godkjenning av protokoller (14.02.2024) 
Saker til behandling 
11/24 23/05379-3 Menighetens liv (14.02.2024) 
12/24 22/05778-3 Besøk av diakon Mona Kristin Eidsvåg (14.02.2024) 
13/24 24/00366-2 Diakoni og diakoniutvalget (14.02.2024) 
14/24 23/05816-3 Handlings- og økonomiplan 2025 - 2028 HØP (14.02.2024) 
15/24 24/00659-1 Medarbeiderundersøkelsen 2023 (14.02.2024) 
16/24 24/00360-1 Årsmøte (14.02.2024) 
17/24 24/00360-2 Årshjul Vardeneset menighetsråd (14.02.2024) 
18/24 23/05835-3 Orienteringssaker (14.02.2024) 
19/24 23/05836-3 Eventuelt (14.02.2024) 
Orienteringssaker 

Eventuelt 
 
STAVANGER, 07.02.2024 
 
 
Henrik Arnestad Salte 
Leder 
 
 
Torill Rosland 
møtesekretær 
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DEN NORSKE KIRKE 
 Vardeneset menighetsråd 
 
 

 
 

 
 
Saksbehandler Arkivkode Arkivsak Ugradert 
Torill Rosland 411 23/05164-4    

 
 

 
 
 
Godkjenning av innkalling og saksliste (14.02.2024) 
 
 
 
  
 
         
 
 
Saksorientering 
Skriv inn teksten her. 
 
 
Forslag til vedtak 
Vardeneset menighetsråd godkjenner innkalling og saksliste 
 
 

Saksnummer Råd/utvalg Møtedato 
9/24 Vardeneset menighetsråd 14.02.2024 
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DEN NORSKE KIRKE 
 Vardeneset menighetsråd 
 
 

 
 

 
 
Saksbehandler Arkivkode Arkivsak Ugradert 
Torill Rosland 411 23/05378-3    

 
 

 
 
 
Godkjenning av protokoller (14.02.2024) 
 
 
 
Vedlegg:  
Protokoll Vardeneset menighetsråd 10.01.2024 
AU protokoll 24.01.2024 
Referat diakoniutvalg 15.01.24 
 
 
Saksorientering 
Skriv inn teksten her. 
 
 
Forslag til vedtak 
Vardeneset godkjenner protokollen fra MR 10.01.2024, og tar protokoll fra AU 24.01.2024 
og referatet fra diakoniutvalget 15.01.2024, til orientering. 
 
 

Saksnummer Råd/utvalg Møtedato 
10/24 Vardeneset menighetsråd 14.02.2024 
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DEN NORSKE KIRKE 
 

Vardeneset menighetsråd 
  
 

1 
 

Møteprotokoll  
Vardeneset menighetsråd 
 
Møtedato: 10.01.2024 kl. 19:00 
Møtested: Vardeneset kirke i kirkestua 
Arkivsak: 23/04474 
  
Til stede:   
  
Møtende 
varamedlemmer 

Arild Kiil 

  
Forfall:  Berly Gilje Holter 
  
  
Andre:  
 

Kirkeverge Rune Skagestad og prost Tor Magne Nesvik 

  
Protokollfører: Torill Rosland 
  
 
 
SAKSLISTE Side 
Godkjenning av innkalling og saksliste 
1/24 Godkjenning av innkalling og saksliste (10.01.2024) 2 
Godkjenning av protokoll 
2/24 Godkjenning av protokoller (10.01.2024) 2 
Saker til behandling 
3/24 Menighetens liv (10.01.2024) 3 

4/24 Besøk av prost Tor Magne Nesvik og kirkeverge Rune Skagestad 
(10.01.2024) 4 

5/24 Budsjett 2024 (10.01.2024) 5 
6/24 Temakveld/Bibeltime (10.01.2024) 6 
7/24 Orienteringssaker (10.01.2024) 7 
8/24 Eventuelt (10.01.2024) 7 
Orienteringssaker 

Eventuelt 
   
 
Sted, 07.02.2024 
 
Henrik Arnestad Salte Torill Rosland 
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 2  

 Sekretær 
 

 
Godkjenning av innkalling og saksliste 

1/24 Godkjenning av innkalling og saksliste (10.01.2024) 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Vardeneset menighetsråd 10.01.2024 1/24 

 
 
 
 
Forslag til vedtak 
 
Vardeneset menighetsråd godkjenner innkalling og saksliste 
 
Møtebehandling 

 
Vedtak  

Vardeneset menighetsråd godkjenner innkalling og saksliste 
 

[Lagre vedtak]  

 

 

 

 
Godkjenning av protokoll 

2/24 Godkjenning av protokoller (10.01.2024) 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Vardeneset menighetsråd 10.01.2024 2/24 

 
 
 
 
Forslag til vedtak 
 
Vardeneset menighetsråd godkjenner protokoller fra AU 13.12.2023 og MR 
29.11.2023. 
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 3  

 
Møtebehandling 

 
Vedtak  

Vardeneset menighetsråd godkjenner protokoller fra AU 13.12.2023 og MR 
29.11.2023. 
 

[Lagre vedtak]  

 

 

 

 
Saker til behandling 

3/24 Menighetens liv (10.01.2024) 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Vardeneset menighetsråd 10.01.2024 3/24 

 
 
 
 
Forslag til vedtak 
 
Menighetsrådet tar saken til orientering 
 
Møtebehandling 

Veldig kjekke gudstjeneste kl 1430 på julaften. Korpset var flinke å spille  

Preken med Tor Magne var god på julaften  

Fin julegudstjeneste kl 1600 på julaften, med god preken og godt med folk.  
 
MR har fått tilgang til Kirka vår, så gå inn og les om planer og utfordringer. 
 
Godt å vær i gang igjen med Husfellesskap og andre ting i kirken.  Det er en viktig 
arena med husfellesskap og føle et kristent felleskap og ta opp temaer fra Bibelen. 
 
Kjerkå vår menighetsbladet, er viktig å dele ut til alle husstandene i Vardeneset 
bydel. Der er det mye info, fint blad. 
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 4  

Godt Marius er tilbake. Presteoppturer med gode vikarer som har steppet inn, mens 
Marius var syk. 
God stab som tok utfordringen og hadde 3 skolegudstjenester uten prest. 
 
Diakoniutvalget skal være neste uke, godt å være tilbake der. Og kjekt å være tilbake 
i gudstjenester nå i 2024. 
 
 
Marius har en god følelse og er takknemlige for stab og at de trådde til når det ikke 
var prest til å ta skolegudstjenester. Det viser at det er en god stab vi har i 
Vardeneset.  
 
 
Vedtak  

Menighetsrådet tar saken til orientering 
 

[Lagre vedtak]  

 

 

 
4/24 Besøk av prost Tor Magne Nesvik og kirkeverge Rune 
Skagestad (10.01.2024) 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Vardeneset menighetsråd 10.01.2024 4/24 

 
 
 
 
Forslag til vedtak 
 
Menighetsrådet tar saken til orientering 
 
Møtebehandling 

Kirkeverge 
Gud vil at vi skal være her, vi er der han vil vi skal være. Vi er kirke som skal formidle 
ordet. Hva ønsker vi i Vardeneset, hvordan vil vi at kirken skal være? 
 
MR og FR har flere samhandlingsområder.  Det vil si ansvar og oppgaver i forhold til 
hverandre. 
 
Ansatte er en god ressurs som tar ansvar når det er behov for det  
 
Ansettelser i menigheter: 
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Daglig leder sammen med HR sjef drar inn MR leder.  
 
«Menighetsrådet har et ansvar til å vekke og nære det kristne livet i soknet» 
 
MR har et samhandlingsansvar sammen med andre menigheter. Det er noe av det 
viktigste å samarbeide på tvers av faglige ressurser. Da kan vi se på ressursbruken 
og hvordan vi samarbeider. 
 
Hvis ikke FR har ansvaret er det MR som har ansvar og myndighet. Dvs FR og MR 
er likestilte organ. 
 
MR er inne for å styrke posisjonen i vedtak om ansettelser i bispedømmerådet, dette 
er nytt av året. 
 
Det blir jobbet med stillingsutlysningstekster, hvilke kvalifikasjoner som kreves. 
 
FR har ansvaret for kirkebyggene. Det er en utfordring å holde alle byggene i god 
stand. Mye penger går med. Får god støtte til vedlikehold fra Stavanger kommune. 
 
Prost 
Bindeledd mellom Bispedømme og menighetene. 
 
Planarbeid og strategi. Hvilken retning går vi i, hvor vil vi?  
 
Viktig å ha stor frimodighet ha det kjekt i kirken og med menigheten. 
 
Det å jobbe i den norske kirke er et stort privilegium. Finne lyset med det vi gjør som 
kirke. Vi har store muligheter og lite ansvar. 
 
Finne på nye ting. Hvordan er vi som kirke, hvordan hadde det vært hvis vi ikke 
hadde pengene.  
 
Det er mye tro i samfunnet. Det har vært en spørreundersøkelse som går på hvem 
kirken er for. 
 
 
 
 
Vedtak  

Menighetsrådet tar saken til orientering 
 

[Lagre vedtak]  

 

 

 
5/24 Budsjett 2024 (10.01.2024) 
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Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Vardeneset menighetsråd 10.01.2024 5/24 

 
 
 
 
Forslag til vedtak 
 
Menighetsrådet godkjenner Budsjett for 2024, slik det er framlagt. Budsjettet kan tas 
opp igjen, når endelige tall foreligger. 
 
Møtebehandling 

 
Vedtak  

Menighetsrådet godkjenner Budsjett for 2024, slik det er framlagt. Budsjettet kan tas 
opp igjen, når endelige tall foreligger. 
 

[Lagre vedtak]  

 

 

 
6/24 Temakveld/Bibeltime (10.01.2024) 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Vardeneset menighetsråd 10.01.2024 6/24 

 
 
 
 
Forslag til vedtak 
 
Menighetsrådet vedtar å arrangere en Bibeltime/temakveld i løpet av våren 2024 
 
Møtebehandling 

MR ønsker å ha en bibeltime/temakveld, noen tanker rundt det: 
 
Prestens hjørne - Bibelen i kontekst før og nå. For de som kan Bibelen og de som 
ikke kan så mye.  
 
Hvem trenger noe mer? Kvalitet er viktig trenger ikke være så mange.  
 
Positive til Bibeltema. Nåde, Hebreerbrevet. 
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Bruke teologiske ressurser i soknet. 
 
Hva skal være tema? Hvem tar saken å finne et tema? Skal det være en komite? 
 
Ha dette i stedet for Alfakurset, der det var så få påmeldte at det måtte avlyses. 
Hva er kirka sin rolle? 
 
Vedtak  

Menighetsrådet vedtar å tenke litt på saken og diskutere det videre på samling hos 
Berly Holter den 07.02.2024. 
 
 

[Lagre vedtak]  

 

 

 
7/24 Orienteringssaker (10.01.2024) 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Vardeneset menighetsråd 10.01.2024 7/24 

 
 
 
 
Forslag til vedtak 
 
Menighetsrådet tar saken til orientering 
 
Møtebehandling 

 
Vedtak  

Menighetsrådet tar saken til orientering 
 

[Lagre vedtak]  

 

 

 
8/24 Eventuelt (10.01.2024) 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
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1 Vardeneset menighetsråd 10.01.2024 8/24 
 
 
 
 
Forslag til vedtak 
 
Ingen forslag til vedtak 
 
Møtebehandling 

Lys på korset, Kan det justeres litt sånn at lyset kommer litt mer opp på selve korset. 
 
Berly Holter har invitert MR hjem til seg og har 3 datoer, MR går for 7. februar kl 
1900. 
 
Vedtak  

Menighetsrådet vedtar å ha sosial kveld hos Berly Holter 7. februar kl 1900. 
 

[Lagre vedtak]  

 

 

 

 
Orienteringssaker 

Eventuelt 
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AU protokoll 24.01.2024 

Til stede: Mette Nordbø, Henrik Arnestad Salthe, Marius H Økland og Torill Rosland 

Forfall: Kristin Tjelle 

Referent: Torill Rosland 

Innledning med bibellesning ved Henrik A Salthe 

1. Diakon Mona inviteres til MR 14.02, hun forteller litt om arbeidet i Vardeneset og hvordan hun 
har hatt det som ansatt her i 1 ½ år. Plass for spørsmål fra MR. 

2. Stab.  
- Thomas organist har søkt og fått innvilget permisjon fra 12.02 – 21.06, for å 

jobbe som sceneinspisient for Symfoniorkesteret. 
Det er 3 organister som skal dele på gudstjenestene framover. John Gunnar 
Akerø skal ta kirkekoret og Erlend Wold skal være med Anne på Knøttekoret. 
Dette blir bra. 

- Marius er tilbake i 70 % jobb etter sykefraværet. 
- Anne er tilbake i sin stilling som BU arbeider 75 % etter sykefraværet 
- Eskild D Hareide er vikar i stillingen til Pia O Tresselt som kirketjener 10 %. 

Stillingen er lyst ut søknadsfrist er 29. 01. 
- Resten av stab er på plass pr dags dato 
-  

 
3. Diakon/diakoniplanen Samarbeid med andre gir et bedre samfunn. Vi bør utnytte 

kompetansen til hverandre. i trenger å utnytte hverandres kompetanse for å være en 
synlig og tydelig samfunnsaktør for rettferdighet og nestekjærlighet. 
Diakoniplanen Diskutere litt planen som foreligger fra 2015, og komme med innspill til punkter. 
Så kan diakoniutvalget ta saken videre og utarbeide en ny diakoniplan.  

 
Det blir fokus på diakoni og diakoniplanen og hva diakoniutvalget skal gjøre i forhold til 
MR, hva går mandatet ut på? 

 
 

Handlings og økonomiplan HØP 2025-2028. 

 fra Arne Mossige:  

Vi er opptatt av å få med oss mest mulig av de behov som er relevante for budsjettforarbeidet.  Det 
dreier seg ikke minst om behov for større bygningsmessige investeringer. Det vil eksempelvis være 
rehabiliteringer, større reparasjoner, ombygginger, universell utforming, forbedringer/endringer av 
funksjonalitet i bygning, nybygg, orgelsaker, høyttaleranlegg osv. 

Er det noe i Vardeneset som vi ønsker å ha med i denne planen? Forrige MR hadde utbygging av 
Kirketorg, under taket som er rett ved hovedinngangen, for å få mer plass. 

Ellers hadde vi fra før Flygelet, men nå er det i hus og er tatt ut fra HØP. Vi ønsker og å bytte ut de 
store spottene i kirkerommet.  

1. Spottene i kirkerommet, bytte de ut fra halogen til ledspotter. 
2. Utbygging av kirketorg (DL få inn et overslag) 
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3. Økonomirapporter pr 01.02.2024, legges fram.  

 

4. Besøk i MR 20. mars: Anne Margrethe Hjelmeland BU – arbeider. Hun kan fortelle 
om hva hun holder på med for tiden. 

 

5. Gudstjenesten. Strukturen, variasjon og det musikalske uttrykket inn mot liturgien, hva 

tenker vi om det?  Ta det inn i MR juni/septembermøtet. 

6. Tanya Michelet – temakveld. Honorar er 7500 + reis og overnatting. Så ca 9500 til 
sammen. Skal vi gå for dette? Vokste opp i en ateistfamilie, er så blitt kristen og 
reiser rundt og snakker om livet sitt. Inngangsbilletter?  Gratis inngang og heller 
vippse et fritt beløp? Hun kommer 25. April til Vardeneset. Påmelding? Melodypipe 
billetter 100? 150? Med middag? Lapskaus? Eller bare enkel kaffimat/kveldsmat?  25 
april.  
Anninsering: Plakat til andre menigheter, be servicetorget om å sende til 
menighetene. Facebook med å fremme det. Annonse Aftenbladet, spør Andreas. 
Skrive en kronikk til Aftenbladet, har hun en vi kan bruke? Elisabeth hører med 
henne. PR for henne. Marius holder i trådene.  

 

7. Noen menigheter har foreldrekvelder. Det er et lavterskel tilbud med litt enkel 
bevertning og sosialt og vi får høre litt hva som rører seg i bydelen. Liv Berit 
Tønnessen? Sammen med Tasta? Hva tenker de? Tema: foreldrerollen? DL lufter det 
med Tasta. Tasta er interessert. Liv Berit Tønnessen ble for dyr, hun skulle ha 15 000, 
skal vi gå for noe annet? DL har sendt mail til DL og prest i Tasta om de vil være med å 
arrangere foreldrekveld, og ta må vi ha et møte og planlegge litt hvordan vi ønsker å ha det. 
Venter på svar fra Tasta.  
 

8. Gjestebud utfordre diakoniutvalget til å arrangere gjestebudet med hjelp av andre frivillige 
og diakon/prest? Berly være med å arrangere. Bør være et godt opplegg som kirka kan stå 
for. Reklamere for trosopplæringen denne kvelden. Hekte det på noe annet ? Barnas dag? 
Familiemiddag. MR 14.02.2024 eller marsmøtet. 

9. Medarbeiderundersøkelse 2023. Nettopp levert inn, litt spennende hva som kommer fram 
og om vi må gjøre noe.. Daglige leder i SKF har fått tilgang til undersøkelsen nå i januar. DL 
har fått undersøkelsen og skal ha en gjennomgang med stab fredag 26.01.2024. og legge opp 
til en handlingsplan framover. MR 14.02.2024.. 

10. Kirkekaffien Grønn menighet? Engangskopper, engangstallerkener osv. Det skal vi bruke 
minst mulig av. Har fått 40 kopper fra PS utleie som vi har til kirkekaffen. 
Fra Kirkeverge Rune Skagestad: Jeg har jobbet med et notat med tittel «Grønt skifte – om 
Klima og miljøfokus i SKF» 
Det er noen som har fått dette og gitt innspill, som er føyd fortløpende til. 
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Tanken min er at dette kan bli et styringsdokument for vår vei videre i møte med et grønt 
skifte 

Ta med i vedtaket at første sak kan være at SKF vedtar å hjelpe med å få ned 
strømregningen. Da vi kan skifte fra Halogen til led på spottene i  taket og ta det inn i HØP? 

 

11. Årsmøte 17.mars rett etter gudstjenesten. Noe vi ønsker å ta når vi har et menighetsmøte?  
Legge fram hva som skjer i virksomheten i løpet av året. 

 
12. Basar? Mona? 20 april kl 14 – 16. Sende ut mail om gevinster. Veronica lager middag som 

blir solgt. God planlegging. Gevinster mottas med takk.  
13. Årshjul for MR hvilke saker er faste? Når gjør vi hva? DL lager et forslag til årshjul. Inn i MR 

14.02.2024 
14. Strategiplanlegging i MR møte april/mai  
15. MR papirer blir lagt ut på nettsiden fortløpende, rett etter møtet. 
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Referat diakoniutvalget Vardeneset menighet.  

 

Møtedato: 15.01.2024, kl 14:00-15:30 i Sakristiet i Vardeneset kirke.  

Til stedet: Arild Kiil, Berly Gilje Holter, Marit Blindheim og Mona Kristin Eidsvåg 

 

 Åpning:  Mona Kristin  
 
Sak: 01/24 Godkjenning av referat fra sist møte  
Godkjent 
   
 
Sak: 16/22 Besøkstjeneste.   
Ragnhild er med. Mona Kristin står oppført som kontaktperson på hjemmesiden til kirken og 
vil etter hvert kontakte etterlatte etter dødsfall for å høre hvordan det går og om de har behov 
for samtale.  
Mona Kristin har 2- 3 stykker hun besøker jevnlig og noen hun ringer jevnlig. Marit har også 
noen hun besøker. Mona Kristin høre med andre diakoner om hvordan de gjør det i andre 
menigheter og spørre Torill Rosland om hun kan lage artikkel på Facebook. Lage en bedre 
artikkel om dette på hjemmeside, Kjerkå vår osv. 
  
 
Sak: 17/22 Leksehjelp.  
Mona Kristin har hatt et møte med Eva- Maria Gartner. Hun er leder for Tasta 
Frivillighetssentralen. Hun er veldig positiv til å samarbeide. Det er viktig å støtte opp om 
gode aktiviteter i bydelen og hjelpe hverandre. Tasta Frivillighetssentral driver allerede 
mange fine aktiviteter, bl.a leksehjelp onsdag ettermiddag. Men hun har også tanker/ planer 
om å starte opp med leksehjelp for 7.- 8.- klassinger; spesielt med tanke på de barna i denne 
aldersgruppen som faller litt utenfor i sine miljøer og som ofte henger i skateparken. Planen 
er at det skal være på tirsdager fra kl 15.00- 16.00. Vet dere om noen aktuelle frivillige, som 
kunne være med å hjelpe? Lærere eller andre?  
De trenger også noen som kan være sammen med og aktivisere barna som er med foreldrene 
sine på leksehjelp på onsdager. 
Torill har sendt ut fellesmail, men liten respons. 
Arild ønsker å være med annenhver tirsdag. 
Mona Kristin høre med Eva- Maria igjen om hvordan det ligger an og hvordan behovet er nå. 
  
 
Sak: 22/22 Olabil- løpet  
Mona Kristin nevnte Olabil- løpet for leder av Tasta Frivillighetssentral, Eva- Maria Gartner. Hun 
syntes det hørtes ut som et kjekt arrangement for bydelen og var positiv til å eventuelt samarbeide om 
dette. Hun har flere kontakter som kan være gode å ha dersom en skal planlegge/ arrangere dette.  

Vi tar saken med oss videre og så blir det spennende å se om det kan bli noe av etter hvert. 
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Mona Kristin snakke med Eva- Marie Gartner om dette. Kanskje vi også kan spørre andre 
kirkegjengere om de er interessert i å være med? Arild spørre Inge Tappel om annen variant der vi 
lager modellfly. Eller kanskje drager? 

 

Sak: 02/23 Bibeltime eller lignende oftere 
Mona Kristin har fått innspill om at det hadde vært fint med bibeltime eller lignende 
sammenkomster litt oftere. Kanskje en gang i måneden. Godt å komme sammen og få høre 
Ordet.  

Navn en kan spørre om å ha bibeltime/ temasamling er for eksempel Per Arne Tengesdal, 
Arild Vøllestad, Gunnar Skadberg. 

Kan de som allerede hadde planlagt undervisning til Alphakurset, som ble avlyst, ha denne 
undervisningen på en bibeltime for alle i stedet for? 

 

Sak: 08/23 Internasjonal dag med mat fra andre land og basar 

Det er planlagt Internasjonaldag med mat fra andre land kombinert med basar lørdag 20. 
April 2024, kl 14.00- 16.00. Arrangementet heter Vårbasar. Målet er at det skal være et 
lavterskelarrangement for bydelen og et arrangement som på en spesiell måte skal inkludere 
mennesker fra andre land i kirken vår. Det å få komme sammen å spise et rimelig måltid er et 
tiltak som stadig blir trukket frem når det blir snakket om gode tiltak i møte med ensomhet, 
fattigdom og flyktninger. Folk kan bidra med gevinster, kaker og/ eller selge mat/ årer/ 
lynlodd på basardagen. 

Hva kan diakoniutvalget hjelpe til med?  

Mona Kristin høre med kirkeringen om de ønsker å bidra med noe og sender ut mail til andre 
kirkemedlemmer om de ønsker å bidra med noe. 

 

Sak: 10/23 Alphakurs 

Det var for få påmeldte til Alphakurs i høst, men komiteen ønsker å gjøre et nytt forsøk i 
januar igjen.  

Det planlagte Alphakurset er avlyst igjen pga liten påmelding. Komiteen ønsker å ha en 
temakveld/ bibeltime 6. mars kl 19.30 i stedet for. Mulig det blir planlagt nytt Alphakurs etter 
hvert.  

 

Sak 14/23:  Gjestebud 

Det har kommet ønske om å arrangere GJESTEBUD for familiene til dem som ble døpt året 
før. De må få fin innbydelse, dekke fine bord, servere god mat, sang av Knøttekoret?  

Berly følger opp denne saken i Menighetsrådet mtp hvem som skal ha ansvaret for 
arrangementet. Arrangementet har kommet med i menigheten sin strategiplan for de neste 
fire årene, så det er en god start. 
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Berly har hatt kontakt med noen i Skjold der de hadde Temakveld om dåp. Der var det 
vellykket, kom ca 100 stk. I forkant hadde de samlet inn dåpskjoler, som de laget en utstilling 
av med svart bakgrunn. Noen av dem som kom denne kvelden, fortalte historier om sine 
dåpskjoler. De sang flere dåpssanger. Sigfred Sørensen og en person til hadde en dialog- 
samtale over temaet dåp, som var avtalt i forkant. De hadde ikke matservering. 
Kontaktpersonen Berly har i Skjold vil etter hvert lage en rapport fra temakvelden, som hun 
vil sende videre til Berly. Kanskje dette kunne vært kombinert med Gjestebud?  

Mona Kristin hører med staben om hva de tenker om dette og om hvem de synes skal ha 
ansvaret for dette arrangementet. 

 

Sak 17/23: Kirkekaffien 

Noen faste kirkegjengere er veldig flinke til å se nye som kommer inn i kirken på 
gudstjenestene og tar kontakt med dem, eller om folk sitter alene. Fint om flere har fokus på 
dette. Det er viktig å bli sett! 

 

Sak 02/24:  Arrangement våren 2024 

- Foredrag om Lykke av Odd Magne Bakke, 25/1- 24 
- Salmekveld ved Vøllestad, 15/2- 24 
- Vårbasar, 20/4- 24 
- Temakveld: “Min vei til tro” ved Tania Michelet, 25/4- 24 
- Sangkveld med Thoms Hovgaard, 23/5- 24 
- Temakveld/ Bibeltime ved Alphakurs- komiteen, 6/3- 24 

Hvem i diakoniutvalget kan bidra når og med hva? 

Marit Blindheim lager vaniljehorn til Foredrag om Lykke 25/1. Berly lager kringle til 
Salmekveld 15/2. Mona Kristin sender videre ut forespørsel etter hvert ved behov. 

 

Sak 03/24: Utarbeiding av ny diakoniplan 

Da er det på tide å se på diakoniplanen for menigheten. Vi trenger nok å bruke litt tid på dette 
gjennom flere diakoniutvalgsmøter.  

Alle leser på diakoniplanen til neste gang og så går vi nøyere gjennom den da. 

 

Eventuelt: 

- Besøksvenn i fengselet. Arild kan tenke seg dette. 

 

Nytt møte: 

11. Mars 2024, kl 14.00- 15.30, Vardeneset kirke, sakristiet 
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DEN NORSKE KIRKE 
 Vardeneset menighetsråd 
 
 

 
 

 
 
Saksbehandler Arkivkode Arkivsak Ugradert 
Torill Rosland 411 23/05379-3    

 
 

 
 
 
Menighetens liv (14.02.2024) 
 
 
 
  
 
         
 
 
Saksorientering 
Menighetsrådet snakker om hva som rører seg i menigheten for tiden. 
 
 
Forslag til vedtak 
Menighetsrådet tar saken til orientering 
 
 

Saksnummer Råd/utvalg Møtedato 
11/24 Vardeneset menighetsråd 14.02.2024 
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DEN NORSKE KIRKE 
 Vardeneset menighetsråd 
 
 

 
 

 
 
Saksbehandler Arkivkode Arkivsak Ugradert 
Torill Rosland 200 22/05778-3    

 
 

 
 
 
Besøk av diakon Mona Kristin Eidsvåg (14.02.2024) 
 
 
 
  
 
         
 
 
Saksorientering 
Vi får besøk av diakon Mona Kristin Eidsvåg i menighetsrådet i kveld. Hun kan fortelle litt om 
diakoniarbeidet i Vardeneset, hva hun holder på med og hva hun har lyst til å gjøre 
framover. I juni har hun vært ansatt i menigheten i 2 år, hvordan har de 2 årene vært? 
 
 
Forslag til vedtak 
Menighetsrådet tar saken til orientering 
 
 

Saksnummer Råd/utvalg Møtedato 
12/24 Vardeneset menighetsråd 14.02.2024 
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DEN NORSKE KIRKE 
 Vardeneset menighetsråd 
 
 

 
 

 
 
Saksbehandler Arkivkode Arkivsak Ugradert 
Torill Rosland 6 24/00366-2    

 
 

 
 
 
Diakoni og diakoniutvalget (14.02.2024) 
 
 
 
Vedlegg:  
Diakoniplan for Vardeneset menighet 2019- (1) 
VEDTEKTER FOR DIAKONIUTVALG_forslag okt09 (2) 
Arbeidsdokument versjon 4 med innspill fra diakongruppa og arbeidsgruppe 
 
 
Saksorientering 
Fra den norske kirken: 

«Diakoni er kyrkja si omsorgsteneste. Omsorgen visast gjennom 
nestekjærleik, inkluderande fellesskap, vern om skaparverket og kamp for 
rettferd 

Diakoniutvalget er underlagt menighetsrådet og fungerer som et rådgivende og 
samordnende organ i arbeidet med diakoni og samfunnsspørsmål De jobber 
aktivt for å styrke omsorgen og hjelpebehovene i menigheten og 
lokalsamfunnet. 

Diakoni er omsorgstenesta til kyrkja. Diakoni er alt frå den kvardagslege 
omsorgen for naboen til internasjonalt engasjement for klimarettferd og 
nedkjemping av fattigdom. 

Diakoni er evangeliet i handling og blir uttrykt gjennom nestekjærleik, 
inkluderande fellesskap, vern om skaparverket og kamp for rettferd. 

Identitet og oppdrag 

Guds kjærleik til alle menneske og alt det skapte, verkeleggjort gjennom liv og 
teneste. 

Visjonen for den diakonale tenesta i Den norske kyrkja. 
 

Saksnummer Råd/utvalg Møtedato 
13/24 Vardeneset menighetsråd 14.02.2024 

22/134



13/24 Diakoni og diakoniutvalget (14.02.2024) - 24/00366-2 Diakoni og diakoniutvalget (14.02.2024) : Diakoni og diakoniutvalget (14.02.2024)

  
Kyrkja er diakonal av vesen, og diakoni er ein integrert del av identiteten og 
oppdraget til kyrkja.  

Diakonien ynskjer å fremje respekt og verdigheit og vil bidra til at menneske 
kan leve i forsoning med seg sjølv og andre, og til å myndiggjere menneske i 
eiga liv. Det dreier seg om å bidra til at menneske får teke vare på rettane sine.  

 

Diakoni er omsorgstenesta til kyrkja. Diakoni er alt frå den kvardagslege 
omsorgen for naboen til internasjonalt engasjement for klimarettferd og 
nedkjemping av fattigdom. 

Diakoni er evangeliet i handling og blir uttrykt gjennom nestekjærleik, 
inkluderande fellesskap, vern om skaparverket og kamp for rettferd. 

Identitet og oppdrag 

Guds kjærleik til alle menneske og alt det skapte, verkeleggjort gjennom liv og 
teneste. 

Visjonen for den diakonale tenesta i Den norske kyrkja. 
 
Kyrkja er diakonal av vesen, og diakoni er ein integrert del av identiteten og 
oppdraget til kyrkja.  

Diakonien ynskjer å fremje respekt og verdigheit og vil bidra til at menneske 
kan leve i forsoning med seg sjølv og andre, og til å myndiggjere menneske i 
eiga liv. Det dreier seg om å bidra til at menneske får teke vare på rettane sine» 

Så hvordan kan Vardeneset menighet og diakoniutvalget få til en god dialog og et 
godt samarbeid framover i denne perioden? 
 
Hva forventer MR av diakoniutvalget?  
 
 
Forslag til vedtak 
Menighetsrådet drøfter diakoniarbeidet i menigheten og hvilke forventninger 
menighetsrådet har til diakoniutvalget. Og en gjennomgang av diakonivedtektene og 
diakoniplanen. 
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Diakoniplan for Vardeneset menighet 2019 - 
 

 
Følgende punkt fra planen vil bli prioritert i perioden mars 2019- 

1. Bygge gode fellesskap, med særlig vekt på husfellesskap. 
2. Være åpne mot bydelen. 
3. Menighetens møte med mennesker som har det vanskelig 
4. Menighetens omsorg for de eldre. 

 

Overordnet mål for diakoniplanen: 
Å oppfylle menighetens visjon om et inkluderende fellesskap. Diakoni er hele menighetens ansvar og skal gjennomsyre alt vårt arbeid.  
 
Målet er en engasjert menighet hvor alle får bruke sine evner og utrustning til beste for andre. 
 
Diakonen har et overordnet ansvar for at planen gjennomføres, - i samarbeid med diakoniutvalget -, og for å følge opp slik at der er noen til å 
fylle de forskjellige oppgavene. 
 
Planen tar utgangspunkt i Diakoniplan for Den norske Kirke fra 2008 hvor diakoniarbeidet inndeles i 4 hovedgrupper: 
  

1. Nestekjærlighet 
2. Inkluderende fellesskap 
3. Vern om skaperverket 
4. Kampen for rettferdighet 

 
Strategiske spørsmål: 

1. Hvor er de diakonale utfordringene? 
2. Hvor er ressursene? 

 
Vi har alle et ansvar for å lete fram ressursene. I planarbeidet har vi for øvrig først og fremst vektlagt det første spørsmålet. 
 
Arbeidet vurderes ved avsluttet tiltak. For kontinuerlige tiltak skal det skje en vurdering av arbeidet før hvert årsskifte, 
og en evaluering av planen. 
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1. Nestekjærlighet 
 

Behov: 
• Hvem er nesten vår i lokalmiljøet? 
• Er vår menighet preget av nestekjærlighet? 

 
Vi har alle et ansvar for at vår menighet preges av omsorg for hverandre. Forkynnelsen bør preges av dette. 
 

Mål: Å inspirere til å leve et liv i nestekjærlighet 
 

Målgruppe Tiltak Ansvar 
Eldre Besøkstjeneste 

Blomsterhilsener 
Diakon 

Funksjonshemmede / eldre Kirkeskyss Daglig leder   
Barn/unge som faller utenfor  Diakon 
Sørgende Sorgstøttegrupper 

Sorgsamlinger  
Diakon i samarbeid prostiets diakoner 
Diakon / diakoniutvalg i samarbeid med Tasta 

Andre kriserammede        Oppfølging Diakon 
Alle Godhetsfestivalen Menighetsråd / stab 
Alle 
 

Bønnearbeid: 
Åpen Kirke 
Bønn for syke 

 
Diakon 
Diakon / prest 
 
 

Innsatte i fengselet Fengselsgruppe Diakon i Vardeneset/Tasta 
Alle på A- senteret Samarbeidsavtale med A-senteret Prest/Diakon 
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2. Inkluderende fellesskap 
 

Behov: 
• Hvem mangler fellesskap i vårt lokalmiljø? 
• Hvem faller utenfor? 
• Hva hindrer fellesskap? 
• Hvem har et særskilt behov? 

 
Vi må stadig utfordre og oppmuntre flere til å bli ledere, og legge til rette for utfoldelse av engasjement og initiativ. 
 

Mål: Stimulere til åpne fellesskap hvor alle blir sett, møtt og hørt. Vardeneset menighet skal bidra til at bydelen vår blir et bedre sted å bo. 
 

Udekkede behov: 
Innvandrere 
Psykisk utviklingshemmede 
Ungdom som aldri drar på ferie/turer 
Aleneforeldre 
Unge familier som trenger hjelp 
 

Målgruppe Tiltak Ansvar 
Eldre Eldreturer 

Samtalegruppe på Skipper Worse 
Formiddagskirkering 
Formiddagstreff Austre Åmøy 
Middag for ”godt voksne” 

Diakon i samarbeid med Tasta Diakonat 
Diakon i samarbeid med prest / Tasta menighet 
Diakon 
Diakon 
Diakon 

Alle voksne Husfellesskap 
Kirkeringer 
Mannsgruppe 
Bibelgrupper 

Diakon 
Diakon 
Diakon 
Diakon  
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3. Vern om skaperverket 
 

Behov: 
• Hvordan kan vi fremme forståelse og kunnskap om at Gud er Skaperen og at alt det skapte må vernes?  
• Hvordan kan vi fremme alternativer til forbrukersamfunnets idealer og livsstil? 

 

Mål: Skape gode holdninger til å ta vare på skaperverket og se til at våre aktiviteter er til minst mulig belastning for miljø og klima.  
Fremme en positiv livsstil. 
 

Temakvelder 
Inspirasjonssamlinger 
 

Diakon / Diakoniutvalg 
Diakon / Diakoniutvalg 
 

Gudstjenestesøkende Velkomst 
Kirkekaffe hver søndag 
Andre måltider (f.eks. kirkemiddag, kveldsmat) 
Gudstjenester med fokus på fellesskap 

Daglig leder 
Daglig leder 
Daglig leder / stab (info) 
Diakoniutvalg 
 

Småbarnsforeldre Babysang 
Knøttene 
Småbarnssang 

Diakon 
Kantor 
Trosopplærer 

Familier Familiekvelder 
Menighetsweekend 

Egen komite/diakon 
BU-arbeider 

Barn og unge Se trosopplæringsplanen 
Barnas dag 
Gudstjenester tilrettelagt for barn og 
trosopplæringstiltak 

Trosopplæringsteam 
Barne-/ ungdomsarbeider/diakon 
Trosopplæringteam / prest / kantor / diakon 

Alle St. Hans feiring ved fyret Egen komite/diakon 
Udekkede behov: 
Unge voksne (20+) 
Foreldre til tenåringer 
Kafe Lokalet med internasjonal mat 
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4. Kampen for rettferdighet 
 

Behov: 
• Hvordan kan vi bidra til å sette urett på samfunnets dagsorden? 
• Hvordan kan vi kjempe mot det som truer menneskenes liv, helse og menneskeverd? 

 

Mål: At vi står opp for andre og våger å si ifra.  Fremme internasjonal solidaritet, omsorg over landegrensene og rettferdig fordeling av 
jordas ressurser. 
 

 
 
Diakoniplanen er utarbeidet av diakoniutvalget. 
 

Målgruppe Tiltak Ansvar 
Alle Grønn menighet Stab 
Alle Menighetsturer Turutvalg 
Alle Sykkelstativ ved kirken Daglig leder / Vaktmester 
Udekkede behov: 
 
 

Målgruppe Tiltak Ansvar 
Alle Bruk av Fair Trade - produkter Daglig leder 
Alle Fasteaksjonen Diakon / Menighetspedagog 
Alle Misjonsprosjektet SAT 7 Diakoniutvalget / stab 
Udekkede behov: 
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VEDTEKTER FOR DIAKONIUTVALG 
 

1.FORMÅL: 
 
Diakoniutvalget skal arbeide for å gi praktisk og sjelesørgerisk omsorg for mennesker I 
legemlig ,psykisk,sosial og åndelig nød – samt forebygge at slik nød oppstår eller 
utvikles. 
 
2.ORGANISERING: 
 
Diakoniutvalget er et rådgivende og utøvende organ for menighetsrådet. 
 
Utvalget består av 5-7 medlemmer – hvorav minst ett medlem er fra rådet. 
Soknediakonen er fast medlem og daglig leder for menighetens arbeid. 
 
Det er menighetsrådet som oppnevner medlemmer til utvalget- og som gjennomgår og 
godkjenner utvalgets arbeidsprogram,budsjett og revidert regnskap. 
 
Utvalgets medlemmer fordeler selv oppgavene; som leder – sekretær og kasserer. 
Diakoniutvalget er beslutningsdyktig når minst 3 medlemmer er tilstede. 
 
3.ARBEIDSOMRÅDER 
 
Arbeidsoppgavene skal løses ved å ; 
 
a) Be for menigheten,for arbeidsfellesskapet,for samarbeid og for gode løsninger 
b) Drive systematisk informasjon og forkynnelse om diakoni-slik at dette blir en naturlig   
    følge av den kristne tro og en integrert del av menighetens virksomhet. 
c) Kartlegge  hvilke diakonale behov som er tilstede I menigheten-og hvilke arbeid som   
    skal prioriteres. På bakgrunn av dette utarbeides en lokal plan for diakonien I  
     menigheten 
d)Organisere en tjeneste av frivillige medarbeidere-og inspirere og dyktiggjøre disse til   
    diakonalt arbeid. 
e) Formidle hjelp og fellesskap til barn,ungdom,voksne og eldre som trenger  
    menighetens  omsorg 
f) Samarbeide med andre arbeidsgrener innenfor menigheten-med andre kristne og  
    humanitære organisasjoner,kirekråd.bispedømmeråd og offentlige sosiale myndigheter. 
g)Arbeide for å opprette en diakonstilling 
 
4.FINANSIERING 
 
Nødvendige midler til arbeidet skaffes til veie ved; 
 
a)Gaver og bidrag fra interessegrupper I menigheten 
b)Å søke støtte fra stat,kommune,banker,legater etc. 
c)Ofringer og eventuelle bevilgninger fra menighetsrådet 
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Det føres eget regnskap som revideres av menighetens revisor. 
 
5.GODKJENNING AV VEDTEKTER 
 
Menighetsrådet godkjenner vedtektene for diakoniutvalget. Forslag om endring av 
vedtektene skal behandles I I diakoniutvalget og menighetsråd før godkjenning finner 
sted.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Forslag fra Asbjørn Finnbakk 26.10.09 
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Arbeidsdokument til Plan for kirkens omsorgsarbeid i Stavanger (15.02.21) 
 

1 
 

Plan for den norske kirkes omsorgsarbeid i Stavanger 

Innhold:  

A. Formål       s. 2 

B. Grunnlag       s. 3-4 

- Den norske kirkes diakoniplan, rev. Oktober 2020 

- Stavanger kommunes «kommuneplanens samfunnsdel 2020-2034» 

- Felles satsingsområder etter «Prosjekt 2020»  

- Stavangermenighetenes diakoniplaner fra de siste årene 

C. Syv prinsipper for Stavangerkirkens omsorgsarbeid s. 5-11 

1. Daglig brød 

2. Frivillige medarbeidere 

3. Samarbeid på tvers av menighetsgrensene 

4. Bærekraftmålene 

5. Kirkens egenart 

6. Hvem trenger oss nå?  

7. Diakonale institusjoner og organisasjoner (IKKE SKREVET ENDA) 

D. Aktuelle tiltak 2021-2023      s. 12 

E. Lokale planer eller satsingsområder (IKKE SKREVET ENDA) s. 14 
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A. Formål 

Denne felles planen for kirkens omsorgsarbeid i Stavanger er laget på oppdrag av Fellesrådet og er på 

vegne av de 21 menighetene i Den norske kirke i Stavanger kommune. Formålet er: 

- Å gjøre Stavangerkirkenes omsorgsarbeid som helhet kjent for befolkningen, på tvers av 

soknegrensene. 

- Å invitere frivillige medarbeidere til å engasjere seg i de delene av omsorgsarbeidet de særlig 

brenner for, uavhengig av bostedsadresse i kommunen, og på den måten bidra til økt 

frivillighet. 

- Å bidra til at fellesrådets ressurser benyttes og prioriteres best mulig. 

- Å bidra til at de enkelte menigheters særlige kompetanse og engasjement, kommer flest 

mulig i befolkningen og andre menigheter til gode. 

- Å legge til rette for økt samarbeid med andre samfunnsaktører. 
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B. Grunnlag 

Planen er basert på følgende utgangspunkt:   

1) Den norske kirkes diakoniplan, rev. Oktober 2020 

2) Stavanger kommunes «kommuneplanens samfunnsdel 2020-2034» 

3) Fellesrådets og menighetenes åtte felles satsingsområder etter «Prosjekt 2020»  

4) Stavangermenighetenes diakoniplaner fra de siste årene 

Den norske kirkes diakoniplan 

Vår plan står ikke alene, men er en lokal konkretisering av Plan for diakoni (2020),  

som begrunner hvorfor og hvordan kirkens omsorgsarbeid bygger på fire faner:  

Nestekjærlighet, inkluderende fellesskap, vern om skaperverket og kamp for rettferdighet. 

Den viser også til FNs bærekraftsmål og frivillighet som utgangspunkt for kirkens omsorgsarbeid, og 

anbefaler en metodisk tilnærming; «se, bedømme, handle». 

I vår plan har vi for øvrig valgt å snakke om «kirkens omsorgsarbeid» i stedet for «kirkens diakoni». 

«Omsorgsarbeid» kommuniserer bedre ovenfor kommunen og andre instanser utenfor kirken. Vi vil 

også framheve at omsorgsarbeidet ikke handler om en egen særinteresse eller satellitt internt i 

kirken, og ikke kun angår menighetens diakoniutvalg eller diakon, men er et felles anliggende og hele 

kirkens nav. 

Stavanger kommunes «kommuneplanens samfunnsdel 2020-2034» 

I kommuneplanens samfunnsdel skriver ordføreren innledningsvis: «FNs bærekraftsmål nr. 17 sier at 

samarbeid er nødvendig for å nå de øvrige bærekraftsmålene. Å utvikle en kommune og et godt 

velferdssamfunn er et fellesskapsprosjekt som krever at ulike aktører, både private og offentlige, 

samarbeider. (…)  

Vi ønsker å skape et godt samfunn og utvikle nye løsninger sammen med innbyggere, frivillige 

organisasjoner, næringsliv og andre aktører.» 

Et omsorgsfullt samfunn avhenger av frivillighetssektoren og flere aktører enn kommunen selv. For 

kirken i Stavanger er det naturlig å være i tett dialog med kommunen. Det handler ikke bare om 

økonomiske ressurser. Like viktig er kommunens vurdering av levekårene i de ulike levekårssonene, 

inkludert deres analyse av hvilke særlige utfordringer vi som fellesskap står ovenfor. At Stavanger 

kommune på samme måte som Den norske kirke peker på FNs bærekraftsmål vitner om sterke felles 

interesser. 

Fellesrådets og menighetenes åtte felles satsingsområder etter «Prosjekt 2020» 

Prosjektet «Kirken i Stavanger mot 2020» førte blant annet til vedtak om en felles satsing på tvers av 

menighetene omkring åtte utviklingsområder.  

-Økt medarbeiderskap/frivillighet 

-Kirkens diakoni og særlig diakonalt «nybrottsarbeid» 

-Internasjonale Stavanger (Både engelskspråklige nordmenn, folk tilhørende andre kristne 

menigheter og mennesker med annen religion). 

-Unge voksne (16-30-åringer) 

-Pensjonister (Både som frivillighetsressurs og som gruppe med andre behov enn generasjonene før) 

-Samtaler, synlighet og relasjoner (som fokusområde i alt kirkelig arbeid)  
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-Kommunikasjon og markedsføring 

-Koordinering på tvers av soknegrensene 

Utviklingsområdene ble valgt fordi dette er særskilte temaer som menighetene erfarer det er 

vanskelig å skape vekst innenfor når de arbeider én og én. I tillegg førte prosjektet til vedtak om 

kontinuerlig arbeid med å være relevante, ha en god organisasjonskultur og smart ressursbruk. En 

felles plan for kirkens omsorgsarbeid er en konkret oppfølging av dette vedtaket. 

Stavangermenighetenes diakoniplaner de siste årene 

De fleste menighetene har egne diakoniplaner der de diakonale målene og tiltakene gjerne er inndelt 

tematisk under de fire diakonale fanene. Planene er tilpasset menighetene, med sine lokale 

tradisjoner og særpreg og det enkelte menighetsråd sine prioriteringer. Det er likevel lite som skiller, 

og planene har derfor gitt gode innspill til en felles plan for Stavangerkirkenes omsorgsarbeid. 

Menighetenes lokale planer kan fortsatt gjelde, men målet vil være at det er en sammenheng 

mellom de to planene.  
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C. Syv prinsipper for Stavangerkirkens omsorgsarbeid  
 

1. Daglig brød 

Kirkens største omsorgsarbeid foregår gjennom den daglige driften og kirkens kjerneoppgaver. 

Betydningen av dette ble særlig tydelig under Covid-19-pandemien da kirken måtte stenge ned. Da 

gudstjenester, gravferdsseremonier, babysang, formiddagstreff, ungdomsklubber, sykehjemsbesøk 

og alt annet måtte stenge ned, forsvant viktige møtepunkter for mennesker i alle livsfaser. Det ble en 

påminnelse om hvilken viktig omsorgsfunksjon kirkens tilstedeværelse har for mange, og særlig for 

sårbare grupper. En kan ikke skille ut enkeltarrangementer i kirken og si at noe er omsorgsarbeid, og 

annet ikke er det. Alt har et omsorgsperspektiv.  

Kommuneplanen har visjonen «Vi bygger fellesskap», og trekker fram begreper som aktive lokalmiljø, 

lokal omsorg, dugnadsånd og naboskap. I kirkens diakoniplan knyttes dette til nestekjærlighet i 

praksis og inkluderende fellesskap.  

«Gi oss i dag vårt daglige brød» heter det i fadervåret. Daglig brød består ikke bare av mat, men også 

av sosial kontakt, trygghet, fellesskap, folkehelse og åndelig omsorg. Absolutt alt i kirken skal bidra til 

dette. I kirkens 2020-prosjekt ble dette særlig vektlagt i satsingspunktet «samtaler, synlighet og 

relasjoner».  

Dette betyr: 

 

- Ved å sette dette øverst i Stavangerkirkens plan, forplikter vi oss på å ha relasjonelt fokus; med 

nestekjærlighet og inkluderende fellesskap som kriterium for alle våre prioriteringer. Ingenting av 

kirkens arbeid er avsondret fra dette. Konsekvensene for hvordan vi arbeider, skal merkes på 

hvordan vi evaluerer og prioriterer i arbeidet vårt, samt i språket vi bruker. 

-Når vi utad presenterer hva vi som kirke gjør, skal omsorgsfokuset være det mest sentrale. Å gi 

omsorg er mer enn en «hyggelig bivirkning» av et arrangement eller en arbeidsform, men knyttet til 

selve meningen med alt kirkelig arbeid. 

-Ovenfor frivillige og ansatte skal betydningen av relasjonelt og diakonalt fokus trenes og vektlegges. 

-I kommunikasjon med befolkningen gjennom egenpresentasjoner eller medier, skal omsorgen for 

mennesker være fokus. Sjømannskirken, Kirkens Bymisjon og Frelsesarmeen er gode forbilder. 

-Ovenfor bevilgende myndigheter skal det vektlegges at alt kirken gjør er omsorgsarbeid. Kirkens 

omsorgsarbeid favner mellomrom der kommunens tilbud ikke alltid strekker til, og kommunen og 

kirken utfyller hverandre på denne måten. 

-Diakonalt nybrottsarbeid skal vektlegges. Dette punktet skal utdypes (red.). 

- Få inn samskaping med kommunen (red.)  
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2. Frivillige medarbeidere 

Kirken er i en særstilling når det gjelder å organisere frivillighet; både frivillige ungdommer, voksne 

og eldre. Med ca. 30 kirkebygg og menighetssentre spredd ut over hele kommunen er det lange 

tradisjoner for å være arnestedet for frivillig innsats der man ser nøden melde seg. Når kirken skal 

fortsette å være en sentral aktør i samfunnets omsorgsarbeid, er det fordi frivillige engasjerer seg og 

mobiliserer til innsats.  

Kirken i Stavanger består av ca. 80.000 medlemmer. I tillegg er det mange aktive og 

samarbeidspartnere i våre menigheter som har tilhørighet til kirken, men er medlem av andre 

kirkesamfunn. Som kommunens største medlemsorganisasjon og en sentral pådriver i utviklingen av 

velferdssamfunnet påligger et stort ansvar og mange muligheter. Selv om stat og kommune har 

overtatt mye av omsorgsarbeidet som kirken tidligere hadde ansvaret for, er aktiviseringen av 

frivilligheten fortsatt et område som menighetene skal være med å ta ansvar for. I kommunens 

plandokument vektlegges behovet for samarbeid med frivillighetssektoren, om visjonen om 

fellesskap skal oppnås. 

Dette betyr: 

-Kirken i Stavanger skal være oppdatert og engasjert omkring utenforskap, og være ett av stedene 

som medlemmene oppsøker for å kanalisere sitt omsorgsengasjement.  

-Kirkens ansatte skal ikke først og fremst være «førstelinjeutøvere», men evne å koordinere, 

motivere og utruste frivillige til innsats i sitt nærmiljø, og hjelpe frivillige til å få struktur omkring ulike 

typer omsorgsarbeid. Den frivillige skal vite hva som er forventet av en fra menighetens side. 

-Det er rom for ulik grad av forpliktelse og ansvar i kirkens omsorgsarbeid. Noen er frivillige 

bidragsytere for avgrensede tidsrom og oppgaver, mens andre forplikter seg til regelmessig tjeneste 

over tid. 

-Kirkens tenkning om alle menneskers ulike nådegaver, evner eller talenter er utgangspunkt for 

innsatsen. Flere foretrekker i dag å være med å påvirke oppgavene de skal ha ut fra evner og 

motivasjon, fremfor å bli spurt til en ferdig definert oppgave. For andre igjen er det trygt og praktisk 

å bli spurt om konkrete oppgaver.  

-Kirken i Stavanger skal ha god dialog med kommunedelsutvalg, NAV, Helse- og sosialkontorene og 

andre diakonale aktører for å sørge for at omsorgsarbeidet når fram til de som trenger det mest. 

-Dette kapittelet kan utvides. Blant annet påpeke at mange frivillige er ungdommer, om hvordan 

opplæringen kan forgå, om ulike modeller for frivillighet.(Red.) 
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3. Samarbeid på tvers av menighetsgrenser  

Avstanden mellom kirkene i Stavanger er kort. De åtte felles satsingsområdene etter 2020-prosjektet 

ble vedtatt fordi man er enige om at det er viktigere at det finnes omsorgstilbud til flest mulig 

målgrupper i kommunen, enn at det skjer i den nærmeste kirken. Selv om ingen spør om 

bostedsadresse i kirken, verken til frivillige eller i ulike målgrupper, skal det presiseres tydelig at 

kirken er der for alle. Det betyr også at det ikke kan forventes at alle menigheter skal ha et tilbud om 

alt, men heller kunne henvise til hverandre. En formalisering av samarbeidet gjennom en felles plan 

gjør det lettere å markedsføre bredden i kirkens tilbud i Stavanger, søke eksterne midler og bruke 

ressurser effektivt på tvers av menighetsgrensene. 

Dette betyr:  

-Spesialkompetanse og tiltak i enkelte menigheter rettet mot spesielle målgrupper synliggjøres for 

hele byen, selvsagt med kapasitetsbegrensninger. (F.eks. HEL-arbeidet og sorggrupper) 

-Menigheter innenfor samme kommunedel eller helse- og omsorg-/Nav-distrikt utfordres i særlig 

grad til å framstå samlet, gjerne med felles diakoniutvalg eller med utvalg/komitéer på by- eller 

kommunedelsnivå innenfor særlige arbeidsfelt. (F.eks. demens-arbeid eller fattigdomstiltak). 

Konkrete arbeidsgrupper/komitéer kan selvsagt operere på helt lokalt nivå, enten innenfor 

menighetsgrenser eller i enda mindre områder som skolekrets eller levekårssone. Det er ikke snakk 

om et enten-eller men et både-og, når det gjelder tiltak innenfor den enkelte menighet versus 

byomfattende tiltak. 

-Frivillighetsrekruttering til særskilt omsorgsarbeid åpnes i størst mulig grad for å foregå også på 

tvers av menighetsgrensene, slik andre bydekkende organisasjoner arbeider (f.eks. Kirkens bymisjon, 

Den katolske kirke eller IMI-kirken).  
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4. Bærekraftmålene 

 

Bærekraftmålene er fellesnevner for både kirke og kommune. Å bruke et språk som inkluderer er 

særlig viktig i kirkens omsorgsarbeid. Bærekraftmålene er en påminnelse om at omsorgsarbeidet 

kirken driver, ikke skiller mellom medlemmer og ikke-medlemmer, nasjonalitet eller religion, men at 

engasjementet er rettet mot alle mennesker. Det er også en sentral påminnelse om kirkens globale 

perspektiv. Særlig i Stavanger, med sin misjonshistorie, skal et globalt fokus framheves, slik at vi aldri 

blir oss selv nok.  

I Den norske kirkes diakoniplan står begrepene «Vern om skaperverket» og «Kamp for rettferdighet» 

sentralt i dette arbeidet.  

 Dette betyr: 

-En bevissthet omkring hvem og hva vi som kirke er opptatt av og profilerer på våre arrangementer 

og gjennom ulike medier. 

-En ekstra forpliktelse på å være vår posisjon bevisst som kirke i «oljehovedstaden» i «verdens 

rikeste land», både hva angår ansvar og rikdom, men også som våkne ovenfor at denne velferden 

ikke kommer alle til del, heller ikke hos oss. 

-Å vektlegge det diakonale perspektivet også i menighetenes misjonsprosjekter 

-Å samarbeide med andre aktører som arbeider med klimasak og rettferdig fordeling. 
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5. Kirkens egenart 

Som kirke er det alltid evangeliet om Jesus som er grunnlaget for vårt omsorgsarbeid. Dette må 

kanskje formuleres og uttales tydeligere enn i tidligere tider. Kirken skal ikke overta kommunale 

oppgaver, men samarbeide med alle som har felles interesse med oss i arbeidet for nestekjærlighet 

og omsorg. I tidligere tider var både sykehjemsdrift og fattigkasse kirkens ansvar. Når stat og 

kommune har overtatt disse oppgavene, blir ikke slike «alminnelige» omsorgsoppgaver «mindre 

kristne» av den grunn. Det er slik sett ingen grenser for hvilke typer omsorgsarbeid kirken kan 

engasjere seg i, men begrunnelsen er særskilt for kristen. Det er tuftet på Bibelens ord om at alle 

mennesker er skapt av Gud, og Jesu ord om å elske sin neste som seg selv. 

Dette betyr: 

-Å være bevisst kirkens særpreg og motivasjon ved frimodig forkynnelse, men med et inkluderende 

språk som tydeliggjør at kirkens omsorgsarbeid ikke stanser ved kirketrappen eller avhenger av 

enkeltpersoners religiøse ståsted. 

- I samskapingsprosesser med kommune og andre samfunnsaktører legger vi vekt på å ha en god 

dialog omkring aktørenes ulike roller og målsettinger, så både kirken og samarbeidspartnerne 

opplever å ha et trygt og avklart handlingsrom. 

- Det er behov for å formidle kunnskap om hva diakoni er og hva åndelig omsorg er ut fra et faglig 

perspektiv. 
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6) «Hvem trenger oss nå»? 

Omsorgsarbeid er alltid ferskvare. Kommunens levekårsundersøkelser og dagsaktuelle erfaringer fra 

menighetene skal ligge til grunn for hvilke tiltak som til enhver tid skal satses på. Planens tiltak skal 

være dynamisk og i stand til å sette hurtig fokus når anledninger byr seg.  

Dette betyr: 

-Alle tiltak skal tydeliggjøres med mål, beskrivelse, ansvar, ressurser og tidsrammer, gjerne ved bruk 

av arbeidsmetoden «Se, bedømme, handle» (Plan for diakoni, 2020) 

-Å legge til rette for samskaping med andre samfunnsaktører der det er formålstjenlig 

-Lista i Punkt D; aktuelle tiltak, vil alltid være i utvikling.  
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7. Diakonale institusjoner og organisasjoner 

Dette punktet skal handle om kirkens/menighetenes diakonale institusjoner, som Tasta 

sykehjem/Diakonisenteret i Stavanger, og om de diakonale organisasjonene som samarbeider tettest 

med Den norske kirke, som Kirkens Bymisjon, Kirkens SOS osv. Målet er både å bevisstgjøre om at alt 

dette er kirkelig arbeid og at det er mange synergier å videreutvikle med et tettere samarbeid. 
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D. Aktuelle tiltak 2021-2023 

Her en foreløpig stikkordsliste i en ikke-prioritert rekkefølge. Noen tiltak eksisterer allerede, mens 

andre tas opp til vurdering som en del av prosessen. I første omgang i prosessen er listens formål å 

bevisstgjøre om hvilke typer arbeid og arbeidsformer kirken i dag er opptatt av. Arbeidsgruppa har 

ikke arbeidet grundig med denne lista foreløpig. 

Alle tiltak må siden tydeliggjøres med mål, beskrivelse, ansvar, ressurser og tidsrammer, hvis listen 

skal ha en aktiv funksjon. 

-Fattigdomstiltak 

Stikkord: Samarbeidet mellom NAVs familierådgivere og Gausel (støttet av 

Hinna/Hillevåg/Bekkefaret), men med også andre aktive menigheter. 

-Julegaveaksjon 

Felles for hele Stavanger kommune, samarbeid mellom Dnk bydelsvis og NAV 

-Digitale institusjonsandakter 

Stikkord: Bevilgninger i november til satsning. 

-Samtalesenter omkring eksistensielle tema og tap 

Stikkord: Omdanningen av Domkirken Sykehjem til diakonalt nybrottsarbeid 

-Demensarbeid 

Stikkord: Tidlig demens, demensvennlig samfunn, pårørende, hvordan er det å komme til 

gudstjeneste i denne livsfasen?  

-Menighetenes sykehjem 

Stikkord: Koordinering? Spesialisering? Kirkelig profil? Diakonisenteret på Tasta sykehjems rolle? 

-Spesifikke utfordringer fra Ukirke 

Stikkord: Hva trenger 16-30-åringene nå? Samtaletilbud? Turgrupper? 

-Samlivsarbeid 

-Flyktningarbeid 

-Inkluderingsarbeid. HEL. 

-Kontaktpersonordning i.f.t. hjemmebaserte tjenester 

-Synlig tilstedeværelse på sentrale steder i bydelene (Eks. ved Kilden kjøpesenter) 

-Frivillighetsrekruttering 

Ser vi spesielle områder vi bør rekruttere til på tvers av menighetsgrensene? 

-Sorggrupper 

Videreutvikle bestående tilbud om sorggrupper på tvers av bydelene, for mennesker med ulike tap. 

Arrangere sorggruppelederkurs for å skolere nye gruppeledere, både frivillige og ansatte. 

-Aktiv-hverdagsvenn (nytt navn på tiltaket) 

Samarbeid mellom Dnk lokalt og Hverdagsrehabilitering i Stavanger kommune. Frivillige hjelper 

brukere etter endt rehabilitering med trening og dagligdags aktivitet for å komme tilbake til 

hverdagen. 
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-Tid som gave 

Samarbeid mellom lokalmenighet og hjemmesykepleie i bydelen, der frivillige besøker alvorlig syke 

som bor i hjemmet sitt. 

-Brosjyre om kirken i Stavangers omsorgsarbeid 

Vi bør synliggjøre oss ekstern, både for målgruppene, frivillige og for eksterne samarbeidspartnere. 

Gjerne etter modell fra Sjømannskirkens selvpresentasjon. 

-Samarbeid med KFUK-KFUM Forandringshus og Kirkens Bymisjon 

Ungdomssatsing i Hillevåg og andre bydeler basert på rapport fra Bymisjonen? 

-Samarbeid med Frivillighetssentraler, Blå kors, KIA, Røde Kors, andre org.? 

Aktuelle prosjekter som disse melder inn, men ikke får respons fra oss på? 

-Osv. 
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E. Lokal plan eller lokale satsingsområder 

Den enkelte menighets diakoniplan/plan for omsorgsarbeid eller konkretisering av lokale 

satsingsområder/tiltak 
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DEN NORSKE KIRKE 
 Vardeneset menighetsråd 
 

 
 

 
 
 
Saksbehandler Arkivkode Arkivsak Ugradert 
Torill Rosland 100 23/05816-3    

 
 

 
 
 
Handlings- og økonomiplan 2025 - 2028 HØP (14.02.2024) 
 
 
 
Vedlegg:  
ENDELIG VERSJONEN AV HØP 2024-2027 - LEDERGRUPPEN-korrigert 01062023 kl 
11.00 (2) 
Kirkepåbygg 
Svar vedrørende HØP 2023-2026 (2) 
Pristilbud fra Vestad 
PRISTILBUD FRA KINLY AS 
Sales Order QT 41006 
 
 
Saksorientering 
Se vedlagte brev fra økonomisjef Arne Sigurd Mossige av 16.01.2024 hvor vi blir bedt om å 
komme med innspill og svar ang. Budsjettarbeid 2024 – Handlings- og økonomiplan 
(HØP) 2025-2028 for «Stavanger kirkelige fellesråd». Svarfrist er 22. mars 2024, men 
gjerne tidligere.  
Vedlagt i mailinnkallingen finner dere hele HØP for 2025-2028. I sakspapirene her finner 
dere også Vardeneset menighetsråds svarbrev til HØP fra mars 2023.  
 
Vi har tidligere spilt inn behov for oppgradering av lydanlegg, flygel og tilpasninger til 
kirken når Tasta Gravlund en gang er klar.  
 
Menighetsrådet bes vurdere om hvilke forhold som skal meldes inn til HØP 2053-2028, for 
behovene har endret seg. Det er blitt besluttet at det ikke skal være gravplass her på 
Vardeneset, så da trenger vi ikke bårerom. Flygelet er og på plass, så det utgår. 
 
 Investeringene som meldes til HØP er i utgangspunktet over 100.000 kr. I HØP 2025-2028 
har SKF vurdert Vardeneset menighets behov slik (s. 34-35) 
 
 BUDSJETTARBEID 2025 - HANDLINGS- OG ØKONOMIPLAN (HØP) 2025-2028 
FOR STAVANGER KIRKELIGE FELLESRÅD. 
 
Vi har startet opp budsjettarbeidet for budsjettåret 2025, og virkningene av kommunale kutt i 
2020 og 2021 vil fremdeles prege dette arbeidet sammen med de tilleggsbevilgninger vi har 
fått til diakoni og vedlikehold av bygg for 2022, 2023 og 2024. 
 

Saksnummer Råd/utvalg Møtedato 
14/24 Vardeneset menighetsråd 14.02.2024 
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Det budsjettarbeid som skal gjennomføres frem mot behandling i fellesrådet i april 2024 
omfatter også handlings- og økonomiplan (HØP) for perioden 2025-2028. 
 
Budsjettforslaget skal behandles i Stavanger kirkelige fellesråd våren 2024. Det er 
budsjettforslag fra kirkelig fellesråd som danner grunnlaget for hva kommunen utreder av 
midler til kirkelig virksomhet. Budsjettskrivet går til alle menigheter/sokn i fellesrådet, samt 
ledergruppen ved kirkevergekontoret. 
 
Vanlig praksis er at det ved utarbeidelsen av årsbudsjett for kommende år, samt 
økonomiplanen for kommende fireårsperiode, tas utgangspunkt i vedtatt årsbudsjett for 
inneværende år, samt vedtatt økonomiplan for inneværende planperiode.  
 
Vi er opptatt av å få med oss mest mulig av de behov som er relevante for 
budsjettforarbeidet.  Det dreier seg ikke minst om behov for større bygningsmessige 
investeringer. Det vil eksempelvis være rehabiliteringer, større reparasjoner, ombygginger, 
universell utforming, forbedringer/endringer av funksjonalitet i bygning, nybygg, orgelsaker, 
høyttaleranlegg osv.   
 
Videre er arbeidet med handlings- og økonomiplanen tidspunktet for å gjennomtenke, og å 
fremme eventuelle behov for volumøkninger eller nye stillinger. Volumøkninger kan f.eks. 
gjelde permanent økt behov for midler til vedlikehold, som vi i Stavanger kirkelige fellesråd 
de senere år har arbeidet for å få gjennomslag for inn mot kommunens behandling av HØP-
en. Vi har både for 2022, 2023 og 2024 fått volumøkning til vedlikehold. Stavanger kirkelige 
fellesråd fikk fra både 2022 og 2023 innvilget volumøkning med en diakonstilling. 
 
På denne bakgrunn ber vi om innspill fra alle menighetsrådene/soknene i Stavanger, slik at 
vi kan få et så godt grunnlag for budsjettarbeidet som mulig. Innspill til HØP vedrørende 
gravplass vil for Stavanger sin del ivaretas og koordineres av gravplasssjef.  
 
Vi ber om at svar på denne henvendelse gis så snart det er ferdig behandlet i den enkelte 
menighet/det enkelte sokn/gravplassektoren, og senest 22. mars 2024 (men svært gjerne 
tidligere om mulig). 
 
Nye prosjekt som krever et betydelig forarbeid i form av kalkulasjoner, vurderinger, 
avklaringer rundt eiendomsforhold eller reguleringsbestemmelser vil nok kunne ha vansker 
med å bli med i den handlingsplan som legges fram for Stavanger kirkelige fellesråd 24. april 
2024. Slike saker vil en eventuelt kunne ha en grundig og ryddig saksbehandling på fram 
mot neste rullering av HØP-en. 
 
De investeringer som allerede er vedtatt av Stavanger kommune, vil ligge til grunn for det 
arbeid som nå skal gjøres ved utarbeidelse av ny HØP for Stavanger kirkelige fellesråd. 
Arbeidet med de ulike prosjekt vil/bør skje i samarbeid med relevante fagpersoner i 
fellesrådsadministrasjonen. I en del tilfeller vil det også være behov for å ha drøftinger med 
relevante instanser i kommunen i forkant av endelig behandling.  
 
Det innkomne materialet fra de forskjellige enheter vil bli satt opp i en prioritert rekkefølge, 
hvor det vil kunne bli aktuelt å foreta ny kostnadsberegning før tiltak kan plasseres inn i den 
øverste del av prioriteringslisten. Dette for å sikre at vi ikke innarbeider prosjekter med høy 
prioritet, som i etterkant viser seg å ha feil kostnadsramme. 
 
Det skal på sikt også utarbeides en langtidsplan med 16 års tidshorisont, og de som helt 
konkret kjenner til tiltak eller prosjekter som vil være aktuelle for en slik svært langsiktig 
investeringsplan, kan spille disse inn i den prosess vi nå kjører for HØP 2025-2028.   
 
Vi ber om at tiltak der menigheten selv (eller andre enheter) kan finne frem til et rimelig 
korrekt kostnadsnivå, faktisk også blir kostnadsberegnet før oversendelse til fellesrådet. 
Dersom en ønsker å drøfte sider ved de eventuelle prosjektene frem mot presentasjon, kan 
relevant saksbehandler ved fellesrådenes administrasjon kontaktes. 
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Det vil som for tidligere år være naturlig å understreke at kommunens økonomiske situasjon 
er preget av mange og store investeringsbehov, noe som vil ha betydning for hvor store 
økninger vår virksomhet vil kunne forvente å få på sine budsjetter. De budsjettvedtak, 
budsjettkutt, og forskyvninger i investeringsprosjekter som kommunen vedtok i desember 
2023, vil naturlig nok ha betydning for de ulike prosjekters prioritering/plassering i denne 
rullering av HØP. De signaler kommunen har gitt er tydelige på at man har en stram 
investeringsøkonomi, og det vil derfor være viktig at alle gjør grundige vurderinger rundt 
hvilke prosjekt man faktisk mener reflekterer reelle behov, og som er nødvendige for 
videre drift.  
 
Det er grunn til å ha nøkternhet i forhold til hvilke forventninger menigheter og gravlplasser 
kan ha i forhold til hvor mange prosjekter det er realistisk å forvente gjennomført i 
kommende år. 
  
Vi vil minne om at det kun er beløpene for det første året i kommunens HØP som er 
bindende.   
 
Forslagene som enhetene nå ønsker å fremme for kirkelig fellesråd ved 
rullering av HØP-en, bør/må være grundig vurdert opp mot 
hensiktsmessighet/nytte og ha en tydelig begrunnelse for hvorfor nettopp dette 
tiltaket forsvarer å bli med inn i det forslag som skal oversendes til Stavanger kommune. 
 
Tiltak som er meldt inn tidligere, og som ikke har kommet inn på de tidligere prioriterte 
investeringsoversikter, bes sendt inn på nytt dersom de fremdeles ansees for å være 
relevante prosjekt. Man trenger ikke fornye tekst og argumentasjon, men synliggjøre 
hvorvidt prosjektet fremdeles ønskes vurdert og innplassert i HØP.   
 
De prosjekt som ble tildelt midler i Stavanger kommunes budsjettvedtak for 2024 i desember 
2023 er: 
 

• Domkirken 2025       kr. 54.000.000 
• Hesby kirke - rehabilitering       kr.   6.450.000 
• Sørbø kirke - rehabilitering       kr.   3.200.000 
• Ventilasjonsanlegg       kr.   4.000.000 
• Gravlunder        kr. 13.200.000 
• Historiske bygg (Talgje)       kr.   

3.500.000 
 
Til slutt vil det være naturlig å opplyse om at det fra Riksantikvaren er bevilget midler til flere 
av de verneverdige byggene i Rennesøy og Finnøy samt til Stavanger domkirke og 
Bispekapellet. Dette bidrar sammen med kommunale bevilgninger til gjennomføring av flere 
prosjekt som har blitt tilstandsvurdert og hvor det trenges utbedringer etter mange års 
vedlikeholdsetterslep. 
 
Vardeneset menighetsråd har 2 innspill: 
 

Utvidelse av kirketorget  
Menigheten har i flere år diskutert behovet for en utvidelse av kirketorget. Vi har gjort noen 
innledende vurderinger av hvordan en utvidelse kan løses i praksis.   
Inngangspartiet i kirken ligger inntrukket under etasjen over, med det som i dag fungerer som et 
stort takutstikk.  
 
Forslaget er å flytte kirketorget ut, slik at inngangspartiet flukter med etasjene over. Teknisk bør 
dette være et relativt enkelt påbygg, ettersom man allerede har ferdig tak og vegg på to sider. I 
grove trekk vil utbyggingen føre med seg følgende:   

• Søknad om fasadeendring  
• Fjerne betongheller og masse utenfor dagens inngangsparti.  
• Isolere og støpe gulv.   
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• Mure vegg mot vest.   
• Etablere ny glassfasade mot sør. Forhåpentligvis kan eksisterende glassfasade 
bygges om og flyttes ut. Det vil være gunstig både økonomisk og miljømessig, men 
avhenger av at det er praktisk løsbart.  
• Flislegge nytt gulv og lage ny himling med tilhørende tekniske installasjoner.   

Vi har ikke hentet inn priser på utvidelsen, men estimerer kostnaden til størrelsesorden 1 MNOK, (se 
vedlagt estimat). 
 
 
 

 

Nye spotter til bruk i kirkerommet  
 

Vardeneset menighetsråd har sett på muligheten for å bytte ut de eksisterende spottene i 
kirkerommet med nye LED-profiler. Nye profiler vil gjøre at kirken bruker mindre strøm, 
unngår personalkostnader til å skifte pærer hvert år, samt at det alltid vil være fungerende 
lamper i kirkerommet.  
 
I dag er det stort sett alltid to eller flere lamper som er uten lys, fordi pærene slutter å 
fungere. Pærene som sitter i er skjøre, de ryker fortere enn ønsket og krever mye arbeid å 
bytte fordi lampene henger såpass høyt oppe på veggen.  
 
Vi har sett på muligheten for å gå over til LED-profiler i kirkerommet. LED-profiler krever lite 
eller ingen vedlikehold fordi pærene tåler mer og er laget for å holde i mange år. Slike LED-
profiler vil gjøre at vi bruker mindre strøm per år, og vil spare inn ca en lampe i året ved å gå 
over til LED. Da er ikke personalkostnader tatt med i beregningen 
 
I tillegg vil vi alltid ha lys som fungerer til gudstjeneste og andre kulturarrangementer i 
kirkerommet.  
Jeg har regnet ut slik: Strøm og pærebytte koster kirken ca 11.000,- i året, ved å bruke 
snittpris p strøm fra 2022. LED-profilene vil med samme snittpris på strøm koste 1.800,- i 
året.  
Nye lamper koster alt fra 10.000,- og oppover (ordinærpris) og vil være en vedlikeholdsfri 
investering for kirken. De fleste lamper kan leveres i hvit farge slik at de passer til 
kirkerommet. Eventuelle pristilbud må hentes inn for å få den beste løsningen.  
 
Eksempel på hvordan disse profilene ser ut. 
 
Vardeneset kirke har i dag 14 lamper som ønskes å bytte ut. Utskifting av alle lampene har 
en prislapp på ca 160.000,- inkl installasjonsmateriell, før eventuelle prisavslag gjennom 
pristilbud fra mulige leverandører. Alt arbeidet med å bytte ut fra gammel til nye lamper 
gjøres av frivillige i kirken.  
 
Det anbefales å bytte ut alle lampene samtidig, da dagens dimmere må fjernes til fordel for 
faststrøm. 
 
 
Forslag til vedtak 
Vardeneset menighetsråd har følgende innspill til HØP 2025 – 2028: 
 

1. Utvidelse av kirketorg 
2. Nye spotter til kirkerommet, skifte til LED 
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STAVANGER KIRKELIGE 

FELLESRÅD 
   

FORSLAG TIL BUDSJETT 
Handlings- og økonomiplan 

2024-2027 

Investeringsbudsjett – Volumøkninger 
Vedtatt av Stavanger kirkelige fellesråd – 19. april 2023 

 
Gravplass         Kirker 

 

     Administrasjon 
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1 INNLEDNING   
 

Vi lever i urolige tider. Storkrig i Europa, stor flyktningestrøm til vår kommune. Historiske priser på strøm, 

mange som sliter økonomisk, mange i matkø, stor prisvekst og mange av oss med uro for hva fremtiden vil 

bringe. Og det er bare litt over et år siden pandemien slapp sitt stramme grep om en hel nasjon.  

Vi ser at i en slik tid trengs en god, nærværende og håpsbringende kirke. 

Vi ser at i en slik tid trengs en god og verdig gravferdsforvaltning.  

 

Stavanger kirkelige fellesråds virksomhet omfatter vedlikehold og drift av 33 kirkebygg (inkl. kapell, 

menighetssenter mm.), 3 livssynsåpne kapell, 1 krematorium med livssynsåpent seremonirom, og 24 

gravplasser med 8 driftsbygninger. Den totale bygningsmassen er grovt beregnet til ca. 34 700 m2.  Videre 

omfatter virksomheten arbeidsgiveransvaret for de fleste av medarbeiderne i menighetene og alle 

medarbeiderne på gravplassene.  

I Stavanger kirkelige fellesråd er det til sammen ca. 175 ansatte, i ulike stillingsstørrelser.  

 

Beregninger foretatt sentralt viser at hver ansatt genererer opp til 4 årsverk i frivillig innsats.  Virksomheten 

består av mange engasjerte medarbeidere i alle aldersgrupper. 

 

Det er trossamfunnsloven § 14 som regulerer kommunens økonomiske rolle knyttet til den kirkelige 

virksomheten. Kommunen bidrar med omkring 70 % av midlene til den kirkelige virksomheten i 

Stavanger.  Bevilgningen er en rammebevilgning på bakgrunn av budsjettforslag fra Stavanger kirkelige 

fellesråd.  Fellesrådet tar avgjørelser om hvordan økonomien skal fordeles.  

 

I tillegg finansieres en stor del av virksomheten i den lokale menighet av innsamlede midler i menighetene. 

Statens andel av utgiftene til den lokale kirken er for en stor del knyttet opp mot avlønning av prestene, 
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ansatte i trosopplæringsarbeidet samt tilskudd til stillinger innen kirkelig undervisning og omsorgsarbeid 

(kateketer og diakoner). Disse statlige midler blir bevilget via Stavanger bispedømmeråd. 

 

Det er viktig for Stavanger kirkelige fellesråd å få fram at kirken i Stavanger er mangfoldig. Her finnes flotte 

byggverk, vakre gravplasser, mange gode og engasjerte medarbeidere, så vel ansatte som frivillige. Litt 

under 2 av 3 innbyggere i Stavanger, ca. 85 000, er medlemmer av Den norske kirke. 

 

1.1 Kirkebygg 
Kirkebyggene har en sentral plass i folks liv. Mange av kirkebyggene i Stavanger er praktbygg med 

kunstneriske utsmykkinger som viser det ypperste innen håndverk og byggeteknikk fra sin tid. De eldste 

kirkebyggene i Stavanger er nesten 900 år gamle, og de yngste er rett over 20 år.  

Fellesrådet er seg bevisst at en forvalter disse byggene både for menighetsbruk i dag og for fremtiden, 

samtidig som en ivaretar hensynet til kulturminnevern.  

I årene fremover vil Stavanger domkirke stå i et særlig fokus frem mot jubileet i 2025, gjennom et storstilt 

restaureringsarbeid. Det ble i 2022 startet renoveringsarbeider på Sørbø kirke og Hesby kirke. Med midler 

fra Riksantikvar og kommune ble det også startet noe arbeid på Talgje kirke og Sjernarøy kirke. De andre 

kirkene står nå for tur i tråd med de eksternt utarbeidede tilstandsrapporter og kommunens bevilgninger. Det 

jobbes kontinuerlig med å skaffe midler til dette også fra statlige hold. Fellesrådet ser frem til at det store 

bevaringsprogrammet for verneverdige kirkebygg kommer i gang (de politiske signaler sier 2024). 

Fellesrådet har valgt, der prosjektene ikke alt er i gang eller der forfallet ikke er alt for stort, å utsette oppstart 

til 2025 for de kirkeprosjektene vi tror vil kunne bli omfattet av dette bevaringsprogrammet (som består av 

midler fra Opplysningsvesenets fond (OVF)). Det er videre viktig å understreke at det også i mange andre og 

nyere kirkebygg er behov for større renoveringer og også funksjonsendringer.    

 

1.2 Gravplassmyndigheten 
Stavanger kirkelige fellesråd (SKF) har ansvar for forvaltning, drift /vedlikehold og utbygging av 

gravplasser, livsynsåpne seremonibygg, gravkapeller og Stavanger krematorium.  Fellesrådet får 

bevilgningene fra Stavanger kommune (SK) etter budsjettforslag fra SKF. SK skal sørge for at det er 

tilstrekkelig areal til gravplass og i samråd med SKF regulere slikt areal. 

I hele Stavanger er det en desentralisert gravplass-struktur der kommunedelene har minst en egen gravplass. 

Tasta kommunedel er den eneste som mangler dette tilbudet. Avsatt areal til gravplassformål ble dessverre i 

siste rullering av kommuneplanens arealdel tatt ut av arealdelen. Det arbeides med å finne frem til alternativt 

areal som må tas inn i kommende rullering av kommuneplanens arealdel. Til sammen har kommunen 24 

gravplasser. 

 

Areal- og gravbehov. 

På lang sikt er det en utfordring å sikre tilstrekkelig gravplassareal for å opprettholde en slik desentralisert 

gravplass-struktur. De sentrumsnære gravplassene har i liten grad mulighet til utvidelse. I et langsiktig 

perspektiv vil en måtte vurdere arealer som i dag er avsatt til landbruk og som er en del av 

jordvernstrategien. Dette gjelder spesielt for Jåttå gravlund og Revheim gravlund.  

 

I kommunedelene Finnøy og Rennesøy har det pågått et større kartleggingsarbeid av utvidelsesbehov ved 

gravplassene. Vi vil i denne HØP revisjonen spesielt løfte frem Askje og Talgje, siden vi anser dette som de 

gravplasser med færrest ledige graver. Og av dem spesielt Askje. Senere vil også Sjernarøy og Østhusvik 

vurderes nærmere. 

Det er både på Askje og Talgje behov for både å sikre arealer, planarbeid og deretter opparbeidelse. Dette 

har etter vårt syn virkelig hast. På Askje blir det vurdert «nødutvidelse» i påvente av en større utvidelse. 
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Øvrige behov for økt gravareal er synliggjort med innspill i forbindelse med rullering av kommuneplanens 

arealdel. På kort sikt ligger utfordringen i at vi til enhver tid må ha tilstrekkelig ledige urne- og kistegraver 

på den enkelte gravplass.  

 

Gravplassmyndigheten i Stavanger gjennomførte 533 kistebegravelser og 527 urnebegravelser i 2022. Til 

sammen 1060 avdøde ble gravlagt på gravplassene i Stavanger kommune. I 2021 var antall gravlagte 954 

(økning på over 11% på ett år). Fordelt på henholdsvis 481 kistegravlegginger 473 urnegravlegginger.  

49,7 % av antall avdøde ble kremert i 2022. Dette er en lav kremasjonsprosent sammenlignet med andre 

storbyer i Norge. 51 personer valgte askespredning. SSB framskrivningen av antall døde for perioden 2020-

2050 viser en økning på 43 prosent. 

Det var en vekst i antall kremeringer ved Stavanger krematorium fra 716 i 2021 til 897 i 2022 (økning på 

over 25 % på ett år). I dette tallet er også kremering av personer som bodde i nabokommunene inkludert. 

 

De prosjektene som er prioritert er listet opp i de ulike tiltak som står omtalt på kommende sider (pkt. 2). 

 

Tiltak som er meldt inn, er til vurdering eller er i oppstartsfase (med ulik finansiering). 

- Oppstart av arbeidet med revidering av gravplassplan for Stavanger  

- Bakgrunn: Gravplassmeldingen er et plandokument som gir status for arealbehov og utviklingsplaner for 

den enkelte gravplass og for krematoriet i Stavanger kommune. Det foreligger ikke formkrav til eller 

krav om gravplassmelding i lovverket. Stadig flere gravplassmyndigheter utarbeider likevel slike planer 

for å sikre god forvaltningsskikk.  

Forrige gravplassmelding (gravplassplan) i Stavanger ble utarbeidet og ferdigstilt i 2009 og hadde et 10 

års perspektiv 2009-2018. Den ble rullert i 2013, og da med et 16 års perspektiv 2013-2029 med 

intensjon om å rulleres hvert 4. år i samme syklus som kommuneplanen. Den er ikke oppdatert og 

omtaler ikke de nye kommunedelene Finnøy og Rennesøy. I arbeidet med gravplassmeldingen 

involveres eksterne og aktuelle interessegrupper som gis mulighet til innspill.   

Planleggingsperspektiv 

Gravmeldingen omtaler status for kommunens over 46 000 graver og peker på behov for ledige graver 

både på et kort og et langsiktig perspektiv. Det inkluderer oversikt over befolkningsutvikling og 

prognose for antall døde for den befolkningen som sokner til den enkelte gravplass. Den beskriver også 

den lovpålagte offentlige samfunnsoppgaven som Stavanger kirkelige fellesråd utfører som lokal 

gravplassmyndighet. 

Planen peker videre framover innenfor et 30-års perspektiv, og kaster blikket enda lengre framover og 

favner om framtidens utvikling av gravplassene. I samfunnssammenheng er planleggingsperspektivet for 

gravplasser nærmest uendelig.  

 

Gravplassmeldingen er et nyttig verktøy for å sikre oppdatert oversikt:  

• i lokal gravplassforvaltning av graver og gravplasser 

• i gravplassmyndighetens HØP arbeid  

• i gravplassmyndighetens innspill og arbeid med kommuneplanen 

• for utviklingsarbeid  

• for vernearbeid 
 

Arbeidet omfatter planprogram, gjennomføring med medvirkning, innhenting av grunnlagsdata og 

kvalitetssikring av data i fagsystem og utarbeidelse av gravplassmeldingen/plandokumentet. 

Innleide og eksterne fagfolk er viktige i utarbeidelsen av gravplassmeldingen for å sikre kvalitet og 

framdrift i arbeidet. Det må opprettes en arbeidsgruppe der gravplassmyndigheten er sentral i arbeidet. 

Planen skal på høring til aktuelle instanser og skal fremmes som sak til Stavanger kirkelige fellesråd med 

orientering til Stavanger kommune og til Statsforvalteren i Vestfold og Telemark. 
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- Eiganes kapell  

Eiganes kapell er et gammelt, flott bygg som byens befolkning bruker flittig og som mange bryr seg om. 

Det gjennomføres over 100 begravelsesseremonier/bisettelser fra bygget årlig. Det er behov for både 

rehabilitering og oppgradering/modernisering/utvikling. 

Rehabilitering av selve bygget både utvendig og innvendig er nødvendig. Modernisering av sakristi og 

eksisterende toaletter, oppgradering av lysanlegg, rehabilitering av trapp opp til galleriet og oppgradering 

av oppvarming med hensiktsmessig styring og miljøvennlig oppvarming. Det er naturlig å vurdere 

vannbåren varme og se på muligheten for bruk av spillvann/benytte varmen fra krematoriet. Moderne 

toalett/HC-toalett integrert i bygget for de som kommer til seremonier og besøkende på gravplassen.  

Det skal utarbeides tilstands- og behovsanalyse (tas over driftsbudsjettet) for å få et godt grunnlag for 

framtidig prioritering og prising som investeringsprosjekt. 

 

- Digitale gravkart og kvalitetssikring av gravleggingsdata 

Gravplassmyndigheten har startet opp en omfattende prosess med kvalitetssikring av gravleggingsdata, 

oppmåling og utsetting av fastmerker samt utarbeiding av digitale gravkart for alle gravplassene i 

Stavanger. Arbeidet er startet i de nye kommunedelene, der det knytter seg størst usikkerhet til 

forvaltningsgrunnlaget vi arbeider etter. 

Digitale gravkart og kvalitetssikret gravleggingsdata er nødvendig arbeidsverktøy for å sikre at tildeling 

av grav, gjennomføring av gravlegging og oppsetting av gravminner utføres i tråd med 

gravplassregelverket. 

Det er i overkant av 46 000 graver registrert på våre 24 gravplasser.  

Erfaring fra oppstartsarbeidet viser at det er krevende, men viktig å kvalitetssikre gravleggingsdata og 

identifisere riktige graver i felt og knytte dette sammen. Dette vil utgjøre en ikke ubetydelig del av 

arbeidet framover. Arbeidet med kvalitetssikring og arbeidet med digitalisering og oppmåling må gå 

parallelt.   

Vi har startet opp arbeidet på allerede avsatte og overførte midler til digitalisering og driftsmidler. 

 

- Oppgradering av lyd-anlegg på livssynsåpne seremoni-lokaler 

Det er blitt utarbeidet eksterne tilstandsvurderinger av lydanleggene. Siden forrige rapportering er det 

installert nye lydanlegg på krematoriet, Lagård kapell og Tjensvoll kapell. 
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2 INVESTERINGSBEHOV 
2.1 Gjeldende investeringsplan 

 
Under behandlingen av handlings- og økonomiplanen for perioden 2023-2026 i kommunestyret ble det gitt 

følgende rammer for investeringer i Stavanger kirkelige fellesråd (oppgitt i 1000 kr): 

 

Vi vil legge til at den årlige tildeling på kr 1.000.000 til vedlikeholds- og rehabiliteringsoppgaver på 

Domkirken (de såkalte Domkirkemidlene), er tatt ut av budsjettet i perioden hvor totalrenovering av bygget 

gjennomføres. Det vil i løpet av 2023/2024 utarbeides forslag til hva fremtidige konsekvenser av 

renoveringen av Stavanger domkirke vil bli for fellesrådets drifts- og investeringsregnskap. 

 

Kommunens vedtatte handlings- og økonomiplan (HØP) for 2023 til 2026
Total 

prosjekt 

kostnad

Budsjett 

t.o.m. 2022 2023 2024 2025 2026

Stavanger kirkelige fellesråd
Sørbø kirke - Rehabilitering 10 900 1 700 3 500 3 200 2 000 ?
Rehabiliteringsprosjekt, 4 vernede kirker : 

Sjernarøy, Askje, Talgje og Hausken 10 550 0 2 500 2 500 2 500 2 500

Askje gravplass 11 250 3 250 5 500 2 500

Hesby kirke - Rehabilitering 17 650 7 500 6 700 6 450 0 0

Domkirken - 2025 332 000 237 000 23 000 46 500 23 000 0?

Gravlund Hundvåg, utvidelse 10 000 0 9 200 ?

Gravlund Revheim, utvidelse 4 000 0 3 200 ?

Talgje gravplass, forberedende planarbeid 2 500 0 2 500

Sum Stavanger kirkelige fellesråd 398 850 246 200 53 850 64 150 30 000 2 500

+ 
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2.2 Administrasjonens forslag til investeringsplan for perioden 2024-2027 

 

ADMINISTRASJONENS FORSLAG TIL PLAN FOR PERIODEN 2024-2027

SKJEMA 1A : INVESTERINGER VIRKSOMHET: STAVANGER KIRKELIGE FELLESRÅD
Priorite

rt

Tot. Bev.

rekkef. Investering Ansv SK  kostn. så langt 2024 2025 2026 2027

1 Askje gravplass - utvidelse 1386 PV 11 250 3 250 5 500 2 500 0 0

2 Hesby kyrkje rehabilitering 1192 BF 17 650 14 200 3 450 0 0 0

3 Sørbø kirke rehabilitering (årene 2022-2026) 1183 BF 10 900 5 200 3 200 2 500 0 0

4 Hundvåg gravplass, utvidelse 1354 PV 12 600 9 200 3 400 0 0 0

5 Revheim gravplass, utvidelse 1330 PV 7 500 3 200 4 300 0 0 0

6

Rehabiliteringsprosjekt - 4 vernede kirker: Sjernarøy, Askje, 

Talgje og Hausken

118X 

119X BF 10 550 2 500 2 500 2 500 3 050 0

7 Utredning /forprosjekt - nytt krematorium 1370 2 000 0 2 000 0 0 0

8 Hinna kirke - Utbedring glassmaleri - Sparre 1050 BF 2 900 0 2 900 0 0 0

9 Oppgradering av mur rundt Kvekerkirkegården på Storhaug

PV

3 500 0 3 500

10 Nytt kirkeskip i tilknytning til Hafrsfjordsenteret 1130 BV 50 300 2 000 2 000 42 000 4 300 0

11 Hausken kyrkje - kyrkjesenter - Forprosjekt / Avklaringsprosjekt 1182 BV 525 0 525 0 0 0

12 Sjernarøy kyrkjegard-forberedende planarbeid vedr. utvidelse 1394 PV 2 000 0 2 000 0 0 0

13 St. Petri kirke-behandling av fasader og tårn 1013 BF 13 800 0 0 10 000 3 800 0

14 Tasta kirke utbygging 1100 BF 7 000 0 0 1 000 6 000 0

15 St. Johannes kirke - Behandling fasader og tårn 1020 BF 2 650 0 0 2 650 0 0

16 Talgje gravplass - utvidelse 1397 PV ? ?

17 Gravplasser Stavanger-Verneplan 1300 PV 2 400 0 2 400 0 0

18 Hundvåg menighetssenter 1095 BV 45 650 650 0 0 15 000 25 000

19 Jåttå gravplass - livssynsnøytralt seremonibygg og "mulig 

krematorium" (Beløp avventer utredning)

1370 BV 0 0 0 0 0 0

20 Sunde kirke - Ungdomslokale delvis egenfinansiert 1130 BV 4 500 0 0 0 0 4 500

21 Lagård gravlund, erverv av areal 1340 PV ? ? ? ? ? ?

22 Hundvåg gravlund, erverv av areal 1350 PV ? ? ? ? ? ?

23 Revheim gravlund, erverv av areal 1330 PV ? ? ? ? ? ?

24 Nytt kirkesenter, Jåttå 1050 BV ? ? ? ? ? ?

Sum 207 675 40 200 35 275 65 550 32 150 29 500

EGEN OVERSIKT UTARBEIDET FOR 

STAVANGER DOMKIRKE
Priorite

rt

Tot. Bev.

rekkef. Investering Ansv SK  kostn. så langt 2024 2025 2026 2027

Stavanger domkirke 2025 1010 BF 367 200 260 000 107 200 0 0 0

Bispekapellet 1011 BF 17 500 0 0 8 750 8 750

Sum 384 700 260 000 107 200 8 750 8 750 0

Ønsket tempoplan (tall i 1000 kr)

Ønsket tempoplan (tall i 1000 kr)

 
 
 

Kodeforklaring: 

SK = Stavanger kommune.  

Forkortelsene i SK kolonnen betyr følgende: 

BV = Stavanger kommune, Byggeprosjekt 

BF = Stavanger kommune, Byggforvaltning 

PV = Stavanger kommune, Park og vei 
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2.3 Administrasjonens forslag inndelt i ulike grupper 
 

 

Fellesrådet har etterspurt en presentasjon som tydelig grupperer investeringene etter type investering/formål. 

På kommende sider (pkt. 2.3) er samme investeringsoversikt som i pkt. 2.2, presentert med fargekoder. 

 

På etterfølgende sider vil en i tillegg finne de enkelte prosjektene inndelt i grupper, med den nummerering de 

har i samleoversikten. Dette som et forsøk på synliggjøring av prosjektenes ulike egenart, samt knytningen til 

faglig sektor.  

 

Kirkebygg Oversikt over rehabiliteringsprosjekter

Kirkebygg Oversikt over nybygg/påbygg

Kirker - uteområder Oversikt rehabiliteringsprosjekter "kirkeparker"

Stavanger domkirke Oversikt rehabiliteringsprosjekter

Gravplass Oversikt seremonibygg, driftsbygg (nybygg/påbygg)

Gravplass Oversikt over prosjekter på gravplass (ikke bygg)  
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ADMINISTRASJONENS FORSLAG TIL PLAN FOR PERIODEN 2024-2027

SKJEMA 1A : INVESTERINGER VIRKSOMHET: STAVANGER KIRKELIGE FELLESRÅD
P rio rit

ert

T o t . B ev.

rekkef . Investering A nsv SK  ko stn. så langt 2024 2025 2026 2027

1 Askje gravplass - utvidelse 1386 PV 11 250 3 250 5 500 2 500 0 0

2 Hesby kyrkje rehabilitering 1192 BF 17 650 14 200 3 450 0 0 0

3

Sørbø kirke rehabilitering (årene 2022-2026) 1183 BF

10 900 5 200 3 200 2 500 0 0

4 Hundvåg gravplass, utvidelse 1354 PV 12 600 9 200 3 400 0 0 0

5 Revheim gravplass, utvidelse 1330 PV 7 500 3 200 4 300 0 0 0

6

Rehabiliteringsprosjekt - 4 vernede kirker: 

Sjernarøy, Askje, Talgje og Hausken

118X 

119X BF 10 550 2 500 2 500 2 500 3 050 0

7 Utredning /forprosjekt - nytt krematorium 1370 2 000 0 2 000 0 0 0

8 Hinna kirke - Utbedring glassmaleri - Sparre 1050 BF 2 900 0 2 900 0 0 0

9

Oppgradering av mur rundt 

Kvekerkirkegården på Storhaug

PV

3 500 0 3 500 0 0 0

10 Nytt kirkeskip i t ilknytning til 

Hafrsfjordsenteret

1130 BV 50 300 2 000 2 000 42 000 4 300 0

11 Hausken kyrkje - kyrkjesenter - Forprosjekt / 

Avklaringsprosjekt

1182 BV 525 0 525 0 0 0

12 Sjernarøy kyrkjegard - forberedende 

planarbeid vedr. utvidelse

1394 PV 2 000 0 2 000 0 0 0

13 St. Petri kirke-behandling av fasader og tårn 1013 BF 13 800 0 0 10 000 3 800 0

14 Tasta kirke utbygging 1100 BF 7 000 0 0 1 000 6 000 0

15 St. Johannes kirke - Behandling fasader og 

tårn

1020 BF 2 650 0 0 2 650 0 0

16 Talgje gravplass - utvidelse 1397 PV ? ?

17 Gravplasser Stavanger-Verneplan 1300 PV 2 400 0 2 400 0 0

18 Hundvåg menighetssenter 1095 BV 45 650 650 0 0 15 000 25 000

19 Jåttå gravplass - livssynsnøytralt  

seremonibygg og "mulig krematorium" (Beløp 

avventer utredning)

1370 BV 0 0 0 0 0 0

20 Sunde kirke - Ungdomslokale delvis 

egenfinansiert

1130 BV 4 500 0 0 0 0 4 500

21 Lagård gravlund, erverv av areal 1340 PV ? ? ? ? ? ?

22 Hundvåg gravlund, erverv av areal 1350 PV ? ? ? ? ? ?

23 Revheim gravlund, erverv av areal 1330 PV ? ? ? ? ? ?

24 Nytt kirkesenter, Jåttå 1050 BV ? ? ? ? ? ?

Sum 207 675 40 200 35 275 65 550 32 150 29 500

EGEN OVERSIKT UTARBEIDET FOR 

STAVANGER DOMKIRKE
P rio rit

ert

T o t . B ev.

rekkef . Investering A nsv SK  ko stn. så langt 2024 2025 2026 2027

Stavanger domkirke 2025 1010 BF 367 200 260 000 107 200 0 0 0

Bispekapellet 1011 BF 17 500 0 0 8 750 8 750 0

Sum 384 700 260 000 107 200 8 750 8 750 0

Ønsket  tempo plan ( ta ll i 1000 kr)

Ønsket  tempo plan ( ta ll i 1000 kr)
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Kirkebygg. Oversikt over rehabiliteringsprosjekter
Priorite

rt

Tot. Bev.

rekkef. Investering Ansv SK  kostn. så 

langt

2024 2025 2026 2027

2 Hesby kyrkje rehabilitering 1192 BF 17 650 14 200 3 450 0 0 0

3 Sørbø kirke rehabilitering (årene 2022-2026) 1183 BF 10 900 5 200 3 200 2 500 0 0

6

Rehabiliteringsprosjekt - 4 vernede kirker: Sjernarøy, Askje, 

Talgje og Hausken

118X 

119X BF 10 550 2 500 2500 2 500 3 050 0

8 Hinna kirke - Utbedring glassmaleri - Sparre 1050 BF 2 900 0 2 900 0 0 0

13 St. Petri kirke-behandling av fasader og tårn 1013 BF 13 800 0 0 10 000 3 800 0

15 St. Johannes kirke - Behandling fasader og tårn 1020 BF 2 650 0 0 2 650 0 0

Sum 58 450

Kirkebygg. Oversikt over nybygg/påbygg
Priorite

rt

Tot. Bev.

rekkef. Investering Ansv SK  kostn. så 

langt

2024 2025 2026 2027

10 Nytt kirkeskip i tilknytning til Hafrsfjordsenteret 1130 BV 50 300 2 000 2 000 42 000 4 300 0

11 Hausken kyrkje - kyrkjesenter - Forprosjekt / Avklaringsprosjekt 1182 BV 525 0 525 0 0 0

14 Tasta kirke utbygging 1100 BF 7 000 0 0 1 000 6 000 0

18 Hundvåg menighetssenter 1095 BV 45 650 650 0 0 15 000 25 000

20 Sunde kirke - Ungdomslokale delvis egenfinansiert 1130 BV 4 500 0 0 0 0 4 500

24 Nytt kirkesenter, Jåttå 1050 BV ? ? ? ? ? ?

Sum 107 975

Gravplass. Oversikt over prosjekter nye gravfelt/gravplasser/uteområder (ikke bygg)
Priorite

rt

Tot. Bev.

rekkef. Investering Ansv SK  kostn. så 

langt

2024 2025 2026 2027

1 Askje gravplass - utvidelse 1386 PV 11 250 3 250 5 500 2 500 0 0

4 Hundvåg gravplass, utvidelse 1354 PV 12 600 9 200 3 400 0 0 0

5 Revheim gravplass, utvidelse 1330 PV 7 500 3 200 4 300 0 0 0

9 Oppgradering av mur rundt Kvekerkirkegården på Storhaug

PV

3 500 0 3 500 0 0 0

12 Sjernarøy kyrkjegard - forberedende planarbeid vedr. utvidelse 1394 PV 2 000 0 2 000 0 0 0

16 Talgje gravplass - utvidelse 1397 PV ? ?

17 Gravplasser Stavanger-Verneplan 1300 PV 2 400 0 2 400 0 0

21 Lagård gravlund, erverv av areal 1340 PV ? ? ? ? ? ?

22 Hundvåg gravlund, erverv av areal 1350 PV ? ? ? ? ? ?

23 Revheim gravlund, erverv av areal 1330 PV ? ? ? ? ? ?

Sum 39 250

Ønsket tempoplan (tall i 1000 kr)

Ønsket tempoplan (tall i 1000 kr)

Ønsket tempoplan (tall i 1000 kr)
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Gravplass. Oversikt seremonibygg, driftsbygg
P rio rit

ert

T o t . B ev.

rekkef . Investering A ns

v

SK  ko stn. så langt 2024 2025 2026

7 Utredning /forprosjekt - nytt krematorium 1370 2 000 0 2 000 0 0

19 Jåttå gravplass - livssynsnøytralt  seremonibygg og 

"mulig krematorium" (Beløp avventer utredning)

1370 BV 0 0 0 0 0

Sum 2 000

Stavanger Domkirke. Oversikt rehabiliteringsprosjekt
P rio rit

ert

T o t . B ev.

rekkef . Investering A ns

v

SK  ko stn. så langt 2024 2025 2026

Stavanger domkirke 2025 1010 BF 367 200 260 000 107 200 0 0

Bispekapellet 1011 BF 17 500 0 0 8 750 8 750

Sum 384 700

Sum kirker 551 125

Sum gravlunder 41 250

Sum samlet virksomhet 592 375

Ønsket tempo plan ( tall i 1000 

kr)

Ønsket  tempo plan ( tall i 1000 

kr)
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2.3 Kommentarer til administrasjonens forslag til investeringsplan  
Noen av budsjettpostene er korrigert i kostnadsanslag pga. endrede forutsetninger, og alle prosjekt har inntil 

videre blitt gitt en prisjustering på 5% fra 2021 til 2022. Det vil kunne komme justeringer av 

prisreguleringen når Stavanger kommune har avklart hva de på generelt grunnlag selv vil legge til grunn for 

sine prosjekt. Andre budsjettposter har også fått en endret plassering i forslaget i forhold til inneværende 

investeringsbudsjett. Det framgår av ovenstående skjema. Våre tall er basert på tall fra konsulenter, 

Stavanger eiendom og beregninger gjort ut fra konkrete anbud på sammenlignbare prosjekter vi har erfaring 

fra i inneværende og foregående år. 

 

Alle tall fra og med 2023 er medregnet merverdiavgift (mva) etter avtale med administrasjonen i 

Stavanger kommune. Dette medfører at flere prosjekter har økt med 25%. Videre er det tatt inn enkelte 

poster til slutt i skjemaet hvor behov er meldt, men hvor det ikke har vært utarbeidet kostnadsoverslag. De er 

derfor nevnt uten å være gitt en prioritering. Omfanget i våre budsjettforslag til kommunen er videre såpass 

omfattende at det er grunn til å regne med at flere tiltak vil bli skjøvet ut i tid, på lik linje med tidligere år. 

 

 

Generelt om investeringsbehov for bygg i tidligere Rennesøy og Finnøy FR. 
På bakgrunn av gjennomførte tilstandsvurderinger av kirker med vernestatus som tidligere var en del av 

Finnøy kyrkjelege fellesråd (FKF) og Rennesøy kyrkjelege fellesråd (RKF), er det nå startet opp 

restaureringsarbeider i flere av de aktuelle byggene.  

I løpet av 2020, 2021 og 2022 har vi etter søknad til Riksantikvaren fått tilskuddsmidler til utvalgte 

delprosjekt for de nevnte bygg. En forutsetning for tilskudd er at SKF supplerer med 40% av finansieringen 

av de konkrete prosjekt det er søkt om. SKF har fra Stavanger kommune fått på plass deler av finansieringen, 

og med det som bakgrunn vil vi gå i gang med/fortsette planlegging av prosjektene i 2023 og 2024, samt 

utførelse så snart som mulig. Når det gjelder spesielt Hesby og Sørbø kirke, vil en restaurering / utbedring av 

skader kreve langt mer enn hittil tildelte tilskudd fra riksantikvaren, og vil naturlig bli videreført inn i HØP 

som investeringsprosjekter. Det betyr mye for prosjektene at bevilgninger som allerede er bevilget fortsettes 

som en prosess frem til endelig resultat, uten opphold.                                                                                                        
 

Vi har valgt å dele prosjektene i tre forskjellige prosjekt i HØP av praktiske årsaker med tanke på størrelsen 

på de forskjellige prosjekt. 

• Hesby kirke      kr.  17.650.000 

• Sørbø kirke      kr.  10.900.000 

• Sjernarøy, Talgje, Hausken, Askje samlet  kr.  10.550.000 
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1. Askje gravplass - Utvidelse.  

Revidert kostnadsanslag kr 11.250.000 
 

I HØP 2023- 2026 ble det satt av 3.250.000 for inneværende år.  
Bevilgningen fordeler seg med kr 3.250.000 i 2023, kr 5.500.000 i 2024 og kr 2.500.000 i 2025.  
 
Kritisk lav gravkapasitet 
Ledig gravkapasitet er kritisk lav for Askje kyrkjegard. I 2022 ble det gravlagt 9 avdøde på 
gravplassen. 
Ingen graver ble slettet. Ut fra de vurderingene som er gjort i forbindelse med nye digitale gravkart 
på Askje kyrkjegard er det pt. kun ett ledig gravsted med to graver som kan festes sammen. Antall 
enkeltgraver er også begrenset. Inntil nye gravplassareal er på plass, kan en bare tilby gravlegging i 
enkeltgraver med mindre en velger kremasjon eller kombinasjonen 
kistegravlegging/urnegravlegging for ektefeller/samboere i ledig grav. Alternativet er 
kistegravlegging på annen gravplass i kommunen. 
 
Aktuelle areal for utvidelse 
Det arealet som er avsatt i kommuneplanens arealdel er grunnlent (lite lag med løsmasser over 
fjell) og er derfor dårlig egnet til kistegraver. 
Det er gjennomført en mulighetsstudie for å gjøre en vurdering av ulike arealer. I mulighetsstudien 
har en bl.a. pekt på alternative areal på østsiden av nåværende gravplass som etter all 
sannsynlighet er bedre egnet. Dette vil kreve omlegging av eksisterende vei langs gravplassens 
østside. Det ligger også et areal i tilknytning til «satelittgravplassen» i østlig retning, som er i 
kommunens eie. Beliggenheten til dette arealet, samt jordverninteresser, gjør at en vurderer 
området som mindre egnet selv om det kostnadsmessig og tidsmessig mht. gjennomføring trolig 
kommer best ut. 
 
Reguleringsplan 
Arbeidet med reguleringsplan blir nå satt i gang. Reguleringsplanen har en policy hvor en i 
utgangspunktet favner vidt med flere alternative areal, før en konkluderer. 
 
Samtidig med reguleringsplanarbeidet vil det bli gjennomført grunnundersøkelser for de arealene 
som inngår i reguleringsplanen. Vi må også være forberedt på at det kan bli krav om arkeologiske 
undersøkelser. Det er gjort sonderinger i forhold til grunneierne og når det foreligger en godkjent 
reguleringsplan, må en gjennomføre grunnerverv. 
 
Nødutvidelse 
Med bakgrunn i den akutte mangelen på graver ser en nå på muligheten for å forlenge eksisterende 
gravfelt i «satelittgravfeltet» nord-øst for kirken med et mindre antall graver. Dette blir gjort 
innenfor eksisterende budsjettramme. 
 
Oppsummert 
Med den planstatus som gjelder for området i dag vil grunnerverv, oppstart av detaljert planarbeid 
for gravplassen og anleggsarbeid tidligst komme i gang i 2024/2025. Eventuell oppstart av 
«nødutvidelse» bør skje tidligere, og vi har en målsetting om at dette iverksettes i 2023. Vi foreslår 
at oppsatt finansieringsplan følges og at udisponerte midler for 2023 overføres til neste år. 
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2. Hesby kyrkje – rehabilitering         

Kostnad: Kr 17.650.000    

Hesby kirke er en langkirke i stein fra midten av 1200-tallet. Den står på vestsiden av Finnøy og har 

navnet etter gården Hesby.  

I 1980 ble hele Hesby kirke, ute og inne, behandlet med en tett og hard sementslemming. I 1990 ble 

en tett plastmaling påført utenpå sementslemmingen, også på hele kirken ute og inne. Våre 

undersøkelser viser at behandlingen har vært skadelig for kirken. De tette overflatene medfører at 

fukt samles opp i de middelalderske murene og fører til forvitring av kalkmørtelen, samt 

skjemmende biologisk vekst ute. Det er derfor hevet over tvil at plastmalingen og 

sementslemmingen må fjernes så raskt som mulig for å hindre videre forfall. Ny overflatebehandling 

bør være tradisjonell kalkpuss og kalkhvitting, slik Riksantikvaren foreskriver for middelalderske 

steinkirker.  

Det er også vesentlige skader på vindusomrammingen av jern som holder glassmaleriene mot øst i 

koret. Øvrige tiltak som anbefales på kirken har begrenset omfang og kostnad, det er foreløpig i 

rapportene ikke beregnet kostnader til utbedringer av servicebygget eller eventuelle branntekniske 

forbedringer. Vi har derfor lagt til kostnader i prosjektet utover det som er medtatt i rapport. 

For Hesby gjelder det utbedring av servicebygg/bårerom. 

 

Tilstandsanalyse/rapporter (bygg og teknisk) viser kostnader for Hesby kirke samlet kr 16,2 mill. 

Det anbefales at restaureringen strekkes over en periode på 2-3 år pga. behov for opptørking av 

murverket. Det tillegges kostnader for servicebygg/bårerom kr 250 000,- eks. mva.  

Disse tallene er justert for prisstigning og tillagt mva. Det er følgelig ikke umiddelbart samsvar med 

tallene i tabellene ovenfor (pkt. 2.2 – 2.3). 

 

Restaureringen startet i 2021. Fjerning av sementpuss og utmeisling av fuger utvendig og innvendig i 

koret er utført og murarbeider med kalkmørtel startet våren 2022. 

Det er bekreftet at det står mye fukt i veggene som fører til utfordringer med tørke/herdeprosess. 

Det er behov for videre bevilgninger i 2024 -2026 for å fullføre restaureringen. 
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3. Sørbø kirke – rehabilitering.  

Kostnad: Kr 10.900.000 

 

Sørbø kirke er en langkirke i stein fra midt på 1100-tallet på Rennesøy.  

Sørbø kirke har store problemer med saltforvitring innvendig, avskalling av puss utvendig og på 

skifertaket, som nå er 110 år gammelt og modent for utskifting. Gjennom de siste 20 år har man 

brukt store ressurser på å pusse og kalke kirken utvendig og innvendig i tråd med offentlige 

anbefalinger. Dette har vært gjort fordi kirken siden 1800-tallet har vært gjennom en rekke hard-

hendte inngrep med sement som måtte «reverseres» for at ikke murverket over tid skal brytes ned.  

Dessverre var det problemer med den nye, utvendige kalkpussingen nesten fra starten av for 20 år 

siden. Siden har det blitt flikket og reparert med bl.a. NHL (Natural Hydraulic Lime), spesielt på 

sørfasaden, uten at det har ført til nevneverdige forbedringer. Den nokså tykke pussen får fortsatt 

store avskallinger. Den er delvis så glatt i overflaten at ny kalking ikke fester, og det er skjemmende 

fargeforandringer og mye organisk vekst på fasadene. Årsaksforholdene er ikke klarlagt i detalj, men 

de er åpenbart knyttet til fuktproblemer og for tette overflater. En kan fastslå at store deler av pussen 

ikke er ordentlig karbonatisert, og det flere år etter at den ble påført, noe som er svært uvanlig. 

Derfor er pussen ømtålig for frost og kan bare delvis oppfylle funksjonen som holdbar og 

vedlikeholdsvennlig «værhud» i det harde klimaet ytterst på Rennesøy.  

Det er foreløpig i rapportene ikke beregnet kostnader til utbedringer av servicebygget eller 

eventuelle branntekniske forbedringer. 

Vi har derfor lagt til kostnader i prosjektet utover det som er medtatt i rapport. For Sørbø kirke 

gjelder det utbedring av servicebygg/bårerom og sprinkleranlegg. 

 

Tilstandsanalyser/rapporter (bygg og teknisk) viser kostnader for Sørbø kirke samlet kr. 8.550.000. 

Det anbefales at restaureringen strekkes over en periode fra 2021-2026 pga. behov for overvåking 

underveis i prosessen. 

Det tillegges kostnader for servicebygg/bårerom samt sprinkleranlegg, samlet kr. 750 000,- eks. mva. 

Samlet tilskudd fra Riksantikvar og Stavanger kommune i 2020/2021er på kr. 1.000.000. 

Totalkostnad for prosjekt.: kr. 8.300.000 (kr. 9.300.000 redusert med allerede bevilget kr. 

1.000.000).  

Disse tallene er justert for prisstigning og tillagt mva. Det er følgelig ikke umiddelbart samsvar med 

tallene i tabellene ovenfor (pkt. 2.2 – 2.3). 

 

Restaureringen startet i 2021 og fortsatte i 2022 og 2023. Fjerning av sementpuss og utmeisling av 

fuger utvendig i koret er utført og murarbeider med kalkmørtel startet våren 2022. 

Det er behov for videre bevilgninger i 2024 -2026 for å fullføre restaureringen. 

 

Totalrammen beholdes (med årlig prisjustering samt tillegg av mva), men beløp for 2023 økes på 

bekostning av etterfølgende år.  

Årsaken er at det er ønskelig å fremskynde utbedring/utskift av yttertaket slik at en får kontroll på 

lekkasjer og konstaterte råteskader. Vi vil på den måten også kunne dra nytte av allerede monterte 

stillas for murer. 
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4. Hundvåg gravlund - Utvidelse   

Revidert kostnad kr 12.600.000 
  

Vi begynner nå i 2023 detaljplanleggingen for utvidelsen av Hundvåg gravlund. 

Opprinnelig bevilgning: kr 10 000.000 

Bevilget så langt til og med 2023: kr 9.200.000 

Nytt kostnadsestimat: kr 12.600.000 (ca. 25% økning) 

Ny bevilgning: kr 3.400 000 med innslag i 2024. 

 

Justering av kostnad har sin hovedforklaring i at prosjektet er kostnadsberegnet tilbake i 2018/2019, 

uten etterfølgende prisjusteringer. Kostnadsanslaget er gjort i nært samarbeid med prosjektleder i 

Stavanger kommune. 

 

5. Revheim gravlund - Utvidelse  

Revidert kostnad kr 8.000.000 

Revheim gravlund 

Revidert kostnadsoverslag – økning på kr 4.000.000 

Vi begynner nå i 2023 detaljplanleggingen for utvidelsen av Revheim gravlund. 

Opprinnelig bevilgning kr 4.000.000.  

Bevilget så langt til og med 2023: kr 3.200.000 

Nytt kostnadsoverslag: kr 5.000.000 (25 % økning) 

Det nye kostnadsoverslaget på kr 5.000.000 har sin hovedforklaring i at prosjektet er 

kostnadsberegnet tilbake i 2018/2019, uten etterfølgende prisjustering. Kostnadsanslaget er gjort i 

nært samarbeid med prosjektleder i Stavanger kommune. 

 

Navnet minnelund var ikke en del av det prosjektet som opprinnelig var kostnadsberegnet til          

kr 4.000.000. Dette er en endring og et tillegg som bidrar til at nytt samlet prosjekt inkludert 

kostnadsendringer på opprinnelig beløp, nå blir kr 8.000.000. 

 

Årsaken til dette tillegget handler om et overordnet ønske om å kunne tilby navnet minnelund på alle 

gravplasser i «gamle» Stavanger. Erfaringsmessig er dette en populær gravleggingsform som er 

svært kostnads- og arealeffektiv. Det anbefales derfor sterkt at dette tillegget imøtekommes med økt 

bevilgning. 

 

Navnet minnelund: kr 2.500.000*) 

Nytt kostnadsestimat: kr 8.000.000 

Ny bevilgning: kr 4.800.000 
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6. Rehabiliteringsprosjekt – 

Fire vernede kirker - Sjernarøy, Askje, Talgje og Hausken.    

Kostnad kr 10.550.000 
 

Felles for de fire byggene som her skal rehabiliteres, er at det i varierende grad kan oppstå 

muligheter for å kunne søke tilskudd fra Riksantikvaren til mindre delarbeider av det samlede 

beskrevne behov for rehabilitering. Da det naturlig nok ikke er mulig å forutse hvor mye dette 

kan innebære, velger vi å fremme saken med de samlede totale kostnader, og så får eventuelle 

tilskudd underveis medføre redusert samlet prosjektkostnad, i samråd med kommunens 

saksbehandler(e). 
 

Sjernarøy kyrkje 
Sjernarøy kyrkje er fra 1647 og har et rikt dekorert interiør av høy kvalitet. Kirken har kulturhistorisk 

høy verdi som en av de tidlige kirkene i århundret etter reformasjonen.  

Kirken har gjennom århundrene vært utsatt for mye vær og vind og tilsvarende forfall og reparasjoner. 

Kirken slik den står nå, er sterkt preget av en modernisering tidlig på 1900-tallet og en restaurering i 

1955 som innebar en del gode tilbakeføringer og avdekking av den gamle dekormalingen. Dessverre 

gjorde man også en del grep som har vært bygningsteknisk uheldig.  

Tilstanden er jevnt over god til tilfredsstillende. Det er likevel behov for å gjøre en rekke begrensede 

tiltak:  

Det er avdekket feil og mangler med ytterkledning, yttertak, beslag, tårn, problem med noen fundament, 

etc. 

Det er foreløpig i rapportene ikke beregnet kostnader til utbedringer av servicebygget eller eventuelle 

branntekniske forbedringer. 

Vi har derfor lagt til kostnader i prosjektet utover det som er medtatt i rapport. For Sjernarøy kirke 

gjelder det utbedring av servicebygg/bårerom. 

Tilstandsanalyse/rapporter (bygg og teknisk) viser kostnader for Sjernarøy kyrkje samlet kr 2.450.000. 

Det tillegges kostnader for servicebygg/bårerom kr 200.000 eks mva. 

Samlet tilskudd fra Riksantikvar og Stavanger kommune i 2020/2021er på kr 1.154.000. Totalkostnad for 

prosjektet kr 1.496.000 (kr 2.650.000 redusert med allerede bevilget kr 1.154.000) 

Totalkostnad avrundet til kr 1.500.000. 

Disse tallene er justert for prisstigning og tillagt mva. Det er følgelig ikke umiddelbart samsvar med 

tallene i tabellene ovenfor (pkt. 2.2 – 2.3). 

 

Askje kirke 
Det er avdekket feil og mangler med ytterkledning, beslag, tårn, dører og vinduer etc. 

Tilstandsanalyse/rapport (bygg og teknisk) viser kostnader for Askje kirke samlet kr. 2.100.000.  

Det er foreløpig i rapportene ikke beregnet kostnader til utbedringer av servicebygget eller eventuelle 

branntekniske forbedringer.  

Vi har derfor lagt til kostnader i prosjektet utover det som er medtatt i rapport. 

Det tillegges kostnader for sprinkleranlegg kr 550.000 eks. mva.  

Totalkostnad for prosjektet kr 2.650.000. 

Disse tallene er justert for prisstigning og tillagt mva. Det er følgelig ikke umiddelbart samsvar med 

tallene i tabellene ovenfor (pkt. 2.2 – 2.3). 
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Talgje kyrkje 
Det lokalt organiserte vedlikeholdet omfatter også andre deler, som kirkegården, bårehus og servicebygg.  

Istandsettingsarbeider  

Dette er svært verdifullt vedlikehold, men det har ikke omfattet en del bygningsdetaljer og andre forhold 

som nå krever oppmerksomhet. Først og fremst gjelder dette hjørnekvadre og vindusomramminger i 

kleberstein, enkelte lekkasjepunkter fra takene, opprydding på loftet – og ikke minst inneklimaet.  

Mange fuger i kleberstein-partiene er åpne, løse eller laget med for sterke sementblandinger. Det er 

derfor et behov for å nennsomt meisle og erstatte med kalkmørtel, slik at dette ikke blir steder der mer 

fukt kan trenge inn i murene. Tilsvarende gjelder mindre lekkasjeproblemer ved skipstakets hjørner og i 

overgang kor/skip, som ses på kirkens loft som enkelte punkter med fuktinntrengning: I koret mot skipets 

gavl, ved takflatenes hjørner og i korets østgavl. Det er en del gamle skader på tak-troa(undertak) som 

må holdes under oppsikt, men som ikke kan eller behøver å utbedres før hele taket legges om, og 

tekkingen har ennå vesentlig restlevetid. Vindskiene må byttes ut med nye som slutter tettere, og beslag 

på overgang mellom kor-tak og skipets gavl må utbedres.   

I tillegg til arbeider med fuger omkring kleberstein, flikking på puss ute og reparasjon av lekkasjepunkter 

på tak og opprydning på loft (se over), vil vi derfor anbefale et  

undersøkelsesprogram over ca. 3 år med fokus på de nevnte forholdene.  

Disse tallene er justert for prisstigning og tillagt mva. Det er følgelig ikke umiddelbart samsvar med 

tallene i tabellene ovenfor (pkt. 2.2 – 2.3). 

 

Foreløpige rapporter (bygg og teknisk) viser kostnader for Talgje kyrkje samlet kr. 1.670.000. Det 

tillegges kostnader for servicebygget/toaletter kr 200.000 eks. mva. 

Samlet tilskudd fra Riksantikvar og Stavanger kommune i 2020/2021er på kr. 333.000. 

Totalkostnad for prosjektet kr 1.537.000 (kr 1.870.000 redusert med allerede bevilget kr 333.000). 

Totalkostnad avrundet til kr 1.540.000. 

 

 

Hausken kyrkje 
Det er avdekket feil og mangler med ytterkledning, beslag, tårn, dører og vinduer etc. 

Tilstandsanalyse/rapport har ikke beregnet kostnader for sprinkleranlegg. 

Vi har derfor lagt til kostnader i prosjektet utover det som er medtatt i rapport.  

Foreløpige rapporter (bygg og teknisk) viser kostnader for Hausken kyrkje samlet kr. 1.600.000. 

Det tillegges kostnader for prosjektering og utførelse av sprinkleranlegg kr 650 000,- eks. mva.  
Totalkostnad for prosjektet kr 2.250.000,-        

Disse tallene er justert for prisstigning og tillagt mva. Det er følgelig ikke umiddelbart samsvar med 

tallene i tabellene ovenfor (pkt. 2.2 – 2.3). 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

7. Forprosjekt for nytt krematorium 

Kostnadsoverslag – kr 2.000.000 
Status kapasitet 

I 2022 ble det kremert 898 kister i Stavanger krematorium, mot 716 kister i 2021, en økning på 25,4%. 
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Det ble kremert 527 kister fra Stavanger kommune som er 49,7 % av antall døde i kommunen. SSBs 

fremskrivning av antall døde tilsier en vekst mellom 2020 og 2050 på 43%. I tillegg må vi anta at 

kremasjonsprosenten vil øke i årene fremover både i egen kommune og nabokommunene.   

 

Stavanger krematorium kremerer i tillegg til kister fra egen kommune også for resten av fylket. Det er en 

klar forventning fra kommunene om at Stavanger krematorium påtar seg leiekremering fra hele 

Rogaland. Det blir fakturert til lokal gravplassmyndighet for utenbys kremering som dekker både 

investeringskostnader, større vedlikeholdskostnader og driftskostnader av krematoriet.  

Kremasjonsovnen ved Stavanger krematorium har en teoretisk kapasitet på 1.200 kister i året. I praksis 

blir det utfordrende å kremere mer enn 1.000 kister pr. år. Dette har dels tekniske årsaker, men skyldes 

også at det ikke er en jevn tilgang av kister. At krematoriet bare har en ovn er utfordrende og gjør driften 

svært sårbar ved uforutsatte driftsavbrudd og nødvendig vedlikehold. 

 

Nytt krematorium 

Som lokal gravplassmyndighet har Stavanger kirkelige fellesråd begynt et sonderingsarbeid om behov 

for nytt krematorium. To eksterne mindre fagrapporter er blitt utarbeidet. Eksisterende krematorium har 

ikke romkapasitet til to ovner. Kistelogistikk og båreromskapasitet er ikke tilpasset de volumene som er i 

ferd med å bygge seg opp. Dette gjør at en søker en tomt for nybygg utenfor Eiganes gravlund. Jåttå 

gravlund vil kunne være et alternativ, men det vil trolig kreve grensejustering av tomten på ca. 2-3 dekar 

inn på LNF-område. Da vil en også ha plass til et livssynsåpent seremonibygg som fysisk er koplet til 

krematoriet. 

 

Oppsummert forprosjekt 

Gjennom et forprosjekt må en utrede kostnader, tekniske løsninger, gjøre kapasitetsvurderinger og 

bestemme lokasjon. Et komplett krematorium med to ovner har i dag en kostnadsramme på om lag 60 – 

80 mill. eksklusive ekstern infrastruktur som strøm og gass og opparbeiding av tilstøtende arealer. 

Det settes av kr 2.000.000 i 2024 til forprosjekt for nytt krematorium. 

 

 

8. Reparasjon av glassmaleri Hinna kirke. 

Kostnadsoverslag – kr 2.900.000 
 

Hinna kirke er reist i 1967, og Victor Sparres glassmaleri er arkitektonisk inkorporert i selve 

kirkebygget. Verket spenner over hele fondveggen mot øst der det utgjør alterbildet. Glassmaleriet er 

inndelt i 24 felt adskilt av betongpilarer.  

 

Victor Sparre (1919-2008) er en kjent norsk monumentalkunstner, og har blant annet utsmykket ca. 25 

kirker med glassmalerier. Teknikken han har benyttet i Hinna betegnes som «La dalle». Dette er en 

teknikk der tykke glassbiter er satt direkte i sement.  

 

Glassmaleriet er beskyttet av vinduer i det ytre vegglivet. Yttervinduet er inndelt i tilsvarende 24 rammer 

som glassmaleriet, og vindusflatene ligger via et mellomliggende smyg ca. 10 cm utenfor glassmaleriet. 

Glasset i yttervinduet ligger med en aluminiumsfôring mot interiøret. I det ytre vegglivet er vinduet på 

ytterveggen fôret med gummilist mot kobberramme. Vinduet har støpt sålbenk med skiferoverdekning. 

 

Glassmaleriets bevaringsforhold er dårlige på grunn av sviktende yttervinduer og manglende 

solavskjerming. Verket har i dag en del aktive skader som fort vil kunne forverre seg hvis ikke de ytre 

forholdene legges bedre til rette. 

 

Verket er generelt preget av sprekker i både glass og sement. Korrodert jern er synlig og det er noe 

materialutfall. Årsak til glassmaleriets skadebilde er sammensatt. Særlig er temperatursvingninger og 

vann hovedårsaken til de problemene vi ser i dag. 

 

Det er ytterst nødvendig at det iverksettes tiltak i nær fremtid. Både fasadeliv og glassmaleriet har til dels 

store skader, og skadeomfanget vil bare være økende.  
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Tiltakene som anbefales er 2-delt. Den ene delen gjelder preventive tiltak som fjerner skadeårsaker og 

gir glassmaleriet beskyttelse i fremtiden. Dette inkluderer utskiftning av yttervinduer og etablering av 

solavskjerming. Det er anbefalt å trekke ut vegglivet et lite stykke ut fra dagens fasade, som et eget 

klimakammer, for å skape et mer stabilt inneklima. I tillegg vil dette muliggjøre for adkomst bak 

kunstverket, for vedlikehold og rengjøring.  

 

Den andre delen er reelle reparasjonsarbeider i form av sikring og istandsetting på selve glassmaleriet. 

Disse reparasjonene utføres av konservator med glass- og mørtelkompetanse. 

 

De beskrevne tiltakene har en estimert kostnadsramme på kr 2.900.000 inkl. mva. 

 

 

9. Ny Oppgradering av mur rundt Kvekerkirkegården på Storhaug. 

Kostnadsanslag: Kr 3.500.000 
 

Kommunen overtok eierskapet for eiendommen i 2020. 

Kirkevergen/fellesrådet har hatt driftsansvaret siden langt tilbake. 

Gravplassen omkranses av en mur, som vi er utrygge på/stusser over tilstanden til.  

Den gjør også at det ikke er universell adgang til gravplassen. Det er heller ikke adgang med 

gravemaskin til gravplassen. 

Det er utarbeidet i rammen av driftsmidlene en ekstern tilstandsvurdering av muren.  

Kirkevergen anser dette som et viktig prosjekt. I 2025 er det 200 år siden starten på utvandringen til 

Amerika. Ikke minst var det kvekere som flyktet fra religionsforfølgelse i Norge. Det å la deres 

kirkegård være i forfall inn i et jubileum gir et svært dårlig signal.  

Siden dette ikke er kirkelig eiendom, jobbes det med en avklaring om et eventuelt prosjekt skal inn i vår 

HØP-søknad til kommunen eller om dette er noe kommunen håndterer selv.  

 

 

10. Ny kirkesal i tilknytning til Hafrsfjordsenteret, Hafrsfjord menighet. 

Kostnadsanslag: Kr 50.000.000 

 
I henhold til avtale fra 2015 er det slik det er beskrevet i HØP 2016-2019 gjort en ny gjennomgang av 

tiltaket «Ny kirkesal i tilknytning til Hafrsfjordsenteret». Gjennomgangen baserer seg på samme 

behovsbeskrivelse som tidligere. 

 

Kirkevergen har i forståelse med Stavanger Eiendom engasjert prosjekteringsfirmaet Prosjektil as. Det 

har vært flere møter for å avklare prosjektet og gi utfyllende informasjon. Prosjektil as har engasjert 

arkitektfirmaet Planke arkitekter for å utforme idé og skisser. Skissene har igjen vært drøftet. Det 

foreligger nå skissetegninger og et kostnadsoverslag. Dette er gjennomgått av Stavanger Eiendom som 

har bekreftet anslaget. 

 

Byggemetoden er prefabrikerte betongelementer, noe som er effektivt og kostnadsbesparende. Det 

reduserer også byggetiden vesentlig. Kirkebygg-delen er på en flate. Kirkerommets normaloppsetning 

har kapasitet til omkring 400 sitteplasser. Ved full utnyttelse ved bruk av siderom og mesanin har kirken 

plass til over 600 sitteplasser. Skissen inneholder alle de ønsker menigheten har beskrevet, men gir større 

fleksibilitet og større totalkapasitet. 

 

Det ble i 2019 bevilget midler (kr 2 mill.) til å starte opp prosjektet, og prosjektleder var satt på saken. 

Det ble ikke bevilget midler i 2020 budsjettet. Fellesrådet ser dette som et viktig prosjekt i en 

kommunedel som er i vekst og står foran store utbygginger. Da vil et slik tilbygg kunne bety mye for 

både menighet og lokalsamfunn. Fellesrådet har derfor videreført den prioritet dette prosjekt har hatt i de 

siste rulleringer av handlings- og økonomiplanen. 

 

Her følger behovsbeskrivelse som er lagt til grunn. 

Behovet for ny kirkesal knytter seg til flere forhold: 
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Kapasitet 

Det er alt kommet i gang en storstilt utbygging i nærområdet til dagens Revheim kirke. Sammen med 

generasjonsskiftene i de etablerte bo-områdene vil dette gi en kraftig befolkningsøkning på lengre sikt.   

Revheim kirke har en kapasitetsgrense på maksimalt 310 personer. Er det imidlertid flere enn 200, er det 

krav om brannvakt ved utgangene i kirken, det vil si 4 brannvakter.  I praksis er det derfor plass til 

mellom 200 og 220 personer, når kirken ikke er bemannet med brannvakter.  Allerede i dag er dette for 

lite i mange sammenhenger – det være seg familiegudstjenester, konfirmantgudstjenester og begravelser.  

Det er behov for et kirkerom med større kapasitet. 

 

Fleksibilitet 

Den nye gudstjenestereformen legger opp til et større mangfold av aktiviteter og uttrykksformer i 

gudstjenesten. Dagens Revheim kirke gir i liten grad fysisk rom for dette. 

 

 

Trosopplæring 

Menigheten har behov for egnede lokaler til sin konfirmantundervisning.  Hvert år er det mellom 70 og 

80 konfirmanter i Hafrsfjord menighet.  Dette vil også kunne være lokaler som kan brukes av andre 

grupper i menigheten, og også andre grupper / aktiviteter i nærområdet. 

 

KOMPLETT KIRKEANLEGG 
Menighetsrådet i Hafrsfjord menighet ser for seg at et nytt kirkebygg i tilknytning til Hafrsfjordsenteret 

skal bli en del av et kirkesenter som for fremtiden kan utgjøre et totalanlegg når det gjelder hva 

menigheten ønsker å være og å tilby til lokalsamfunnet.   

De fire elementene i dette anlegget kan skisseres slik: 

 
Revheim kirke 

Seremonikirke med hovedvekt på vigsler og gravferder. Kirken har med sin klassiske stil vært populær 

for vigsler. Den kan også være aktuell for noen typer mindre gudstjenester i menigheten.  Den kan også 

egne seg godt for mindre konserter. 

Nytt kirkebygg 

Et nytt kirkebygg må bygges for menighetens gudstjenester som det primære bruksområde.  Det er et 

ønske at dette skal kunne bli et sakralt og godt kirkerom for menighetens gudstjenestefellesskap.  

Samtidig må denne kunne romme hele menigheten (500 personer etter standarden), og utformes med 

tanke på det mangfold i gudstjenesten som strategi og virksomhetsplan legger opp til. Det vil si at det må 

være plass til blant annet et mangfold av musikalske uttrykk, plass til sangkor og lovsangsgrupper og 

lignende og AV-utstyr og PA-anlegg som er tilpasset en moderne gudstjeneste. At menigheten ønsker et 

sakralt kirkerom og gudstjenestested innebærer at vi så langt ser for oss dette som et selvstendig bygg i 

forhold til Hafrsfjordsenteret.  For å kunne få en mest mulig fleksibel bruk vil det være ønskelig om 

kirkerommet kan avdeles med en hovedsal og en bisal.  En slik fleksibel løsning kan også gi rom for 

andre typer aktiviteter (konserter, møter og samlinger) som ikke nødvendigvis er knyttet til det sakrale 

kirkerommet.  Dette kan gjerne være et sted hvor andre aktører som for eksempel skoler eller frivillige 

lag i kommunedelen kan avholde sine arrangementer. 

 

Flerbruksrom og fellesarealer 

For å få til en god og fleksibel utnyttelse av de totale arealene vil det være nødvendig at vi får en kobling 

mellom det nye kirkebygget og Hafrsfjordsenteret.  Et nytt kirkerom vil kreve noen tilliggende lokaler 

som kontor, grupperom, vrimle-/gangareal, toaletter og andre tekniske fasiliteter.  Deler av dette kan 

ligge i koblingen mellom disse byggene.  Menigheten ønsker videre at det på samme plan som 

kirkerommet, i ytterkant av dette plasseres fleksible flerbruksrom som det er skissert behov for i 

virksomhetsplanen.  Det viktigste er gode lokaler for konfirmantundervisning spesielt og lokaler for 

trosopplæring generelt.  Det kan også være en mulighet at et av disse flerbruksrommene kan inngå som 

en del av kirkerommet.  Det er en jevn etterspørsel fra skolene, frivillige lag og offentlige møter om lån 

av lokaler.  Vi tror derfor at en god tilgang på ulike flerbruksrom vil være et positivt bidrag til den ”nye 

kommunedelen” som vokser frem rundt kirken.  
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Hafrsfjordsenteret 

Sammen med det nye kirkebygget vil lokalene i det eksisterende Hafrsfjordsenteret kunne gi rom for 

dagens aktiviteter i menigheten og den fortsatte aktivitetsøkningen vi ser fremover.  Menighetskontoret 

vil også fortsatt ligge der det ligger i dag, og kjøkkenet inngår som en naturlig del av helheten. 

 

FORELØPIG ROMPLAN 

 

Kirkesal  Netto arealbehov ca. 500 kvm 

Plass til 500 personer.    

Mulighet for avdeling i en hovedsal og en bisal 

Vestibyle / vrimleareal   Netto arealbehov ca. 70 kvm 

Toaletter Netto arealbehov ca. 60 kvm 

Grupperom / kontor Netto arealbehov ca. 60 kvm 

3-4 flerbruksrom Netto arealbehov ca. 160 kvm 

Mulighet for en god utnyttelse gjennom fleksible løsninger med eksempelvis skillevegger.   

Til sammen skulle dette gi et bygg med et nettoareal på 850 kvm. Regner vi med et standard bruttopåslag 

på 1,4 kommer vi til et bruttoareal på 1 190 kvm.  

 

ØKONOMI 
Prosjektet var i HØP 2020-2023 kostnadsberegnet til 37 mill. kroner inkl. MVA. 

Beløpet 37 mill. fremkom etter beregning av Prosjektil AS i 2016, og kvalitetssikret ved gjennomsyn av 

Stavanger kommunes medarbeidere i prosjektavdelingen. 

Beløpet er nå økt til kr 50 mill. etter en ny gjennomgang av Prosjektil, der prisstigning til dagens nivå er 

hensyntatt, og en viss valuta konsekvens er lagt inn. 

 

TOMT OG PLANARBEID 

En utbygging ved Hafrsfjordsenteret vil kreve at man må bygge noe utover tomten som i dag er avsatt til 

menighetssenter og å gå noe over i det som i dag er gravlund (over steingjerdet).  Kirkevergen har 

allerede skjermet dette området av gravlunden til en fremtidig utbygging ved at det ikke er plassert 

graver i hjørnet ned mot tomten for Hafrsfjordsenteret.  Dette er gjort i forståelse med politisk nivå i 

Stavanger kommune.  Det er imidlertid ikke gjort noen formelle vedtak knyttet til dette, og det er fortsatt 

ulike reguleringsbestemmelser for tomten hvor Hafrsfjordsenteret står og den del av gravlunden som en 

ser for seg må tas i bruk til et nytt kirkebygg.  Det er Hafrsfjord sokn ved Stavanger kirkelige fellesråd 

som er eier av begge tomtene. 

 

Det gjøres for tiden et arbeid inn mot disse reguleringsplanene.  Dette er også viktig da Stavanger 

kommune er i gang med å lage en ny plan for området; Plan 2424 Områdeplan Madla – Revheim.  

Hafrsfjord menighet vil arbeide videre sammen med kirkevergen for å utarbeide en volumstudie med 

tanke på en søknad om en mindre endring til reguleringsplanen. En volumstudie vil si noe om arealer, 

volum, takhøyde, utomhusområde, parkering etc. knyttet til utbyggingen.  Det er ikke gitt at utbyggingen 

vil bli godtatt som en mindre endring, men en volumstudie vil uansett være en forutsetning i arbeidet opp 

mot reguleringsplanen.  Et slikt arbeid vil også kunne si noe konkret om hvilke muligheter den tiltenkte 

tomten har i forhold til de behovene som menigheten har skissert. 

 
HAFRSFJORD MENIGHETS VISJON ER AT VI SKAL VÆRE ET MØTESTED MELLOM GUD OG 

MENNESKER.  

 
Den gamle kirken er viktig for menighetens og kommunedelens innbyggere. Her har svært mange blitt 

døpt, konfirmert og viet. Mange har også gravlagt flere av sine kjære fra den gamle kirken. Fortsatt vil 

det være svært ønskelig at ganske mange kirkelige handlinger skjer ut fra den gamle kirken. 

 

Men i visjonene for menighetens liv og utvikling, inngår det som svært viktig at det bygges en ny 

kirkesal. Svært mye av det som er beskrevet ovenfor angående menighetens virksomhet og planer, kan 

bare gjennomføres på en god måte om det bygges ny kirkesal. 

 

Fremtiden for Revheim ungdomsskole ved kirken er uviss. Men menigheten benytter stadig skolens 
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gymsal når man ikke har plass nok selv. Menigheten ønsker å utvikle samarbeidet med skolen uansett 

dens fremtidige plassering, og ser det som sannsynlig at både kirken og skolen vil kunne benytte seg av 

en stor sal med plass til 500 personer.  

 

Tyngdepunktet av bebyggelsen i kommunedelen er allerede i ferd med, og kommer de nærmeste årene til 

å forflytte seg til nærområdene rundt kirken. Dette vil gi kirken en svært sentral plassering omkranset av 

store nye boområder. Sammen med den store aktiviteten knyttet til Madlaspeiderne og Revheim 

ungdomsskole, ser menigheten at dette kan bli et flott og viktig senter i et ekspansivt område i 

kommunedelen. 

 

Ønsket er at kirken kan være et "kulturhus" for kommunedelen, noe som ikke finnes i dag. Vi ser for oss 

flere konserter og foredrag av allmenn karakter og interesse.  Videre kan et slikt bygg brukes til for 

eksempel musikkundervisning, revyer, korøvelser, band og dramagrupper. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

11.  Hausken kyrkje - kyrkjesenter – forprosjekt – avklaringsprosjekt. 

Kostnadsoverslag – kr. 525.000 
 

Det har lenge vært et sterkt ønske om å få realisert et kirkesenter ved siden av flotte Hausken kyrkje. 

Dagens kirke er et tradisjonelt kirkebygg, men uten de muligheter som dagens menighetsarbeid legger 

opp til. 

Det er ikke egnede rom med tilbud for barn, unge og voksne. Bygget vil gi muligheter for alle som bor i 

Rennesøy og på tvers av alle generasjoner. Det vil være positivt for oppvekstmiljøet i kommunedelen. Et 

nybygg vil kunne bli som en utvidelse av kirkerommet og et senter for menighetsarbeidet.  Bygget er 

tenkt å inneholde en hovedsal med tilhørende fasiliteter. En ser også for seg at det får et moderne 

bårerom. 

Det har vært en omfattende prosess omkring dette bygget i menighet og kommune. Det er en del forhold 

som må avklares (reguleringsbestemmelser, eiendomsavklaringer, plassering av bygg, forhold til utført 

arkitektkonkurranse, m.m.), Fellesrådet ser for seg et avklarings-/forprosjekt i 2024, og at dette vil 

avklare fremdrift og budsjett for kirkesenteret. 

 
 

12. Sjernarøy kyrkjegard – Planarbeid og tekniske avklaringer i tilknytning til 

kommende utvidelse av gravplassen. 

Kostnadsoverslag – kr. 2.000.000 
 

Vurdering av ledig gravkapasitet 

Foreløpige anslag over ledige graver viser 38 ledige enkeltgraver og 17 ledige gravsteder (to graver som 

er festet samen). Tallene er usikre da det ikke konsekvent er gravlagt i samsvar med gravkart. Flere 

graver er lagt inn mellom ordinære graver. Dette utfordrer kravet til gravstørrelse, og noen graver kan 

trolig ikke gjenbrukes. Det største feltet er «overlesset» med graver, og slettede graver bør «hvile» slik at 
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vi får samsvar mellom graver og et ryddig gravkart. Denne situasjonen påskynder behovet for utvidelse 

av gravplassen. Det er også usikkerhet om status for sletta graver er korrekt. 

 

I løpet av de 4 siste årene er det gravlagt 16 avdøde personer på Sjernarøy kyrkjegard. I samme periode 

er det tildelt 3 enkle graver og 4 gravsteder (to graver som er festet sammen). 

 

Reguleringsplan 

I forbindelse med rullering av kommuneplanens arealdel er det lagt inn to alternative områder for 

utvidelse av gravplassen. Parallelt starter kommunen opp arbeidet med reguleringsplan. Planområdet 

omfatter begge arealene. Det mest aktuelle område grenser til gravplassens vestside.  

 

Oppsummert 

Omsøkt beløp er tenkt brukt til utarbeidelse av reguleringsplan og eventuelle arkeologiske undersøkelser. 

Finansiering av grunnerverv, planlegging og opparbeiding av nye gravfelt bør komme med i HØP 

2025-2028.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

13. St. Petri kirke – behandling av fasader. 

Kostnadsanslag kr 13.800.000 
 

St. Petri kirke 

St. Petri kirke gjennomgikk en omfattende restaurering i perioden 2004- 2008. Som en del av dette 

prosjektet inngikk utvendig fasadebehandling. 

Arbeidene med utvendige fasader var i hovedtrekk rehabilitering av vinduer og vindussmyg, fjerning av 

maling, rens av mur-liv, utkrasing av sementfuger som ble erstattet med fuger av kalkmørtel, samt ny 

malingsbehandling. Arbeid/utskift av fuger ble ikke utført over alt, men det ble gjort på store deler av 

fasadene. Etter forbehandling ble fasader malt 2 strøk med KEIM silikat-maling etter ekspertenes 

anbefaling. Store deler av fasadene er utført med utenpåliggende pølsefuger som det også har vært 

tidligere. 

Det er slik at selv om det foretas omfattende arbeider og restaurering av fasader som også omfatter 

overflatebehandling med 2 strøk maling, må det uansett påregnes behov for vedlikehold i form av vask 

og ny malingsbehandling etter en tid. Klimabelastninger som forurensing, sol, slagregn, langvarig 

nedfukting og frostspreng fører til nedbryting av «offer-sjiktet» (maling).                                                                      

Malingsbehandling blir anbefalt med 10-15 års intervall, avhengig av værbelastning på den enkelte 

fasade/side det gjelder. Blir ikke vedlikehold med ny malingsbehandling utført, kan det påregnes uønsket 

fuktinntrenging og frostskader i mur. Det vil da pågå en gradvis nedbryting av mur-konstruksjonen, med 

fare for enda mer vanninntrenging. Ved å utsette vedlikehold-intervall vil slike skader forsterkes og 

akselereres.  

SKF har engasjert AKASIA som uavhengig konsulent i 2019 for å vurdere dagens tilstand, anbefale 

tiltak og gi et kostnadsestimat. AKASIA har gjennomført befaring og vurderinger som er sammenfattet i 
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en tilstandsrapport. Tilstandsvurderingen er utført basert på NS 3424 nivå 1.                                                    

Rapport ble levert i februar 2020. 

St. Petri kirke har store fasader og høye tårn, og det er behov for god sikring og planlegging for 

gjennomføring av slike omfattende arbeider. Til sammen er dette kostnadsdrivende og fører til relativ 

høy m2 pris sammenlignet med et «vanlig» lavbygg.                                                                                                    

Arbeidene som er kostnadsberegnet av AKASIA består av prosjektering, byggeledelse, stillas, vask/rens, 

tildekking og maling 2 strøk.                        

AKASIA har beregnet kostnader for tiltaket til ca. 10 mill. eks. mva. (ca. 12,5 mill. inkl. mva.). Det ble i 

rullering av HØP forrige år lagt til en prisvekst på ca. 5%, avrundet til kr 13.150.000. Ytterligere 

prisvekst siste året er å beregne til nye 5% avrundet til kr 13.800.000. 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

14. Tasta kirke, utbygging/renovering – 

Kostnadsoverslag. Kr. 7.000.000 

Bakgrunn: 
Tasta kirke stod ferdig i 1977.  Utformingen har påvirkning fra den tidens tenkning når det gjelder å 

skape lave terskler for beboerne i området.  Den ble bygget med tanke på at det også kunne komme et 2. 

byggetrinn.  Kirken er nå meget slitt og trenger fornyelse.   

Det har skjedd en befolkningsøkning i Tasta sokn de senere årene. Denne befolkningsøkningen vil som 

følge av utbyggingsplanene på Tasta tilta. Det er etablert nye boliger på Tastarustå, og det er planlagt 

fortetting i Kalhammaren-området.   

 

Stavanger biskop skriver i sitt visitasforedrag 23.02.2014 følgende: 

«Tasta kirke er et bygg som har et tydelig behov for både rehabilitering og utvidelse. Stavanger kirkelige 

fellesråd har utvidelse av Tasta kirke på 5. plass på sin prioriteringsliste over større prosjekt. Det vil nok 

nøkternt sett ta flere år før dette prosjektet kan realiseres. 

Jeg tror at vi i den aktuelle situasjon bør tenke i en 2-trinns modell: Tasta kirke beholder sin plass på 

prioriteringslisten, men må snarest mulig tilføres midler over fellesrådets vedlikeholdsbudsjett med tanke 

på justering av eksisterende areal og en opprusting av kirkerommet. Den kanskje viktigste grunnen til at 

kirkerommet bør opprustes, er å møte de behov som ligger i trosopplæringen.»  

 

Innspillet må sees i lys av det opprinnelige ønsket om et byggetrinn 2 – som ble kostnadsberegnet til 

minst 54 mill. Denne utbyggingen er nå tatt ut av handlings- og økonomiplanen og erstattet med en 

enklere utbygging/utbedring til en anslått kostnad kr 5.000.000, en enklere løsning som menigheten selv 

også ønsker.  

 

Tasta menighetsråd har levert forslag til løsning som kan dekke behovene for en tid uten den omfattende 

utbyggingen. Dette budsjettforslaget baserer seg på dette. En større utbygging av kirken i tråd med 

tidligere utredninger får eventuelt komme senere.  

 

73/134



14/24 Handlings- og økonomiplan 2025 - 2028 HØP (14.02.2024) - 23/05816-3 Handlings- og økonomiplan 2025 - 2028 HØP (14.02.2024) : ENDELIG VERSJONEN AV HØP 2024-2027 - LEDERGRUPPEN-korrigert 01062023 kl 11.00 (2)

26 
 

Planene er å utvide dagens kirkerom inn i foajéen og at det etableres et nytt inngangsparti mot både 

kirkerom og kirkestue.  

Det er også planer om bedre belysning og flere kontorer, men det er også mulig at noe av dette kan bli 

tatt over ordinært driftsbudsjett. 

 

Utvidelsen av kirken vil skje der hvor det i dag er hovedinngang, og i prosjekteringsfasen bør 

infrastruktur til kirken planlegges og inkluderes. Det er naturlig at adkomst til kirken blir et tema i 

utbyggingsprosjektet og på den måten blir integrert i byggeprosjektet.  

Forslag til begrenset utbygging er anslått til ca. kr 5.350.000 (tilbake i tid, og er nå prisjustert, samt 

tillagt mva.) vurderes som realistisk. 

Disse tallene er justert for prisstigning og tillagt mva. Det er følgelig ikke umiddelbart samsvar med 

tallene i tabellene ovenfor (pkt. 2.2 – 2.3). 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

15. St. Johannes kirke – behandling av fasader og tårn  

Kostnadsanslag: Kr 2.650.000 inkl. mva. 

St. Johannes kirke gjennomgikk en relativ omfattende restaurering i perioden 2008- 2009.  

Som en del av dette prosjektet inngikk utvendig fasadebehandling. 

Arbeidene med utvendige fasader var i hovedtrekk rehabilitering av vindussmyg, utbedring av 

eksisterende murpuss (sprekker og løs puss), samt ny behandling med slemming. 

 Det er slik at selv om det foretas omfattende arbeid og restaurering av fasader, som også omfatter 

fulldekkende strøk med slemming, må det etter en del år uansett påregnes behov for ny behandling. 

Klimabelastninger/påkjenninger som forurensing, sol, slagregn, langvarig nedfukting og frostspreng 

fører til nedbryting/oppsprekking av «offer-sjiktet» (slemming).                                                                      

Overflatebehandling blir anbefalt etter en viss tid avhengig av værbelastning på den enkelte fasade/side 

det gjelder. Blir ikke vedlikehold med ny behandling utført, må en regne med uønsket fuktinntrenging og 

frostskader i mur. Det vil da pågå en gradvis nedbryting av puss, fuger og stein, med fare for enda mer 

vanninntrenging.  

Ved å utsette vedlikeholds-intervall vil slike skader forsterkes og akselereres.  

St. Johannes kirke har store fasader og høyt tårn, og det er behov for god sikring og planlegging for 

gjennomføring av slikt omfattende arbeid. Til sammen er dette kostnadsdrivende og fører til relativ høy 

m2 pris sammenlignet med et «vanlig» lavbygg.         

Det er nå ca. 13-14 år siden behandling av fasader ble foretatt, og behovet for ny behandling er tilstede. 

Et kostnadsestimat vil bli lagt til før søknad sendes over til kommunen.                                                                                         
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16. Talgje kyrkjegard – Utvidelse. 

Kostnadsoverslag – Kr x.xxx.xxx 
I HØP 2023-2026 ble det satt av kr 2.500.000 år til forberedende planarbeider, regulering osv. 

 

Vurdering av ledig gravkapasitet 

I forbindelse med utarbeidelse av digitale gravkart har vi sett på ledig gravressurs for Talgje kyrkjegard. 

I dette arbeidet foreslår vi å ta ut kistegraver som er for grunne ift. overdekning med 80 cm jord, graver 

som er i konflikt med trær eller ligger for nært mur. For tiden er det 12 ledige enkeltgraver og 6 ledige 

gravsteder hvor to graver festes sammen. Formelt vil det for noen av gravene kreve dispensasjon fra 

kravet om gravlegging etter 1945 for å kunne gjenbruke kistegraver som ligger på middelaldergrunn.  

 

I løpet av de 4 siste årene er det bare tatt i bruk 1 ny enkeltgrav og ingen nye gravsteder (to graver ved 

siden av hverandre). I denne perioden er det gravlagt 6 døde på Talgje kyrkjegard. Det betyr at de aller 

fleste gravleggingene blir lagt til graver som er i festestatus. 

 

Aktuelle areal for utvidelse 

Etter gjeldende planstatus er det satt av et areal for utvidelse av gravplassen i kommuneplanens arealdel. 

Det foreligger ikke reguleringsplan for området. Arealet fremstår som en «satellitt» ift. eksisterende 

gravplass, og det er ikke regulert inn en veiforbindelse mellom eksisterende gravplass og nytt 

gravplassareal. Behov for parkeringsplass er heller ikke ivaretatt. 

 

For å få en faglig vurdering av alternative areal til gravplassutvidelse ble det høsten 2022 utført en 

mulighetsstudie. Her ble det pekt på mulige arealer på platået nord for nåværende gravplass og på 

jordbruksområdet på flaten nedfor kirka i sørlig retning.  

 

Reguleringsplan 

Kommunen starter nå et reguleringsarbeid hvor alle alternativene blir konsekvensvurdert.  

Arealet på kirkeplatået, nord for gravplassen, peker seg ut det beste alternativet sett ut fra et 

arronderingsmessig og jordvernsmessig synspunkt, og ikke minst ut fra helhet og tradisjon. Arealbruken 

for området vil måtte tilpasse seg arkeologiske føringer. Utfordringen er grunnlent mark som krever 

oppbygging av murer og oppfylling med jord for kistegraver. Området gir store muligheter for 

urnegraver i navnet minnelund. Med et begrenset kistegravbehov, 280 innbyggere på Talgje, bør det 

være mulig å tilrettelegge for tilstrekkelig kistekapasitet i et langt perspektiv på dette arealet. 

 

Gjennom reguleringsplanprosessen vil vi konsekvensvurdere alle arealene som er pekt på i 

mulighetsstudien og arbeide oss fram til et areal som etter en samlet vurdering er mest egnet. 

 

Forberedende arbeid 

Parallelt med utarbeidelse av reguleringsplan må en utføre tekniske vurderinger av planområdet på 

kirkeplatået, kostnadsberegninger og arkeologiske undersøkelser/vurderinger. Avsatt beløp er beregnet 

til å finansiere disse tiltakene. 

 

Parkeringsplass 

I tillegg til selve gravplassutvidelsen er det behov for å erverve og opparbeide parkeringsareal. Ett av 

flere alternativ er et kupert beiteareal ned mot fylkesveien på sørvestsiden av kirken. Her vil en kunne 

gjenskape et historisk veifar fra parkeringsplassen til kirken. Parkeringsareal tas med i 

reguleringsplanen. 

 

Oppsummert 

Med lite ledig gravkapasitet er det viktig å få sluttført reguleringsprosessen så raskt som mulig.        

Derfor bør en allerede i HØP 2025-2028 ha innslag for erverv av areal og investeringskostnader. 

En vil måtte avvente dimensjonering av investeringen til en har landet på hvilke areal som skal velges. 
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17. Gravplassene i Stavanger - Vernearbeid og Verneplan  

Kostnadsanslag: Kr 1.900.000   

Bakgrunn: Det er gjennomført innhenting av grunnlagsarbeid på Lagård, Eiganes og Hetland gravlunder 

knyttet til verneplan både på 90-tallet og tidlig 2000-tall som ikke er ferdigstilt. De nye kommunedelene 

har gravplasser på middelaldergrunn, og heller ikke her har en noe å støtte seg til i gjennomføring av 

vernearbeidet i og rundt gravplassene. Det er vernevedtak knyttet til flere av gravlundene, og de senere 

år har verne-temaet også kommet inn i gravplassregelverket.  

Målet med verneplanen er: 

 

• å sikre kulturarven knyttet til gravplasser og sikre skjøtsel, drift og gravlegging i tråd med 

vernebestemmelser  

• oppdatert kunnskapsgrunnlag som grunnlagsmateriale ved utvidelser av gravplassene og 

byggearbeid ved kirker som har kirkegård. 

•  å ha kunnskapsgrunnlag/dokumentasjon ved prioritering og søknad om vernemidler, internt og 

eksternt 

Det skal utarbeides plan over verneverdier knyttet til enkeltelementer, til gravplassens strukturer og 

miljøer, til kulturlandskapsverdier med kulturminnevern og til naturmiljøverdier. Planen skal ha en felles 

del som omhandler fellestrekk og fellestema, og en del knyttet til den enkelte gravplass. 

Konkret gjelder det  

-Gravminner (stilhistorisk verdi, materialhistorisk verdi, samfunns- og sosialhistorisk verdi, 

aldersverdi og personalhistorisk verdi) 

-Opplevelsesverdier, verdier knyttet til historiske parkelementer, miljøskapende verdier, 

kontinuitetsskapende verdier, samt landskapsmessige verdier. 

 

Det er derfor nødvendig at verneplan utarbeides for gravplassene i Stavanger slik at forvaltning og drift 

har gode redskap i sitt daglige arbeid å støtte seg til. Verneplanen vil også være et nyttig redskap i 

utviklingsarbeid og i kommuneplanarbeid.  

Arbeidet omfatter planprogram, gjennomføring med medvirkning, innhenting av grunnlagsdata og 

utarbeidelse av plandokumentet med høringsprosess. 

 

Det er naturlig å bruke eksterne i utarbeidelsen av planen for å sikre kvalitet og framdrift i arbeidet. Det 

må i tillegg opprettes en arbeidsgruppe som den eksterne aktøren har tilknyttet arbeidet der 

Gravplassmyndigheten må være tungt inne i arbeidet med utarbeidelse av program/innhold og deltakelse 

i arbeidsgruppen. Planen skal på høring til aktuelle instanser og skal fremmes som sak til Stavanger 

kirkelige fellesråd med orientering til Stavanger kommune, lokale og sentrale vernemyndigheter og til 

Statsforvalteren i Vestfold og Telemark. 
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18. Hundvåg menighetssenter. Flerbruksbygg. 

Kostnadsanslag: Kr 45.650.000 - (tidligere kr 72.000.000) 
 

Nybygg: 

Størrelse på prosjektet er på 1000 m2 (redusert fra ca. 1 600m2) fordelt på to plan. 

Estimerte prosjektkostnader etter nytt anslag er redusert til 40 mill. (Fra 72 mill.) Konsulentfirma har 

utarbeidet et skisseforslag basert på mindre areal og revidert kostnadskalkyle.  

 

Hundvåg menighet er en av de største menighetene i Stavanger og med et prosentvis høyt antall 

kirkemedlemmer. Hundvåg menighet har også et stort antall barn og unge som faller inn under 

trosopplæringsreformen, men har ikke tilfredsstillende lokaler. I 2001 ble det etablert en ny forsamling 

under Hundvåg menighetsråd som har holdt sine gudstjenester på Lunde skole. Fra 2017 var det ikke 

lenger aktuelle fasiliteter på Lunde skole, og forsamlingen har midlertidig holdt til på Skeie skole. Ved 

nedstenging våren 2020 flyttet gudstjenestene til Hundvåg kirke.  

Allerede i 1998 ble det regulert tomt til kirkeformål på Lunde. I reguleringsplanen er den benevnt som 

«Grendehus/kirke».  I 2008 oversendte Stavanger kirkelige fellesråd et innspill til tenkning om et 

kirkebygg. I 2009 og 2010 ble det arbeidet mer konkret med tanken om utskilling av et nytt sokn på 

Hundvåg. Tanken om soknedeling er nå skrinlagt. Dette bekreftes i vedtak i menighetsrådet                  

12.mars 2019: «Menighetsrådet vedtar å følge innstillingen fra dialoggruppen, gitt i avsluttende rapport 

datert 11. januar 2019 slik at Hundvåg og Krosshaug menigheter nedlegges og oppstår som èn Hundvåg 

menighet. Vedtaket er enstemmig. 1 blank stemme.»  

 

Hundvåg kirke vil etter rehabiliteringen og utbygging, fortsatt ha begrensninger når det gjelder fasiliteter 

for ulike, sentrale menighetsaktiviteter. Særlig gjelder det barne- og ungdomsaktiviteter innenfor 

trosopplæringen. Hundvåg menighet vil med økt boligutbygging, få opp mot 12000-13000 

kirkemedlemmer. 

I aldersgruppen 0 – 18 år, som er satsingsområdet for trosopplæringsreformen, er det pt. ca. 3000 med 

kirkemedlemskap. Disse skal etter trosopplæringsreformens planer møtes med et systematisk opplegg 

innenfor alle alderstrinn. 

 

Det forutsettes at et menighetssenter kan kombinere ulike behov fra gudstjenester til aktiviteter for barn 

og unge, og at de større rommene kan brukes til flere formål med enkel omstilling. Det vil være et senter 

for satsing på gode tiltak for barn, unge, voksne og eldre som faller inn under kirkens diakonale, 

samfunnsmessige rolle. En tenker seg ikke at menighetssenteret skal vigsles til kirke, men ha et 

forsamlingsrom som kan brukes til ulike typer forsamlinger og møter for hele kommunedelen.   

Et 12 år gammelt estimat bygget på den gang gjeldende planer ga en kostnadsramme på 70 mill. 

indeksregulert. Det var basert på et anlegg på 1600 m2, som er maksimal utnyttelse av tomt. Det har 

vært gode grunner for å se på prosjektet med friske øyne.  

 

Hundvåg menighetsråd har foreslått en ny løsning på om lag 1000 m2 fordelt på to etasjer.   Stavanger 

Eiendom mente at et slikt bygg kan best sammenlignes med et skolebygg (flere grupperom, en slags 
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aula, toalettanlegg, universell utforming for publikum etc.). Holte-kalkulasjonsnøkkelen opererer med en 

m2-pris på 29.000 for skoler (prisen justert fra 2013 til nå). Etter Stavanger Eiendoms siste erfaringstall 

(Eiganes skole) må man regne med en m2-pris på cirka 35.000 kr, evt. 40.000 siden et større bygg som 

Eiganes skole (7000 kvm) alltid er rimeligere enn et mindre bygg. 

 

Hundvåg kirke er ferdig renovert og utvidet våren 2022. Når menigheten ser hvordan bruken av kirken 

blir i 2022, er det naturlig at en ser dette prosjektet i lys av «nye Hundvåg kirke». Derfor er prosjektet 

flyttet noe lenger ut i tid i påvente av at disse avklaringene er gjort. 

 

 

 

19. Jåttå gravlund – Nytt krematorium og livssynsåpent seremonibygg.   

Kostnad: kr (avventer utredningen under pkt. 7 i dette dokument)  
 

Fellesrådet legger til grunn at det skal bygges et livssynsåpent seremonibygg med bårerom/kjølerom på 

Jåttå gravlund. Det er behov for livssynsåpne seremonibygg i søndre del av kommunen. Jåttå gravlund 

har både et muslimsk gravfelt og gravfelt for hinduer som aktualiserer behovet for livsynsåpent 

seremonibygg. Det må settes av midler til forprosjekt. 

Basert på framskrivning av dødsfall mot 2050 og økende antall kremasjoner i regionen, må også 

framtidig nytt krematorium utredes. Stavanger krematorium vil antakelig ikke kunne dekke framtidens 

behov, og det vil være behov for god driftssikkerhet. Det vil best skje ved å ha to ovner. Framtidig 

krematorium kan samlokaliseres med seremonibygg på Jåttå og plasseres i tilknytning til Jåttå gravlund.  

 

Det vil altså være behov for å gjennomføre en utredning hvor man finner ut hvilke fremtidige behov en 

som samlet gravplassvirksomhet vil ha for kremasjonskapasitet, denne kapasitetens geografiske 

beliggenhet, samt å se dette i sammenheng med behov for livssynsåpent seremonirom i tilknytning til 

Jåttå gravplass. 

 
 

 

20. Sunde kirke – Ungdomslokale (delvis egenfinansiert)  

Kostnad: kr 6.500.000 
Kostnadsestimat fra 2018 er 5,1 mill. inkl. mva., justert med 2,5% til 2019, 2,5% til 2020, 15% til 2021 

og 5% til 2022. 

Sunde menighetsråd ønsker å få bygd et ungdomslokale til Sunde kirke.  

 

Kvernevik/Sunde kommunedel satses det på fra Stavanger kommune, ikke minst innsats rettet mot barn 

og unge. En ønsker å heve kvaliteten til barne- og ungdomstilbudet i området, da en kommer «dårlig ut» 

i levekårsundersøkelsen.  

 

Kirken er god på å bygge gode, trygge, mindre fellesskap som kan møte et behov hos dagens unge. Unge 

i dag lengter etter å bli sett og å tilhøre trygge fellesskap, – dette blir et mål med nybygget: 

Å ha et stedd for å bygge opp småfellesskap for ungdom fra 12 til 25 år, i tillegg til å drive systematisk 

opplæring av ungdomsledere. 

 

Sunde menighet er klare til å satse på konfirmanter og eldre ungdom sammen med nabomenigheter. Men 

de trenger et bygg som kan huse dette. 

Menigheten har jobbet frem planer og budsjett. De er også villige til å bruke 2 mill. av avsatte midler for 

å få dette til. 
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Bakgrunn 

Sunde kirke ble bygget for 36 år siden og har et stort areal. Kirken er imidlertid ikke tilrettelagt med 

egnede lokaler for ungdomsarbeid, og dette har helt siden kirken var ny vært en utfordring. Med de store 

endringene samfunnet har gått gjennom fra kirken ble planlagt, og store endringer i samværsformer for 

ungdom, viser dette enda klarere behov for nye lokaler tilrettelagt for ungdom. 
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Alle våre barne- og ungdomsaktiviteter deler på kirkens to rom som er tilgjengelige, utenom kirkesaler 

som ikke er egnet til ungdomsaktiviteter. Dette er særdeles utfordrende når hver aktivitet har krav om at 

det ikke ligger «spor» igjen til neste aktivitet overtar lokalene. Rommene må i tillegg rigges om før og 

etter hver aktivitet, noe som medvirker til at de er dårlig egnet som faste ungdomslokaler. 

 

Kommunedelen er i veldig forandring for tiden. Det foregår nå en utstrakt utbygging i Sunde/Kvernevik, 

og området vil få en betydelig økning i antall barn og unge.  

 

Sunde menighet ønsker å være synlige i nærmiljøet, være et attraktivt og prioritert møtepunkt for 

ungdom, drive et robust ungdomsarbeid med samhandling og tilhørighet, flerkulturell dialog og trygt 

fellesskap utenom kirkerommet. Levekårsundersøkelsen for området peker på klare utfordringer, og 

Sunde menighet ønsker å være en bidragsyter og aktør som kan regnes med. 

 

 

21. Grunnerverv av nytt areal tilknyttet Lagård gravlund   
Det er leid areal sør for Lagård gravlund. Det settes i gang arbeid for å erverve dette areal, samt 

tilleggsareal til nytt drifts- og kontorbygg ved gravlunden. 

 

 

22. Grunnerverv av nye gravlundsarealer på Hundvåg gravlund  
Det er regulert inn ca. 25,5 dekar nytt gravlundsareal for utvidelse av Hundvåg gravlund. Arealet er 

kommunal grunn.  Det er kostnadsberegnet til 12,3 mill. + renter. 
 

 

23. Grunnerverv av nye gravlundsarealer på Revheim gravlund  
Det er regulert inn ca. 10 dekar nytt gravlundsareal som støter inn til gravlunden i sør. Arealet er i privat 

eie, og areal må erverves før neste utvidelse for Revheim gravlund. 

 

 

24. Nytt kirkesenter Jåttå (vest for Diagonalen)  

Kostnadsanslag: Ikke estimert 
Bakgrunn: 

Vi vet at det i området fra Jåttåvågen og vestover vil kunne komme opp til 10.000 nye beboere over en 

15 – 20 års periode. 10.000 beboere gir grunnlag for utskillelse av et nytt kirkesokn etter dagens 

regelverk.  Det er fremdeles uavklart om en slik sokneutskillelse er nødvendig eller ønskelig.  Det er 

imidlertid en klar forutsetning at det må etableres en form for kirkesenter mest mulig tilgjengelig og 

sentralt i de nye beboelsesområdene.  Man må derfor ta høyde for behovet for kirke i utviklingsplanene 

for området. 

 

To alternativer 

I forkant av den store utbyggingen i Jåttåvågen foreslo Hinna menighetsråd ideen om et bryggekapell 

kombinert med barnehage på en tomt like ved båthavnen i Jåttåvågen.  Ideen ble lansert ut fra behov om 

å etablere et kirkelig senter i Jåttåvågen i en tidlig fase av utbyggingen.  Forutsetningene for tiltaket har 

imidlertid blitt helt endret. Hinna menighetsråd driver ikke lenger barnehage. Kombinasjonen er 

uaktuell.  

 

Siden slutten på 1990-tallet har Stavanger kirkelige fellesråd fremmet behovet for en kirketomt i dette 

nye boligområdet. De siste årene har et område vest for Diagonalen pekt seg ut som en aktuell 

plassering.  

 

Behovet for menighetslokaler til Hinna menighet i Jåttå-området er ikke blitt mindre. Samtidig er 

behovet for et ordinært kirkebygg med tradisjonelt seremonirom nedtonet. I tillegg ser man at det ut fra 

driftsmessige hensyn neppe vil være gunstig med flere anlegg i dette området.  
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Ettersom tiden er gått og planene for området vest for diagonalen er noe mer konkret, er det grunn til å ta 

stilling til hva som er mest hensiktsmessig plassering for et kirkesenter. Stavanger kirkelige fellesråd tok 

opp spørsmålet på ny i forarbeidene til HØP 2014-2017 og ba Hinna menighetsråd om ny vurdering av 

saken. Hinna menighetsråd har etter drøfting i menighetsrådsmøte 14. april 2013, vedtatt følgende 

uttalelse: 

 

Hinna menighetsråd gjorde i ekstraordinært menighetsrådsmøte den 14.04.13 sak 28/13 følgende 

vedtak: 

Hinna menighetsråd har fått forståelse for at menigheten må velge mellom tomt til bryggekapell og 

lokaliteter ved diagonalen vest. Menigheten frasier seg tomt til bryggekapell under forutsetning av at 

menigheten sikres lokaliteter ved diagonalen vest som kan nyttes til kirkelige aktiviteter, barne- og 

ungdomsarbeid, eldrearbeid, trosopplæringsarbeid etc. Samlokalisering må ikke være til hinder for de 

ulike former for aktiviteter. 

Stavanger kirkelige fellesråd tar etter denne vurderingen ut Bryggekapell som post i sitt forslag til 

Handlings- og økonomiplan. I stedet inntrer posten Nytt kirkesenter Jåttå. 

 

Dette tas inn i arbeidet med reguleringsplan for området med tanke på tomt/plassering. Fellesrådet vil 

utarbeide prospekt for dette tiltaket til neste års budsjettbehandling.  

 

 

Tasta gravlund (Tidligere et av prosjektene i HØP) 
I forbindelse med rullering av kommuneplanens arealdel ble det arealet som har vært avsatt til 

gravplassformål i Tasta kommunedel omregulert til annet formål. I revidert kommuneplan er det ikke tatt 

inn alternativt gravplassareal for kommunedelen. Nytt areal må, med dokumentasjon i ny 

gravplassmelding, tas inn i kommende revisjon av kommuneplanens arealdel. 

Finansiering av ny gravplass i Tasta kommunedel går ut av HØP-en i denne omgang. 
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2.4 Kommentarer til renovering av Stavanger domkirke  

Disse er skilt ut i egen oversikt etter samråd med Stavanger kommune. 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

Domkirken restaurering. Stavanger domkirke 2025 

Samlet kostnad: Kr 367.200.000 (inkl.mva) 

Det foreslås i tråd med prosjektgruppens planer og beregninger følgende bevilgninger for den neste 

planperioden (hentet fra årsmelding 2022): 

2024: kr 57,97 mill. 

Hovedplanen for prosjektet Domkirken 2025 er fastlagt og følges. Rekkefølgen på tiltakene fastsettes 

etter hensiktsmessighet. Fra mai 2020 til august 2024 skal de innvendige arbeidene gjennomføres 

samtidig som det utføres utvendige arbeider. I denne perioden vil Domkirken være stengt.  

De største tiltakene i 2024 vil være utvendige murarbeider og konservering av kleberstein, samt 

innvendige arbeider med interiør og tekniske installasjoner. Budsjettet ble vedtatt økt av 

formannsskapet i mars 2023, ifm. sak om årsmeldingen for 2022.  
 

Nærmere redegjørelse for prosjektarbeidene finnes på  www.domkirken2025.no     

 

 

Bispekapellet restaurering. 

Samlet kostnad: Kr 17.500.000 (inkl. mva.) 

 

Bispekapellet blir brukt til mindre gudstjenester, vielser eller intime konserter. Det er et vakkert rom 

med gotiske hvelvinger og har en spesiell akustikk som skiller rommet fra hovedkirken. Pr. i dag er 

bispekapellet vanskelig eller ikke tilgjengelig for mennesker med nedsatt bevegelsesevne. Det er 

trappetrinn både ut- og innvendig som hindrer tilgang til kapellrommet. I sammenheng med kirkens 

og byens 800-års-jubileet ble det også laget et lite tilbygg som et nytt inngangsparti med toaletter i 

underetasjen. Prosjektet ser for seg å erstatte dagens tilbygg med et nytt tilbygg med utvendige 

ramper som vil sørge for å gjøre bispekapellet universelt tilgjengelig. Det gir plass til et HC-toalett, 

flere toaletter som kan brukes under arrangementer, garderobe og et lite lagerrom i et nytt 

inngangsparti over to etasjer.  

Stavanger kommune har vedtatt at arbeidet med bispekapellet ikke startes opp før det er etablert en 

søknadsordning eller i hvert fall til rammene for ordningen er klare. Fellesrådet foreslår derfor ikke 

oppstart før 2025 og at kostnaden fordeles på to år. 
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3 OVERSIKT OVER INNMELDTE ØNSKER OG BEHOV, MEN SOM 

IKKE ER PRIORITERT  
 

I investeringsbudsjettet som er vår virksomhets handlings- og økonomiplan (HØP), er det prosjekter med 

relativt omfattende omfang som skal innarbeides/omtales.  

Alle innkomne forslag blir vurdert ut fra omfang og sammenholdt med eksisterende HØP. 

Prosjekter/innspill som administrasjonen innarbeider i sitt forslag til HØP, vil bli innplassert i en 

prioritert rekkefølge. De innspill som ikke tas med i administrasjonens forslag til HØP, og som i omfang 

og kostnad naturlig kunne blitt et prosjekt i HØP, vil likevel bli omtalt i saksfremstillingen. Omtalen i 

saksfremstillingen vil da komme i tilfeldig/uprioritert rekkefølge.  

Nedenforstående innspill er ikke innarbeidet i forslag til investeringsbudsjettet, de er likevel kommentert 

men da i tilfeldig rekkefølge. 

 

Administrasjonen har fått en detaljert og god oversikt fra en del menigheter, med forslag og beskrivelse 

av tiltak som ønskes gjennomført.  

Flere av tiltakene er i omfang av en karakter som innebærer at de i større grad kan bli løst over 

virksomhetens driftsbudsjett, og ikke bli innarbeidet i HØP som investeringsprosjekt. Oversikten er 

likevel nyttig for administrasjonen for å få en oversikt over menighetenes ønsker, behov og prioritering. 

Den type tiltak som kan vurderes tatt over drift/vedlikehold, vil bli vurdert og prioritert sammen med 

andre tiltak i våre bygg og i dialog med sokna v/daglig leder. 

Det utarbeides ikke egne prioriterte lister for hvert bygg rangert opp mot hverandre.                        

Prioriteringer skjer iht. vedlikeholdsstrategi etter vedtak i fellesrådet. 

- HMS, tilfredsstille myndighetskrav 

- Stoppe vannlekkasjer og utbedre vannskader 

- Utbedre skader etter hærverk og innbrudd 

- Skallsikring, herunder håndtering av takvann, drenering og overflatevann 

- Gjennomføre fastsatte kontroller med fastsatte intervall 

- Forebygge svikt i bygningsdel og tekniske installasjoner 

- Foreta tilstandsvurderinger med prioriteringer 

- Så langt det er mulig utvikle og fornye installasjoner iht behov 

 

Mindre tiltak knyttet til «grønt skifte» vil også bli vurdert spesielt i forhold til tidligere avsetninger og 

kommunens og fellesrådets satsning på dette.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Austre Åmøy kapell 
Ønske om utvidelse av sokkeletasjen 

 
Vurdering: Austre Åmøy kapell trengte en oppgradering. Som følge av usikkerhet tilknyttet veiprosjektet 

ved siden av kapellet, ble dette tidligere satt på vent. Det var snakk om å flytte kapellet et stykke fra veien på 

ny grunnmur som følge av behov for å utvide og øke sikkerheten på veien samt etablere fortau. Dette ble 

imidlertid skrinlagt. 
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Ønsket fra brukerne er å bedre fasilitetene i sokkeletasjen ved en forlengelse av denne mot vest. Det vil gi 

større rom i sokkeletasjen for møter og aktiviteter. Dessuten vil det gi muligheten til å etablere et forsvarlig 

kjøkken. Det er også kommet ønske om et handicaptoalett. 

Orgelet i kapellet er også modent for utskifting. 

 

Aktivitetene i kapellet er imidlertid vesentlig redusert de senere årene. De forordnede gudstjenestene er 

redusert fra hver 14. dag til 4 ganger årlig. Kapellet har i større grad funksjon som treffested for kristen 

aktivitet. Det er 1-3 begravelser årlig. 

 

Vurdering og anbefaling: Det tas ikke samlet inn i HØP-en. De foreslåtte tiltak er gjennomgått, og noen 

tiltak er gjennomført over vedlikeholdsbudsjettet. Eksempler på gjennomførte tiltak er oppussing av stuen i 

underetasjen, utskifting av belysning, nytt nøkkelsystem, maling etc. Mye av dette arbeidet er blitt utført på 

dugnad, med dekning av materialkostnader fra SKF. 

Ønsker om oppgradering av kjøkken, ny inngang i underetasje, asfaltering osv. vurderes over drift og i 

henhold til prioriteringer og behov i perioden.  

Tiltak som er blitt utført eller vil bli utført i 2023 er utskiftning av råteskader i fasader og takkonstruksjon. 

Utskiftning av kjøkken i kjeller. Nytt vindu i gavlvegg bak glassmaleri. Det planlegges også for omlegging 

av tak og utvendig maling av fasader i 2024. 

 

 

Gausel kirke  
1 Gausel menighet ønsker påbygg for kontorer og grupperom på grunn av behov 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vurdering: Kirkens arkitekt Steinar Skartveit utarbeidet et forslag til løsning med utbygging av 

kontorfløyen. Det måtte skrinlegges på grunn av avstandskrav til høyspentledning. Følgen er at den 

løsningen for utbygging ikke kan gjennomføres. Slik planløsning og konstruksjonen er i Gausel kirke, er ikke 

noen ekspansjon i forlengelse av kirkebygget mulig med mindre høyspentledningen legges i jordkabel eller 

flyttes. Kirken er i praksis inneklemt. Menigheten har i sitt innspill til HØP 2021-2024 spilt inn et nytt 

forslag til løsning: 

«Menighetsrådet foreslår å bygge en etasje over dagens kontorer, evt. med et lite utbygg. Dette kan gi oss de 

ekstra rommene vi trenger for at bygget skal bli mer hensiktsmessig. Menighetsrådet ser et behov for et stort 

ungdomsrom, 2 kontorer og et gruppe-/møterom». 
 

Menighetens anliggende er begrunnet på følgende måte (her er kun tatt med et utdrag av 

behovsbeskrivelsen): Dagens bygg skaper problemer for både kirken og kommunedelshuset. Begge parter 

har vokst i volum og aktiviteter siden bygget var nytt. Kirken ble bygd med tanke på at kommunedelshuset 

skulle benyttes til kirkens aktiviteter. I praksis blir dette vanskeligere og vanskeligere å få til pga. stor 

aktivitet på både kommunedelshuset og i kirka. Behovet for mer plass blir mer og mer synlig og gjør 

hverdagen mer komplisert for alle aktiviteter og alle frivillige. Lagerplass er en utfordring. På grunn av 

lydforhold kan kun en av salene i kirken brukes om gangen (kirkerom – menighetssal – kirkestue), som igjen 

begrenser mengden aktivitet i bygget på samme tid.  
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Forslaget er ikke kostnadsberegnet. 

 

Menigheten fremholder i sitt innspill til HØP 2024-2027 utfordringer knyttet til sambruk mellom kirke og 

bydelshus, og ønsker at saken snarlig sees på igjen. Saken er også tatt opp av Stavanger biskop i visitasen i 

2021. 

 

Anbefaling: Det har vært befaring og dialog med relevante aktører i Stavanger kommune om saken. Det er 

kirkevergens vurdering at denne dialogen fortsetter med tanke på å finne en god løsning. Dersom en slik 

gjennomgang åpner opp for en ny og realistisk løsning, vil det måtte tas en vurdering på om tiltaket skal 

foreslås inn i kommende HØP-er. Dette må kobles opp mot avklaringer av eiendomsforholdene knyttet til 

bygget mellom kirken og kommunen. 

    

 

2 Gausel menighet ønsker heving av alterområdet 

 

 
 

Vurdering: Det er ønskelig at forsamlingen bedre kan se dåpsbarn ved dåpshandlinger. Tidligere 

kirkebyggkonsulent Ove Morten Berge er konsultert ved befaring. Berge avviser det ikke, men anbefaler det 

heller ikke. Tiltaket vil påvirke arkitektens opprinnelige uttrykk. Det har vært en dialog mellom menighet og 

arkitekt, hvor det så langt ikke er kommet negative innspill til ønsket om heving av alterpartiet.  

 

Behovet for bedre synlighet ved dåpshandlinger er forståelig. Et slikt tiltak må imidlertid ta hensyn til 

universell utforming etter fastlagte krav. I praksis betyr det vanligvis behov for rampe (trillevange) for 

rullestolbrukere. Det skal være maks stigning 1:20. Som et eksempel vil 3 stk. opptrinn (ca. 45cm) kreve en 

rampe med lengde ca. 9 m. Rampe krever også 2 stk. håndlister på hver side av rampe i høyde 0,7 og 0,9 m. 

Et slikt tiltak vil dermed medføre relativt store inngrep i kirkerommet, og med tanke på både godkjenning og 

beregning av kostnader er det viktig å få frem skisser til løsning.  

Menigheten har fått utarbeidet skisser som beskriver mulig løsning med tilhørende kostnadsoverslag, som vil 

kunne være grunnlag for en eventuell videre oppfølging av menighetens ønske. I den nåværende situasjon for 

både Stavanger kommune og Stavanger kirkelige fellesråd, finner administrasjonen ikke å kunne prioritere 

tiltaket inn blant de tiltak som ved denne rullering av HØP prioriteres.  

Anbefaling: Tiltaket vil derfor foreløpig ikke bli innarbeidet i den prioriterte HØP.  

 

 

3 Gausel menighet ønsker å få etablert en innglasset takoverbygg/vindfang i tilknytning til 

kontorinngang.  

 

Tiltaket ønskes iverksatt blant annet for å redusere energikostnader og for å beholde en rimelig grei varme i 

kontorfløyen gjennom vinteren. Prosjektet er beskrevet i eget skriv, og det er gitt et prisanslag på i overkant 

av kr 200.000. 

 

 

Vurdering/Anbefaling:   

Dette kan kobles mot vurderinger av eiendomsforhold mellom kirken og kommunen, der en ser på ulike 

løsninger for dette konkrete bygget (se ovenfor).  

Prosjektet vil bli vurdert over driftsbudsjettet sammen med andre behov i perioden. 
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Hinna kirke  
1 Opparbeiding av uteområder 

Kommentar: Arbeidet med oppgradering av uteområder er påbegynt og delvis gjennomført. 

Eksempler på tiltak i prosjektet som er ferdigstilt, er parkeringsplass, etablering anlegg for 

fjernvarme og nedgravde søppelcontainere. Det er avsatt midler til videre arbeid med uteområdene. 

Utover dette kommenteres ikke dette prosjektet ytterligere i denne HØP.  
 

2 Endring-/utbedringstiltak knyttet til kirkerommet. 

 

 
 

Hinna menighetsråd har påminnet om sin henvendelse vedrørende en oversikt over investeringsbehov knyttet 

til kirkerommet. Vi gir her bare en kortfattet oversikt: 

 

a) Utskifting døpefont, lesepult og prekestol 

b) Arbeid med flytting av alteret nærmere kirkeskipet 

c) Renovere gulv i kirke-sal, støpt gulv. 

d) Fjerning av knelebenk/alterring 

e) Maling av tak i alter-parti og av hvite mur-søyler 

f) Ny belysning i alter-partiet 

g) Nye flyttbare knelebenker 

Punktene ovenfor, sammen med utskifting av benkene, er anslått til en samlet kostnad på ca. kr 2.000.000. 

Det er et høyst grovt anslag. 

 

Kommentar: Det er allmenn oppfatning at kirkerommet i Hinna er mindre funksjonelt enn ønskelig. Det 

fremstår også som slitt. Det er gitt innspill på spesifikke tiltak som ønskes gjennomført i kirke-sal, og hvor 

tiltakene samlet tilfredsstiller kravene til prosjekter i HØP. Pr. i dag er antall prosjekt i virksomhetens HØP 

såpass mange og beløpsmessig så omfattende at vi vanskelig kan se at det isolert sett vil kunne påregnes å få 

gjennomført de foran beskrevne ønsker i den periode inneværende HØP er gjeldende for. Til det er det 

allerede alt for mange store gjennomarbeidede prosjekt som ligger inne og allerede langt foran i en 

kø/prioritering. 

 

Utskifting av stoler har i mange tilfeller vært finansiert over menighetens eget budsjett, men med muligheter 

for tilskudd fra fellesrådet. Det er spilt inn til menigheten at de jobber videre med innhenting av priser på 

renovering/utskifting av stoler/benker.   

 

Enkeltpostene i forslaget til rehabilitering av kirkerommet inneholder flere bygningsmessige tiltak, men også 

poster som ut fra sin art kan vurderes som menighetstiltak. Menigheten har blitt utfordret til å ta stilling til 

hva som eventuelt kunne være menighetens bidrag i saken, samt å komme med forslag til en 

prioriteringsliste. Menighetens vedtatte prioriteringsliste er formidlet, og er som følger: 

 

Prioritering av tiltak 

1. Reparasjon av altertavle. 

2. Utskifting (bytting) av døpefont, lesepult og prekestol 
3. Arbeid med flytting av alter nærmere kirkeskipet 
4. Fjerning av knelebenk / alterring 
5. Nye flyttbare knelebenker 
6. Ny belysning i alterpartiet 
7. Maling av taket i alterpartiet og hvite mursøyler 
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Prioriteringslisten gjør det langt enklere å vurdere om der er enkelttiltak som kan løses over det ordinære 

driftsbudsjettet. Prioriteringslisten danner et grunnlag for dialog med fellesrådsadministrasjonen v/byggsjef 

hvor man får vurdert om noe av dette kan være realistisk å gjennomføre innenfor de økonomiske rammer 

man har.  

 

Punkter i MR´s prioriteringsliste er registrert og vil bli vurdert over driftsbudsjettet sammen med andre 

behov i perioden. 

 

Punktet som nå står øverst på MR´s prioriteringsliste gjelder glassmaleriet av Victor Sparre. Glassmaleriet er 

utført i en spesiell teknikk med betongfuger og glass. Tidligere byggsjef sammen med daglig leder har 

tidligere foretatt befaring av glassmaleriet. Relativt kraftige skader kan konstateres, bl.a. korrodert armering 

og «rustspreng» i sementfuger, samt knusing/sprekker i glass. Det ble tidligere vurdert et behov for ekstern 

ekspertvurdering av tilstand og kostnader.  

Ekstern tilstandsvurdering av glassmaleriet ble foretatt høsten 2021. Arkitekt ble engasjert i 2022 for å se på 

en ny fasadeløsning som ivaretar de utfordringer som er årsaken til de skader som har oppstått på 

glassmaleriet. 

Utbedring av selve glassmaleriet vil måtte skje i sammenheng med utskiftning av hele glassfasaden i 

ytterveggen på baksiden av glassmaleriet. Dette prosjektet i sin helhet meldes inn som eget HØP prosjekt.  

 

Fjernvarme. 

Fjernvarme er etablert i bygget, og varmtvann fra gass-kjel er erstattet med fjernvarme. Oppvarming av 

kirkerommet vil tilknyttes eksisterende fjernvarme som øvrige del av bygget. Dette arbeidet vil bli utført i 

2023. Da vil også tidligere gassovner og tilhørende rørnett frakoples og fjernes.  

 

 

Madlamark kirke  

 
 

Bosshåndtering. 

Madlamark menighetsråd skriver: Plassering av bossbeholdere ved kirken. Her trengs det et system som 

ivaretar sikkerhet i forhold til brann og annet, dessuten må det utarbeides en løsning som er mer ryddig og 

ordentlig.  

 

Anbefaling: Dette blir ikke tatt i HØP, men daglig leder kan kontakte FR-administrasjonen for å få vurdert 

mulige alternativer. 

 

Fornyelse av orgel Madlamark. 

Orgelet i Madlamark kirke er bygget av Brinck Hansen og tatt i bruk i 2001. Helt siden det ble tatt i bruk har 

orgelet hatt et dårlig rykte blant organister/kantorer. Deres vurdering har vært at det ikke fungerer til sine 

formål som menighetens instrument, og at det heller ikke tilfredsstiller forventede kvalitetskrav. Kirkevergen 

har fått utarbeidet en faglig rapport som understøtter dette og kommer med forslag til hva som bør gjøres. 

Basert på forslagene til rehabiliteringstiltak har vi fått anslag fra fagmiljøet på kostnadene ved dette. Tiltaket 

vil ikke tas inn i forslag til HØP, men det vil kunne vurderes om det over noe tid helt eller delvis kan tas over 

driftsbudsjett. 
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St. Johannes kirke  
St. Johannes menighetsråd ønsker å spille inn følgende til HØP 2024-2027 og driftsbudsjett 2024: 

1 Utbygging/ombygging av inngangsparti til menighetssenteret i retning nord for å øke antall med 2-3 

kontorer. 

St. Johannes menighetsråd er innforstått med fellesrådets vurderinger knyttet til muligheter innenfor 

kirkebygget og til eventuelle endringer for lokalisering av stab. Inntil spørsmålet om lokalisering er avklart, 

vil menighetsrådet fastholde behovet for økning av antall kontorer ved forlengelse av inngangspartiet til 

menighetssenteret. 

2 Forslag til gjennomføring av enklere bygningsmessige tiltak: 

Videreføre tiltak for lydisolering i flere mindre rom i menighetssenteret. Blant dem dagens kontor for 

barne- og ungdomsarbeider. 

3.Tilstandsvurdering av kirkens innvendige murverk 

Kommentar og vurdering: 

Det vil fra administrasjonens side bli vurdert tilsvarende støytiltak som er utført tidligere, også på de rom 

som er nevnt som utfordrende pr. dato. I tillegg vil en tilstandskartlegging av innvendig murverk kunne 

settes i bestilling i løpet av inneværende år. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tasta kirke: 
Tidligere innspill fra Tasta menighetsråd har vært at de har ventet lenge på at noe skal gjøres og behovet 

har vært stort, og de har bedt Stavanger kirkelige fellesråd om at følgende saker blirt forsøkt gjennomført 

ved bruk av midler fra driftsbudsjettet. 

1. Maling av tak i foajeen med lys farge – fortrinnsvis hvit 

2. Utbedring av lyskildene i kirkerommet. 

3. Lysning av panel i kirkerommet. 

 

Vurdering/kommentar: 
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Disse punktene vil bli gjenstand for vurdering inn mot driftsbudsjettets mange andre behov.  

 
Maling av tak i foajeen ble utført 2022.  

Det er engasjert arkitekt for å gjøre vurderinger på punkt 2 og 3. Når denne rapporten foreligger, vil det bli 

vurdert over driftsbudsjettet sammen med andre behov i perioden. 

 

Sjernarøy, Hesby og Talgje sokn: 
Administrasjonen har fått en detaljert og god oversikt fra de tre sokna, med beskrivelse av tiltak som ønskes 

gjennomført. Flere av tiltakene er i omfang av en karakter som innebærer at de i større grad vil bli løst over 

virkomhetens driftsbudsjett, og ikke bli innarbeidet i HØP. Oversikten er likevel svært nyttig med tanke på 

kartlegging knyttet til byggene som tidligere hørte inn under Finnøy kyrkjelege fellesråd. Den type tiltak som 

kan vurderes tatt over drift/vedlikehold vil bli vurdert og prioritert sammen med andre tiltak i våre bygg og i 

dialog med sokna v/daglig leder. 

Prosjekt som i omfang og kostnad er relevante for vurdering inn i HØP, kommenteres for seg. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jørstad kyrkje:  

Det er fremsatt ønsker om følgende behov:  

Ferdigstille arbeidet med varme i kyrkja.  

Toalettforhold: Ordne eit vannklosett i tilknytning til kyrkja ev. innkjøp av Jetztoalett for hyttebruk.  

Kjøkkenet inne i kyrkja bør fornyast og gjerast meir praktisk. Innlegging av varmt vatn, fornying av skap, 

vask og benkeplate.  

Jamfør oppfølging frå bispevisitasen: «Arbeida for å utbetra kjøkken og sanitæranlegg i Jørstad kyrkje».  

Vurdering/kommentar: 

De innmeldte ønsker vil i hovedsak bli utført i 2023 og ferdigstilt endelig 2024.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Hesby kyrkje    

Det er fremsatt følgende ønsker om og behov: 

Nytt skinn på alterring. 
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Vedlikehaldsarbeid på orgelet etter at kyrkja er ferdig restaurert, en full gjennomgang av orgelet, og då bør 

det også vurderes auke av lufttrykk og om-intonasjon.  

Varmtvann i vasken på toaletta på Hesby, samt ein knagg til å henge jakka på.  

 

Foreslåtte tiltak vil bli vurdert over driftsbudsjettet sammen med andre behov i perioden. 

 

Sjernarøy kyrkje 

Det er fremsatt følgende ønsker om og behov: 

Nytt skinn på alterring. 

Glassmonter til verneverdige tekstiler og anna ev. montert nederst i skipet på høgre side når ein kjem inn.  
Legge bedre til rette for kjøkken, vatn og kokemuligheter i sakristiet.  
Varmt vatn på toalettene. 

Foreslåtte tiltak vil bli vurdert over driftsbudsjettet sammen med andre behov i perioden                                      

                                                                                                                                                                                                                                                                            

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Talgje kyrkje: 

Menigheten påpeker behov for generelt vedlikehald og forebygging av forfall. Eks. golvet og fukt. 

 
Kommentar:  
Det er bevilget midler fra Stavanger kommune i eget HØP-prosjekt til vedlikehold, som er planlagt utført i 

2025/26 i tråd med tidligere utarbeidet tilstandsrapport. I tillegg arbeides det med nærmere undersøkelser 

vedrørende fuktproblematikken i grunnen og gulvet. 

 

Nytt orgel – langsiktig prosjekt hvor det er etablert en egen innsamling for delvis finansiering. 

 

Vurdering: 

Administrasjonen ønsker ikke å fremme nytt orgel i Talgje kyrkje som eget punkt i HØP-en nå, med de 

økonomisk stramme tider vi står foran. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Fogn kyrkje 

Ferdigstille nytt kjøleanlegg i bårerommet.  

Det er ønske om å male gangen nede likt det som blei malt i kyrkjekjellaren i fjor. 

Røykvarsler-anlegg, utgangsdør, glassmalerier.  

Foreslåtte tiltak vil bli vurdert over driftsbudsjettet sammen med andre behov i perioden 
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Mosterøy og Rennesøy sokn: 
Innspel om nytt kyrkjesenter i tilknytning til Hausken kyrkje er omtalt i eget punkt i HØP. 

 

Det vises for øvrig til punkt om rehabilitering av verneverdige bygg i «gamle Rennesøy og Finnøy 

kyrkjelege fellesrådsområde» som er kommentert under Sjernarøy, Talgje og Hesby sokn. Innholdsmessig 

gjelder akkurat det samme for kirkene Sørbø, Askje og Hausken.  

 

Nytt orgel i Hausken kyrkje og Utstein Klosterkirke. 

Det eksisterende orgelet i Utstein klosterkirke er overmodent for utskifting. Det ble i løpet av mai 2020 

erstattet med kororgelet som har stått i Stavanger domkirke (der det skal anskaffes nytt kor-orgel). 

Det er gitt en midlertidig godkjennelse av riksantikvaren på denne flyttingen. Planen er at det på sikt må 

skaffes midler til nytt orgel i klosterkirken. Håpet er at dette hovedsakelig skal finansieres av gaver/eksterne 

sponsorer. Det er i april 2021 inngått kontrakt om kjøp av «kisteorgel» til klosterkirken, etter gave fra 

Sparebankstiftelsen SR-bank. Dette som første del av et nytt orgel. 

«Kororgelet» er vurdert av eksterne konsulenter som godt egnet for en eventuell fremtidig plassering i Sørbø 

kirke.   

Det er i april 2022 kjøpt et brukt orgel til Hausken kirke. Dette orgelet må renoveres og tilpasses kirken. 

Dette arbeidet vil pågå i 2022 og et par år fremover. Kostnadene til dette vil bli tatt over driftsbudsjettet.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vardeneset kirke: 
Menighetsrådet sendte over til Kirkevergen følgende innspill til Handlings- og økonomiplan 2024 – 2027.  

1. Utvidelse av kirketorget frå hovedinngangen og ut under taket som er der i dag.  

2. Akustikken på Kirketorget bør utbedres for å dempe på lydene og det blir dermed lettere å føre en samtale 

der. Henge opp akustikkplater i tak og på vegger der det er nødvendig.  

Utdyping av disse forhold:  

Menigheten har i flere år diskutert behovet for en utvidelse av kirketorget. Det har blitt gjort noen innledende 

vurderinger av hvordan en utvidelse kan løses i praksis. Inngangspartiet i kirken ligger inntrukket under 

etasjen over, med det som i dag fungerer som et stort takutstikk.  

Forslaget er å flytte kirketorget ut, slik at inngangspartiet flukter med etasjene over. Teknisk bør dette være 

et relativt enkelt påbygg, ettersom man allerede har ferdig tak og vegg på to sider. Det har ikke blitt hentet 

inn priser på utvidelsen, men estimerer kostnaden til størrelsesorden 1 mill. 

Vurdering og kommentar av innspill: 

Det vil være naturlig at forslaget prosjekteres, og at det blir utarbeidet en kostnadskalkyle før man kan ta 

nærmere stilling til tiltaket. 

Utbedring av akustikk på kirketorget anses som et mindre tiltak som vil bli vurdert over driftsbudsjettet 

sammen med andre behov i perioden. 
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Bekkefaret kirke: 
Bekkefaret anmoder om bistand til å utrede hva som kan gjøres for å tette og eventuelt isolere takutstikkene 

bedre. Dette kan være årsak til det som oppleves som kulderas langs veggene. Særlig ved orgelet oppleves 

det som et problem. Det vil også være energibesparende å få gjort noe med dette. 

 I tillegg ber vi om at det tas høyde for vårt behov for å trekke om en del stoler som har blitt slitt og stygge. 

 

Vurdering/kommentar: 

 

Før man konkluderer med eventuelle tiltak, bør det utføres en termografering av de områder som oppleves 

som å være en utfordring. Dette er noe som kan tas over driftsbudsjettet.  

 

 

 

Hafrsfjord menighet 
Det er tidligere år meldt om problemer med ventilasjonsanlegget og problem med temperatur på 

tilførselsluft. 

Disse utfordringer vil bli adressert i løpet av 2023 som en del av et større ventilasjonsprosjekt. 

Utover dette meldes det inn at det er behov for gulvsliping i hovedetasjen, samt et ønske om at tak og vegger 

kan bli malt eller beiset. 

Dette vil bli vurdert over driftsbudsjettet sammen med andre behov i perioden. 

 

Generell kommentar for innmeldte behov og ønsker: 
I tillegg er det meldt inn en del saker fra flere av menighetene som er av en størrelsesorden og art som tilsier  

at de håndteres over ordinært budsjett, det være seg mindre vedlikeholdsoppgaver eller innkjøp av diverse 

inventar, utstyr eller søknad om tilskudd til lydanlegg og kjøkkeninnredninger. 

 
Flere av menighetene fremmer forslag om energisparende tiltak, som for eksempel bergvarmepumpe, luft til 

luft varmepumpe osv. 

Dette er tiltak som må vurderes og sees i sammenheng med kapasitet og driftsbudsjett/avsetninger til grønt 

skifte. 
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4 VOLUMØKNINGER I DRIFTSBUDSJETTET 2024 – 2027 
 

4.1 Administrasjonens forslag til volumøkninger i driftsbudsjettet 2024-2027 
 

PRIOR TEKST/ÅRSTALL 2024 2025 2026 2027 

1 Økning av midler til vedlikehold 200 200 200 200 

2 Diakonale stillinger 1 årsverk 825 825 825 825 

3 Bærekrafts- og HMS rådgiver 825 825 825 825 

 

Det følger en tekstlig omtale av disse prioriterte volumøkningsposter i punkt 4.2. 

 

4.2 Kommentarer til administrasjonens forslag til volumøkninger  
 

1. Økning av midler til vedlikehold av bygninger.          Kr 1.000.000  
(Denne millionen består av kr 400.000 tildelt for 2022, og de forespurte kr 400.000 for 2023, og kr 200.000 

forespurt med virkning fra 2024) 

 

Kommentarer: 

Ved forrige rullering av HØP (2022-2025) ble vi tildelt en volumøkning på kr 400.000 av den økning vi her 

ber om på samlet kr 1.000.000. Det gjenstår da kr 600.000 av vår søknad om volumøkning til vedlikehold, og 

vi holder fast på den progresjon vi la opp til i forrige HØP. Det innebærer en økning i volum på kr 400.000 

fra og med 2023, og en ytterligere volumøkning på kr 200.000 fra og med 2024. Da vil samlet volumøkning 

til vedlikehold ha nådd kr 1.000.000. 

 

Stavanger kirkelige fellesråd disponerer i dag ca. kr 4.000.000 (inkl. volumøkning i 2013, 2016 og 2017) til 

vedlikehold av kirkelige bygninger.  Bygningene som er under forvaltning av fellesrådet omfatter kirker, 

kapeller, menighetssentre og driftsbygninger på gravlund.  Til sammen dreier det seg om ca. 34.700 m2 

bruksflate.  Dette utgjør kr 115,00 pr. m2 til vedlikeholdsformål i 2018. (Økt fra kr 78/m2 i 2009 til kr 

107/m2 i 2010). 

 

Fra 01.01.2020 omfatter Stavanger kirkelig fellesråds bygningsmasse alle bygg som frem til 31.12.2019 ble 

forvaltet av de tre fellesrådene: Finnøy kyrkjelege fellesråd, Rennesøy kirkelige fellesråd og Stavanger 

kirkelige fellesråd.  

 

I budsjettene fra Finnøy og Rennesøy kirkelige fellesråd er det avsatt svært begrensede midler til vedlikehold 

av 2700 kvadratmeter. 

Nærmere bestemt ca. kr 120.000 for 2018 og 2019 i Rennesøy kirkelige fellesråd sitt budsjett, og kr 150.000 

for Finnøy kyrkjelege fellesråd sitt budsjett.  

Dette tilsvarer faktisk ikke mer enn kr 100 pr. m2. 

Tatt i betraktning at bygningene ligger spredt på forskjellige øyer som kun har fergesamband vil det helt 

naturlig være høyere kostnader med å vedlikeholde disse byggene enn lett tilgjengelige bygg i bykjernen. 

Det er mulig at en del vedlikeholdsarbeider har vært utført på dugnad eller på annet vis ikke er synliggjort i 

budsjettene vi har fått oss forelagt. Men gitt forutsetninger om en forsvarlig forvaltning av bygningsmassen, 

er det tvingende nødvendig å fremme behov for volumøkning på vedlikeholdsmidler.  

 

Det er å bemerke at kirkebygg omfattes av en egen beregning på grunn av volum som for tiden anslås til kr 

350,- pr. m2.  Dette innebærer at det er større kostnader ved å vedlikeholde kirkebygg enn bygg som 

omfattes av NS 3454.  Det er viktig å understreke at bygg som Domkirken, St. Petri kirke, St. Johannes 

kirke, Frue kirke, kapellene og lignende kommer inn under den utvidede norm.  Arbeidskirkenes kirkerom 
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og møtesaler er i samme kategori, mens arbeidskirkenes kontoravdelinger og lignende kommer inn under NS 

3454 normen.    

 

Dette vil bety som eksempel at en kirke som St. Petri etter kirkebyggnormen på kr 350,- pr. m2 vil tilsvare et 

beløp på kr 646.000 for St. Petri kirke. Dette vil alene utgjøre i underkant av 1/6 av dagens tilgjengelige 

vedlikeholdsmidler.   

 

Ved forespørsel om heving av vedlikeholdsbudsjettet, har vi valgt å legge oss på et nøkternt nivå, som er 

samsvarende med det som kommunen har på sine egne bygg.  

 

Vi ber derfor fortsatt om en økning til vedlikehold på kr 1.000.000. Det vil sammen med midlene til de tre 

tidligere fellesråd føre til et nivå tilsvarende ca. kr 150,- pr. m2.  

 

 

2. Diakonale stillinger – kirkens omsorgsarbeidere. 
Stavanger kommune bevilget også fra 2023 volumøkning på en diakonstilling til Stavanger kirkelige 

fellesråd. Dette er vi svært takknemlige for! Stillingsressursene fra 2023 er i første omgang benyttet til 

prosjektleder for kirkens arbeid for flyktninger, samt kirkens arbeid for å være til hjelp for de som opplever 

fattigdom i Stavanger. Denne stillingen er i forlengelsen av arbeidet med flykninger fra Ukraina som startet i 

fjor, med bakgrunn i tildelt diakonistilling fra 2022. Den ansatte er i tett dialog med blant andre Heros 

mottak, Røde kors og kommunen om hvordan vi som kirke kan bidra med lokaler og menneskelige ressurser 

for å ivareta flyktningene som er kommet fra Ukraina til Stavanger.  

 

Diakonstilling bevilget fra Stavanger kommune fra 2022, blir nå benyttet til diakonalt arbeid i Finnøy 

kommunedel. Tildelt diakonstilling fra 2023 blir ut 2023 benyttet til prosjektstilling blant flykninger og 

fattigdomsarbeid i kirken i Stavanger. Vi kartlegger nå hvor behovet er størst, og gjør forarbeider for at den 

midlertidige stillingen som prosjektleder, skal bli fast stilling.  

 

Kirken i Stavanger har høy kompetanse på og lang tradisjon for å drive utadrettet omsorgsarbeid for å 

motvirke utenforskap og ensomhet, og å bidra til livsmestring, integrering, åpne fellesskap og god psykisk 

helse. Diakonien har som oppgave å vise omsorg for hele mennesket fra vugge til grav, både forbyggende og 

helende, gjennom fokus på åpen og skjult nød. Med våre kirker spredt over hele den vidstrakte kommunen, 

er vi tett på de lokale utfordringene, mens Domkirken, St. Petri kirke og tilgangen til Nygata bedehus 

(Ukirke) sikrer et sterkt nærvær i sentrum.  

 

Kirkens diakoni er tuftet på frivilliges engasjement og dugnadsånd. I kirken settes frivilligheten og diakonien 

i system, ulike initiativ koordineres og dagsorden settes lokalt ut fra lokale blikk på hvor behovet er størst. 

Men kirkens diakoni må ledes. Det kreves dyktige fagpersoner som evner å gå inn i utfordrende situasjoner, 

og som kan gi frivillige medarbeidere nødvendig trygghet og kompetanse. Personalressursene i Stavanger 

kirkelige fellesråd styres derfor i retning av et mest mulig utadrettet arbeid, med særlig vekt på å utløse en 

økt frivillig innsats i befolkningen. Dette foregår gjennom oppfordring til diakonalt fokus i alle 

stillingskategorier i menighetene, men det er også nødvendig med særlige stillinger knyttet til kirkens 

omsorgsarbeid.  

Samtidig som vi gleder oss over å ha mottatt to stillinger til diakonalt arbeid, vil vi samtidig peke på det 

økende behovet for kirkens diakonale innsats i de ulike kommunedelene, samt i sentrum.  Rennesøy 

kommunedel har fortsatt ingen diakonstillinger. Heller ikke alle menigheter i gamle Stavanger kommune har 

diakonale stillinger, som Stokka, Hafrsfjord og Bekkefaret. Andre har diakon eller diakonimedarbeider i en 
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mindre stillingsprosent eller basert på innsamlede midler, som diakonstillingen på Gausel og 

ungdomsdiakonstillingen på Hundvåg.  

 

Stavanger kirkelige fellesråd arbeider for tiden med «Plan for kirkens omsorgsarbeid». Mange av behovene 

ble allerede kartlagt i forbindelse med prosjektet «Kirken i Stavanger mot 2020», men gjennom kirkens 

omsorgsplan har disse blitt konkretisert og videreutviklet. 

Mål for 2023 er iverksettelse av 4 felles omsorgsområder: 

1. Omsorg 15-30: for ungdom fra 15-30 år 

2. Kirkens samtaletilbud: gjennom sjelesorg, samtale- og sorgarbeid 

3. Utenforskap: kirkens omsorg for de som faller utenfor, eller havner i mellomrommet mellom ulike 

hjelpeaktører 

4. Frivillighet: Forsterke og utvikle frivilligheten i kirken 

 

Ved nye ansettelser vil spisskompetanse på ett eller flere av disse områdene vektlegges. Hver stilling vil 

knyttes til én til tre menigheter, tilsvarende kommunedelene, men skal være fagressurser i hele 

fellesrådsområdet. Geografisk plassering av nye diakonistillinger vil gjøres etter en vurdering basert på 

ønsket om et best mulig tilbud i hele den nye kommunen.   

 

3. Bærekrafts- og HMS-rådgiver 
 

Stavanger kirkelige fellesråd ønsker å arbeide i tråd med FNs bærekraftsmål. Vi ønsker å gjennomføre et 

grønt skifte i måten vi driver arbeidet på gravplass, i kirkene, samt i administrasjonen. Dette handler om å ta 

de gode valg i alt vi gjør; i drift, i innkjøp og vedlikehold. Ja, i alt.  

Det er også et økt krav til fokus, oppfølging og dokumentasjon i vårt HMS-arbeid. Dette krever ressurser, og 

vi ber om midler til en slik rådgiverstilling knyttet til kirkevergekontoret. 

 

 

Med vennlig hilsen 

STAVANGER KIRKELIGE FELLESRÅD 

 

 

Rune Skagestad 

Kirkeverge 
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Geometri

Lengde 7 m

Bredde 3,5 m

Areal 24,5 m2

Beskrivelse Enhetspris Enhet Mengde Sum

Gulv på grunn 3 000          m2 24,5 73 500        

Fliser 2 500          m2 24,5 61 250        

Glassfasade 9 000          m2 31,5 283 500      

Evt skjørt over 

glassfasade 3 000          
m2

10,5 31 500        

Ny glassdør 50 000        RS 1 50 000        

Elektroarbeider (lys, 

brannvarsler og flytte 

av dørauto) 100 000      

RS

1 100 000      

Ny himling 4 000          m2 24,5 98 000        

Rivingsarbeid 700             t 75 52 500        

Riveavfall 10 000        RS 1 10 000        

Rigg og drift % 5 38 013        

Sum 798 263      

Sum (avrundet) 800 000      

Mva. 200 000      
Sum ink mva 1 000 000   

Kostnadsestimat påbygg kirketorg.
Kostnadsestimatet er utarbeidet ved å estimere de ulike 
bygningsdelene vi tror vil være nødvendige. Ingen av prisene er 
sjekket i markedet, og kun å forstå som veiledende prisestimater 
basert på erfaringstall. 
Estimatet forutsetter:
- Støpt ringmur og gulv på grunn, forutsatt at det ikke er nødvendig 
å gjøre mer gravearbeid enn å fjerne eksisterende betongheller og 
rette av for gulv i riktig i høyde. 
- Grunnflate på 24,5m2. 
- Innvendig takhøyde på 3-4m (glassvegg nederste 3m, tett vegg 
overskytende). 
- Dagens tak er tett og kan brukes uten andre tiltak enn bytte av 
himling. 
- Dagens lys og brannvarslere lar seg skjøte på, uten lange 
kabelstrekk. 
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DEN NORSKE KIRKE 
Vardeneset menighet 

 
 

Postboks 201, 4001Stavanger 
Telefon: 51840400 
E-post: 
vardeneset.menighet.stavanger@kirken.no 
www.vardeneset-menighet.no 
Org.nr. NO 985 235 600 
Bankkonto: 3201 07 44430 

 
 
 

 

 
DERES REFERANSE VÅR REFERANSE ARKIVNR. JOURNALNR. DATO 
Torill Rosland    05.02.2024 

 

Svar vedrørende Handlings- og økonomiplan (HØP) 2024 - 2026 
 

Jeg viser til brev fra fellesrådet 13.01.2023. Vardeneset menighetsråd har hatt saken til 
behandling i møte 15.02.2023. 

 
Menighetsrådet i Vardeneset har gjort tidligere gjort følgende vedtak, i prioritert 
rekkefølge: 

 
Vedtak: 
Menighetsrådet sender over til Kirkevergen følgende innspill til Handlings- og 
økonomiplan 2024 – 2027. 

 
Volumøkninger: 
 
 
1 . Utvidelse av  kirketorget frå hovedinngangen og ut under taket som er der i dag 

 
Utvidelse av kirketorget  

Menigheten har i flere år diskutert behovet for en utvidelse av kirketorget. Vi har gjort noen 
innledende vurderinger av hvordan en utvidelse kan løses i praksis.   
Inngangspartiet i kirken ligger inntrukket under etasjen over, med det som i dag fungerer som et stort 
takutstikk.  
 
Forslaget er å flytte kirketorget ut, slik at inngangspartiet flukter med etasjene over. Teknisk bør dette 
være et relativt enkelt påbygg, ettersom man allerede har ferdig tak og vegg på to sider. I grove trekk 
vil utbyggingen føre med seg følgende:   

• Søknad om fasadeendring  
• Fjerne betongheller og masse utenfor dagens inngangsparti.  
• Isolere og støpe gulv.   
• Mure vegg mot vest.   
• Etablere ny glassfasade mot sør. Forhåpentligvis kan eksisterende glassfasade bygges 
om og flyttes ut. Det vil være gunstig både økonomisk og miljømessig, men avhenger av at 
det er praktisk løsbart.  
• Flislegge nytt gulv og lage ny himling med tilhørende tekniske installasjoner.   

Vi har ikke hentet inn priser på utvidelsen, men estimerer kostnaden til størrelsesorden 1 MNOK 
 

97/134



14/24 Handlings- og økonomiplan 2025 - 2028 HØP (14.02.2024) - 23/05816-3 Handlings- og økonomiplan 2025 - 2028 HØP (14.02.2024) : Svar vedrørende HØP 2023-2026 (2)

 
2. Akustikken på Kirketorget bør utbedres for å dempe på lydene og det blir dermed lettere å           
føre en samtale der. Henge opp akustikkplater i tak og på vegger der det er nødvendig. 

 
 
 
Vi utdyper disse forhold nærmere: 
 

 

Utvidelse av kirketorget  

Menigheten har i flere år diskutert behovet for en utvidelse av kirketorget. Vi har gjort noen 
innledende vurderinger av hvordan en utvidelse kan løses i praksis.   
Inngangspartiet i kirken ligger inntrukket under etasjen over, med det som i dag fungerer som et stort 
takutstikk.  
 
Forslaget er å flytte kirketorget ut, slik at inngangspartiet flukter med etasjene over. Teknisk bør dette 
være et relativt enkelt påbygg, ettersom man allerede har ferdig tak og vegg på to sider. I grove trekk 
vil utbyggingen føre med seg følgende:   

• Søknad om fasadeendring  
• Fjerne betongheller og masse utenfor dagens inngangsparti.  
• Isolere og støpe gulv.   
• Mure vegg mot vest.   
• Etablere ny glassfasade mot sør. Forhåpentligvis kan eksisterende glassfasade bygges 
om og flyttes ut. Det vil være gunstig både økonomisk og miljømessig, men avhenger av at 
det er praktisk løsbart.  
• Flislegge nytt gulv og lage ny himling med tilhørende tekniske installasjoner.   

Vi har ikke hentet inn priser på utvidelsen, men estimerer kostnaden til størrelsesorden 1 MNOK 
 
 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 

Vedlegg: 

Mottakere: 
Arne Sigurd Mossige 
Katrine Pedersen 

 

98/134



14/24 Handlings- og økonomiplan 2025 - 2028 HØP (14.02.2024) - 23/05816-3 Handlings- og økonomiplan 2025 - 2028 HØP (14.02.2024) : Svar vedrørende HØP 2023-2026 (2)

2 

Vi utdyper disse forhold nærmere: 
 

Utvidelse av kirketorget  

Menigheten har i flere år diskutert behovet for en utvidelse av kirketorget. Vi har gjort noen 
innledende vurderinger av hvordan en utvidelse kan løses i praksis.   
Inngangspartiet i kirken ligger inntrukket under etasjen over, med det som i dag fungerer som et stort 
takutstikk.  
 
Forslaget er å flytte kirketorget ut, slik at inngangspartiet flukter med etasjene over. Teknisk bør dette 
være et relativt enkelt påbygg, ettersom man allerede har ferdig tak og vegg på to sider. I grove trekk 
vil utbyggingen føre med seg følgende:   

• Søknad om fasadeendring  
• Fjerne betongheller og masse utenfor dagens inngangsparti.  
• Isolere og støpe gulv.   
• Mure vegg mot vest.   
• Etablere ny glassfasade mot sør. Forhåpentligvis kan eksisterende glassfasade bygges 
om og flyttes ut. Det vil være gunstig både økonomisk og miljømessig, men avhenger av at 
det er praktisk løsbart.  
• Flislegge nytt gulv og lage ny himling med tilhørende tekniske installasjoner.   

Vi har ikke hentet inn priser på utvidelsen, men estimerer kostnaden til størrelsesorden 1 MNOK 
 

 
 

Med vennlig hilsen 
Torill Rosland 
Daglig leder  
Vardeneset menighet 
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Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 

Vedlegg: 

Mottakere: 
Arne Sigurd Mossige 
Katrine Pedersen 
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Vardeneset Sokn

Postboks 201

4001 STAVANGER

Vestad Lighting AS
Orstadvegen 132B
4353 KLEPP STASJON , NORWAY
Foretaksregisteret: NO 979 940 300 MVA
Telefon: +47 51 62 55 50
E-post: post@vlas.no
www.vlas.no

Tilbud
Tilbudsnummer: 2429 Kundenr.: 10461

Referanse: Ny led beslysning Vardeneset Kirke Betalingsbetingelser: 10 dager

Deres kontakt: Jan Inge Grude Leveransedato: 2023-03-02

Beskrivelse Antall
Enh.pris

(ekskl. mva)
Rabatt Mva

Beløp
(ekskl. mva)

LED profiler

MARTIN ELP WW
WHITE

14 21 900,00 25,0% 25% 229 950,00

MARTIN LENS TUBE 26
DEGREE WHITE

7 4 410,00 25,0% 25% 23 152,50

MARTIN LENS TUBE 36
DEGREE WHITE

7 4 410,00 25,0% 25% 23 152,50

Delsum: 276 255,00

Altenativ sort profil

Encore Profile Pro WW sort 260W 14 10 219,00 20,0% 25% 114 452,80

LENS TUBE 26
DEGREE Sort

7 2 365,00 20,0% 25% 13 244,00

LENS TUBE 36
DEGREE Sort

7 2 365,00 20,0% 25% 13 244,00

Delsum: 140 940,80

Obygging Dimmere

Ombygging av til nytt faststrømskap med 4 stk Soca 
ut og 63 Amp inn

1 19 700,00 25% 19 700,00

Delsum: 19 700,00

Kabling mellom lampene

DMX kabel 5 pin 1,5 m 1 160,00 25% 160,00

Hybridkabel true 1 og DMX 1,5 m pr stk 1 1 090,00 20,0% 25% 872,00

Custum hvit DMX kabel 1,5 m Blank Neutric 5 pin 1 390,00 25% 390,00

Delsum: 1 422,00

Sum (NOK) 109 579,46 438 317,80
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PRISTILBUD FRA KINLY AS 
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Side: 1 /2
Hove West AS Tilbudsnr.: 41006
Auglendsdalen 79 Tilbudsdato: 23.03.2023
4017 Stavanger Tilbud gyldig til: 28.04.2023
Telefon: +47 51951990

E-post: faktura@hovewest.no

Org. nr.: NO 977461553 MVA

Vardeneset Sokn Lev. dato: 28.04.2023 Leveringsadresse:
Lev. bet.: FVL Vardeneset Sokn

Postboks 201 Sentrum
4001 STAVANGER

Postboks 201 Sentrum
4001 STAVANGER Lev. måte:

Bet. bet.: 15 dager netto

Vår ref.: Marø, Bernt Mikal
Kundenr.: 1000342 Deres ref.:

Tilbud
Artikkelnr. Artikkelnavn Antall Enhet Enh. pris Rab.I Beløp
Profillyskaster varmhvit
MAR-9045115165 Martin MARTIN ELP WW WHITE 14,00 STK 21 900,00 32,5% 206 955,00

Delsummering 206 955,00
Profillyskaster RGB
MAR-9045115164 Martin MARTIN ELP CL WHITE 14,00 STK 26 600,00 44% 208 544,00

Delsummering 208 544,00
Linser og tilbehør
MAR-9045115167 Martin MARTIN LENS TUBE 26 

DEGREE WHITE
14,00 STK 4 410,00 30% 43 218,00

CEX-MUASKG-
PCTH7D-1.5

Schuko - Neutrik PowerCon TRUE1 
Tilførselskabel 1,5m

2,00 STK 384,00 768,00

ACR-
CENSB1545B

15kg 45cm Black Safety Wire 14,00 STK 87,00 1 218,00

AHA-
8101PSDP50150N

1.5m Power & DMX Cable PowerCon 
True female & XLR 5p female to 
PowerCon True male & XLR 5p male

12,00 STK 876,00 20% 8 409,60

HOF-
1515010008TBK

CJS HALFCOUPLER - 100 KG - 
STANDARD WING NUT - 50MM TUBE

14,00 STK 118,00 1 652,00

HW3020 PDU 32A 400V 6x kurser -> 2x soca 
uttak

2,00 STK 9 650,00 19 300,00
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Side: 2 /2
Hove West AS Tilbudsnr.: 41006
Auglendsdalen 79 Tilbudsdato: 23.03.2023
4017 Stavanger Tilbud gyldig til: 28.04.2023
Telefon: +47 51951990

E-post: faktura@hovewest.no

Org. nr.: NO 977461553 MVA

Artikkelnr. Artikkelnavn Antall Enhet Enh. pris Rab.I Beløp
Delsummering 74 565,60

Sum tilbud eks. mva: 490 064,60
Sum mva: 122 516,15
Sum tilbud inkl. mva: 612 580,75
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DEN NORSKE KIRKE 
 Vardeneset menighetsråd 
 
 

 
 

 
 
Saksbehandler Arkivkode Arkivsak Ugradert 
Torill Rosland 270 24/00659-1    

 
 

 
 
 
Medarbeiderundersøkelsen 2023 (14.02.2024) 
 
 
 
Vedlegg:  
Resultatrapport_-_Stavanger_Kirkelige_Fellesr_d_-_Torill_Rosland_-_112000_-
_2023_(02.01.24) 
 
 
Saksorientering 
Alle ansatte i Stavanger kirkelige fellesråd og alle menighetsansatte, fikk invitasjon til 
Medarbeiderundersøkelse 9. november 2023, med frist 24. november 2023. 
 
Dette var en undersøkelse som både brukes nasjonalt og lokalt i vår enhet/stab til 
beste for et godt arbeidsmiljø. 

Når vi sammen skal jobbe med arbeidsmiljø, er det viktig å vite hva alle tenker om 
sin arbeidshverdag og sin virkelighet.  

Videre med undersøkelsen: 

Resultat, utvikling og tiltak 

Med dette starter fasen, som foregår etter at medarbeidere har svart på 
undersøkelsen, og resultatene foreligger. Nå blir det viktig for ledere å sette seg inn i 
resultatene og dele resultatene med medarbeidere. Dette ble gjort 26. januar. 
Arbeidsfellesskapet utarbeider tiltak sammen og jobber målrettet over tid med å 
utvikle arbeidsmiljøet.  

Når arbeidsplassen har brukt tid på å hente inn og bearbeide tilbakemeldinger, 
kommer medarbeiderne til å ha forventninger til oppfølging og gjennomføring. Det er 
viktig for ledere å ta innover seg. Sørg for å planlegge godt, kommunisere 
fremgangen i arbeidet og gjennomføre lovnadene. Tomme løfter er ingen tjent med, 
og det er tiltakene vi bestemmer oss for og etterarbeidet som skaper endringer. 

Vi ser tre overordnede oppgaver for oppfølgingsfasen:   

• Utforske og forstå resultatene i fellesskap 
• Lage handlingsplan med tiltak 

Saksnummer Råd/utvalg Møtedato 
    15/24       Vardeneset menighetsråd 14.02.2024 
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• Tiltakene skal iverksettes 

 
Gjennomføring av tiltak og evaluering 

Denne fasen begynner når vi nærmer oss slutten av forrige fase og varer til 
neste medarbeiderundersøkelse gjennomføres. 

I den siste fasen av prosessen bør vi drive systematisk oppfølging og evaluere hele 
prosessen. 

Evaluering og diskusjon blant ledere om prosessen og fremdrift er viktig for å få til 
gjennomføring av tiltak og god evaluering.  

I denne fasen kreves det at alle jobber godt sammen og tar et felles ansvar for å 
utforme, realisere og evaluere en god oppfølgingsplan. 

• Hvilke områder er vi mest fornøyd med og ønsker å 
bevare/forsterke? 

• Hvilke områder er vi minst fornøyd med og ønsker å 
forbedre/utvikle? 

Når man har bestemt seg for tiltak, hvem som har ansvar for hva, og hva man 
ønsker å oppnå så er det viktig å også sette en takt på oppfølgingen av resultatene. 
Et tiltak vil ikke følges opp hvis det ikke "skrives ned" og får en tidsfrist, og man vil 
ikke føle suksessen av å ha oppnådd noe hvis man ikke setter av tid til å se hva man 
har gjort. Vi bør ha undersøkelsen og oppfølgingen som et fast punkt på 
avdelingsmøter, teamsamlinger, kickoff og lignende. Når man er fornøyd med det 
man har oppnådd så må man anerkjenne det som har skjedd, feire suksessen før 
man går videre til andre ting som er viktig. Det er viktig å være bevisst på hva man 
gjør i oppfølgingen og arbeidet med medarbeiderundersøkelsen, men også hvordan 
man gjør det. Et helhetlig arbeid skaper en robust kultur og struktur som er skikket 
for endring og stadig vekst. 

Fremdriftsplan for arbeidet med medarbeiderundersøkelsen i Stavanger kirkelige 
fellesråd  
• Informasjonsmøte / presentasjon av resultater i enheten:  Innen utgangen av januar 
• Arbeid i stab; områder /tiltak / handlingsplan:           Innen utgangen av mars (påske) 
• Handlingsplan innsendt til kirkeverge v. HR-sjef:            Innen utgangen av april 
• Oppfølging av handlingsplan i staben:                              Innen utgangen av juni  
• Oppfølging / evaluering av handlingsplan og tiltak i staben: Innen utgangen av 

november  
 

 
 
 
Forslag til vedtak 
Vardeneset menighetsråd tar saken til orientering 
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MEDARBEIDERUNDERSØKELSEN 2023
STAVANGER KIRKELIGE FELLESRÅD

- TORILL ROSLAND - 112000

Resultatrapport Svarprosent: 83% Antall besvarelser: 5
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Rapportens innhold

Rapporten består av 3 deler. 

Del 1:  Modell og prosess

Denne delen tar for seg hvordan organisasjonsutvikling foregår i steg, tolkning av resultater, samt hvordan 

oppfølgingsprosessen bør legges opp. 

Del 2:  Overblikk

Oversikt over de viktigste resultatene i undersøkelser. Her vises resultatene sammenlignet med aktuelle 

benchmark for å gi et inntrykk av hvor gode resultatene er.

Del 3:  Resultater

Her vises resultat på enkeltspørsmål med sammenligning. Her kan man se hvordan resultatene er på enkeltutsagn 

i undersøkelsen, og gir et detaljert bilde av resultatene. 

VEILEDNING TIL RAPPORTEN
STAVANGER KIRKELIGE FELLESRÅD

- TORILL ROSLAND - 112000

Medarbeiderundersøkelsen 2023 Side 1 av 19
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STAVANGER KIRKELIGE FELLESRÅD - TORILL ROSLAND - 112000

Medarbeiderundersøkelsen 2023 Side 2 av 19
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Eksempel på figur. Ikke faktiske resultater.

I figuren vises resultatene på hovedområder og på enkeltspørsmål.

Spredningsindikatoren viser hvor stor uenighet det er mellom respondentene i rapporten. Dersom det vises en svart prikk er dette utrykk for høy
spredning. En sirkel er uttrykk for lav spredning. Dersom det ikke vises noen indikator er spredningen innenfor normalområdet.

Det vises også hvor mange som har svart "vet ikke" på et spørsmål.

Helt til høyre i figuren er resultatene sammenlignet med benchmark. En grønn pil oppover betyr at resultatet ditt er bedre en benchmarken, mens en
pil nedover indikerer lavere resultat enn benchmark.

Alle spørsmålene i undersøkelsen er stilt på en 5-punkts skala. Et høyt svar er uttrykk for noe positivt ved arbeidshverdagen.

Når du skal lese resultatene, se etter spørsmål som har fått spesielt høye eller spesielt lave skårer. Dersom det er enkeltspørsmål som skiller seg fra
andre spørsmål i samme temaområde, eller har spesielt store differanser til en benchmark kan dette være lurt å være oppmerksom på.

UTVIKLINGSPROSESSEN STAVANGER KIRKELIGE FELLESRÅD - TORILL ROSLAND - 112000

Medarbeiderundersøkelsen 2023 Side 4 av 19

111/134



15/24 Medarbeiderundersøkelsen 2023 (14.02.2024) - 24/00659-1 Medarbeiderundersøkelsen 2023 (14.02.2024) : Resultatrapport_-_Stavanger_Kirkelige_Fellesr_d_-_Torill_Rosland_-_112000_-_2023_(02.01.24)

STAVANGER KIRKELIGE FELLESRÅD - TORILL ROSLAND - 112000

Medarbeiderundersøkelsen 2023 Side 5 av 19

112/134



15/24 Medarbeiderundersøkelsen 2023 (14.02.2024) - 24/00659-1 Medarbeiderundersøkelsen 2023 (14.02.2024) : Resultatrapport_-_Stavanger_Kirkelige_Fellesr_d_-_Torill_Rosland_-_112000_-_2023_(02.01.24)

Hygiene

Drivere

Retning

Miljø Effekt

Ledelse

Balanse

Rammevilkår

Rolleklarhet

4,3

4,4

4,1

Fellesrådlinjen

0,6

0,3

0,2

Utvikling

Autonomi

Samarbeidsklima

4,8

4,5

4,8

Fellesrådlinjen

0,6

0,4

0,9

Utviklingsorientert ledelse

Relasjonsorientert ledelse

Oppgaveorientert ledelse

4,3

4,4

4,5

Fellesrådlinjen

0,3

0,4

0,6

Engasjement

Gjennomføringsevne

4,7

4,2

Fellesrådlinjen

0,3

0,6

Endring og forbedring

Ekstern orientering

Informasjon/Helhet

4,3

3,9

4,3

Fellesrådlinjen

0,5

0,3

0,6

RESULTATER PÅ HOVEDOMRÅDER
STAVANGER KIRKELIGE FELLESRÅD
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Mine kunnskaper og evner brukes godt i arbeidet mitt

Jeg føler at den jobben jeg gjør er meningsfull

På min arbeidsplass er vi gode på å dele kunnskap og erfaring med
hverandre

På min arbeidsplass hjelper og støtter vi hverandre

Jeg har god anledning til å planlegge egen arbeidsdag

På min arbeidsplass gjennomfører vi møter på en effektiv måte

På min arbeidsplass diskuterer vi hva slags forventninger folk har til oss

På min arbeidsplass utvikler vi oss, slik at vi kan møte endringer i
samfunnet

På min arbeidsplass styres vårt arbeid ut fra folks ønsker og behov

Jeg opplever ikke at det forekommer belastende konflikter mellom
ansatte på min arbeidsplass

1 2 3 4 5

5,0

5,0

4,8

4,8

4,7

4,0

4,0

4,0

3,8

3,6

 

Nedenfor vises de høyeste og lavest vurderingene blant spørsmålene i undersøkelsen. Dette kan gi en indikasjon på hvilke
utsagn og forhold som oppleves som utfordringer og styrker blant de ansatte.

HØYESTE OG LAVESTE VURDERINGER
STAVANGER KIRKELIGE FELLESRÅD
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På min arbeidsplass er vi gode på å dele kunnskap og erfaring med
hverandre

På min arbeidsplass har vi en god dialog hvor alle trygt kan gi uttrykk for
sine meninger

Jeg har vanligvis en passende balanse mellom arbeidsliv og fritid

På min arbeidsplass er vi gode til å se muligheter fremfor problemer når
endringer skal gjennomføres

På min arbeidsplass har vi fulgt opp den forrige
medarbeiderundersøkelsen

-2 -1 0 1 2

0,9

0,9

0,8

0,8

0,8

 

Nedenfor vises de største differansene til resultatene for Fellesrådlinjen totalt.

HØYESTE OG LAVESTE VURDERINGER
STAVANGER KIRKELIGE FELLESRÅD

- TORILL ROSLAND - 112000

Medarbeiderundersøkelsen 2023 Side 8 av 19

115/134



15/24 Medarbeiderundersøkelsen 2023 (14.02.2024) - 24/00659-1 Medarbeiderundersøkelsen 2023 (14.02.2024) : Resultatrapport_-_Stavanger_Kirkelige_Fellesr_d_-_Torill_Rosland_-_112000_-_2023_(02.01.24)

STAVANGER KIRKELIGE FELLESRÅD - TORILL ROSLAND - 112000

Medarbeiderundersøkelsen 2023 Side 9 av 19

116/134



15/24 Medarbeiderundersøkelsen 2023 (14.02.2024) - 24/00659-1 Medarbeiderundersøkelsen 2023 (14.02.2024) : Resultatrapport_-_Stavanger_Kirkelige_Fellesr_d_-_Torill_Rosland_-_112000_-_2023_(02.01.24)

Jeg er stolt over å være ansatt i Den norske kirke

Jeg føler at den jobben jeg gjør er meningsfull

Jeg føler meg motivert og engasjert i arbeidet mitt

Jeg yter gjerne en ekstra innsats når det er nødvendig

1 2 3 4 5
Helt uenig Helt enig

4,6

5,0

4,5

4,7

Spredning Vet ikke

17%

0%

0%

0%

Fellesrådlinjen

0,6

0,4

0,3

0,1

På min arbeidsplass følger vi opp at vi når målene våre

På min arbeidsplass gjennomfører vi møter på en effektiv måte

På min arbeidsplass gjennomfører vi de planene som er vedtatt

1 2 3 4 5
Helt uenig Helt enig

4,2

4,0

4,5

Spredning Vet ikke

17%

0%

0%

Fellesrådlinjen

0,7

0,5

0,8

Jeg er alt i alt godt tilfreds med jobben min

Jeg kan anbefale andre å søke jobb i Den norske kirke

Jeg ønsker å være ansatt i Den norske kirke om 2 år

1 2 3 4 5
Helt uenig Helt enig

4,5

4,3

4,4

Spredning Vet ikke

0%

0%

17%

Fellesrådlinjen

0,3

0,3

0,2

 

 

 

ENGASJEMENT
Skalaen kartlegger medarbeidernes holdninger og motivasjon tilknyttet egen jobb.

GJENNOMFØRINGSEVNE
Skalaen handler om hvordan arbeidsplassen gjennomfører vedtatte planer og når sine mål.

ALT I ALT
Skalaen handler om medarbeidernes generelle inntrykk av egen jobb.

ENGASJEMENT, GJENNOMFØRINGSEVNE OG ALT I ALT
STAVANGER KIRKELIGE FELLESR-

ÅD - TORILL ROSLAND - 112000
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På min arbeidsplass er det klart hvem som har ansvar for de ulike
oppgavene

Jeg vet hva som forventes av meg i jobben min

Jeg opplever sjelden at ulike personer har motstridene forventninger til
meg i jobben min

1 2 3 4 5
Helt uenig Helt enig

4,0

4,3

4,0

Spredning Vet ikke

0%

0%

0%

Fellesrådlinjen

0,2

0,1

0,3

Jeg har vanligvis en passende balanse mellom arbeidsliv og fritid

Jeg har vanligvis tid til å utføre mine arbeidsoppgaver med god kvalitet

Min arbeidssituasjon fører sjelden til at jeg bekymrer meg for min helse

1 2 3 4 5
Helt uenig Helt enig

4,5

4,5

4,0

Spredning Vet ikke

0%

0%

0%

Fellesrådlinjen

0,8

0,7

0,4

 

 

ROLLEKLARHET
Kartlegger hvor tydelige forventninger er kommunisert, samt sammenhengen mellom disse og overordnede mål.

BALANSE
Her kartlegges balansen mellom jobb og fritid, samt anledning til å løse arbeidsoppgaver med god kvalitet, uten negativt stress.

ROLLEKLARHET OG BALANSE
STAVANGER KIRKELIGE FELLESRÅD

- TORILL ROSLAND - 112000
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Jeg har kompetansen som trengs for å utføre mine oppgaver på en god
måte

Jeg har nødvendig informasjon for å kunne løse mine arbeidsoppgaver
på en god måte

Jeg har nødvendige arbeidsverktøy for å løse arbeidsoppgavene på en
god måte

Jeg opplever sjeldent plagsomme fysiske belastninger i jobben

På min arbeidsplass er det et godt fysisk arbeidsmiljø

1 2 3 4 5
Helt uenig Helt enig

4,3

4,3

4,3

4,5

4,5

Spredning Vet ikke

0%

0%

0%

0%

0%

Fellesrådlinjen

0,0

0,2

0,3

0,5

0,5

 

RAMMEVILKÅR
Skalaen kartlegger hvordan rammevilkår som kunnskap, informasjon og verktøy er på plass.

RAMMEVILKÅR STAVANGER KIRKELIGE FELLESRÅD - TORILL ROSLAND - 112000
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Jeg har mulighet til å utvikle meg i jobben min

Mine kunnskaper og evner brukes godt i arbeidet mitt

1 2 3 4 5
Helt uenig Helt enig

4,5

5,0

Spredning Vet ikke

0%

0%

Fellesrådlinjen

0,4

0,7

Jeg har god anledning til å planlegge egen arbeidsdag

Jeg har muligheten til å påvirke viktige beslutninger som vedrører mitt
arbeid

1 2 3 4 5
Helt uenig Helt enig

4,7

4,3

Spredning Vet ikke

0%

0%

Fellesrådlinjen

0,4

0,3

 

 

UTVIKLING
Muligheten til å bruke egne kunnskaper og ferdigheter i jobben, samt muligheten til å håndtere positive utfordringer i hverdagen og utvikle egen kompetanse.

AUTONOMI
Skalaen kartlegger hvordan medarbeidere har innflytelse på egen arbeidssituasjon og kan påvirke hvordan oppgaver løses.

AUTONOMI OG 
UTVIKLING
STAVANGER KIRKELIGE FELLESRÅD

- TORILL ROSLAND - 112000
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På min arbeidsplass er vi gode på å dele kunnskap og erfaring med
hverandre

På min arbeidsplass har vi en god dialog hvor alle trygt kan gi uttrykk for
sine meninger

På min arbeidsplass hjelper og støtter vi hverandre

1 2 3 4 5
Helt uenig Helt enig

4,8

4,7

4,8

Spredning Vet ikke

0%

0%

0%

Fellesrådlinjen

0,9

0,9

0,7

 

SAMARBEIDSKLIMA
Kartlegger deling av kunnskap, takhøyde for ulike meninger, kollegial støtte og evne til å håndtere uenighet.
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Min leder tar nødvendige beslutninger

Min leder klargjør hva som forventes av meg i mitt arbeid

1 2 3 4 5
Helt uenig Helt enig

4,4

4,6

Spredning Vet ikke

0%

0%

Fellesrådlinjen

0,5

0,7

Min leder er opptatt av å forbedre våre arbeidsprosesser

Min leder er åpen og konstruktiv til nye ideer og forslag

1 2 3 4 5
Helt uenig Helt enig

4,2

4,4

Spredning Vet ikke

0%

0%

Fellesrådlinjen

0,2

0,3

Min leder gir meg tilstrekkelige tilbakemeldinger om arbeidet mitt (både
positive og negative)

Min leder støtter meg når det er nødvendig

1 2 3 4 5
Helt uenig Helt enig

4,4

4,4

Spredning Vet ikke

0%

0%

Fellesrådlinjen

0,6

0,2

 

 

 

OPPGAVEORIENTERT LEDELSE
Oppgavelorientert ledelse omhandler nærmeste leders orientering mot oppgavene og målsettingene med arbeidet. Tydelig kommunikasjon rundt mål og forventninger, samt evnen til å treffe
beslutninger inngår her.

UTVIKLINGSORIENTERT LEDELSE
Utviklingsorientert ledelse kartlegger nærmeste leders endringsorientering, åpenhet for innspill fra andre, og vilje til å teste ut nye og forbedrede tilnærminger.

RELASJONSORIENTERT LEDELSE
Skalaen kartlegger leders evne til å anerkjenne og støtte sine medarbeidere.
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På min arbeidsplass er vi gode til å se muligheter fremfor problemer når
endringer skal gjennomføres

På min arbeidsplass utvikler vi oss, slik at vi kan møte endringer i
samfunnet

Jeg opplever at det er takhøyde og rom for å komme med nye idéer

1 2 3 4 5
Helt uenig Helt enig

4,5

4,0

4,4

Spredningsindikator Vet ikke

0%

17%

17%

Fellesrådlinjen

0,8

0,3

0,4

På min arbeidsplass diskuterer vi hva slags forventninger folk har til oss

På min arbeidsplass styres vårt arbeid ut fra folks ønsker og behov

1 2 3 4 5
Helt uenig Helt enig

4,0

3,8

Spredning Vet ikke

17%

17%

Fellesrådlinjen

0,3

0,2

 

 

ENDRING OG FORBEDRING
Skalaen kartlegger hvor endrings- og utviklingsorienterte medarbeiderne er, samt deres opplevelse av arbeidsplassens åpenhet for nye ideer.

EKSTERN ORIENTERING
Skalaen kartlegger hvordan arbeidsplassen forholder seg til folks forventinger, ønsker og behov.

ENDRING OG FORBEDRING OG EKSTERN ORIENTERING
STAVANGER KIRKELIGE FELLESR-
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Jeg opplever at informasjonen som gis sentralt fra Den norske kirke når
ut til alle ansatte som har behov for informasjonen

1 2 3 4 5
Helt uenig Helt enig

4,3

Spredning Vet ikke

0%

Fellesrådlinjen

0,6

I min virksomhet tar ledere og medarbeidere et felles ansvar for
likestilling, inkludering og mangfold

I min virksomhet har vi respekt for hverandres forskjellighet

I min virksomhet gir like kvalifikasjoner like muligheter, uavhengig av
bakgrunn

1 2 3 4 5
Helt uenig Helt enig

4,6

4,6

4,5

Spredning Vet ikke

0%

0%

20%

Fellesrådlinjen

0,6

0,6

0,5

Jeg opplever ikke at det forekommer belastende konflikter mellom
ansatte på min arbeidsplass

1 2 3 4 5
Helt uenig Helt enig

3,6

Spredning Vet ikke

0%

Fellesrådlinjen

0,2

 

 

 

INFORMASJON/HELHET
Skalaene kartlegger kvalitet og omfang på informasjonen som gis ut fra fellesråd, menighetsråd og Den norske kirke sentralt.

MANGFOLD OG INKLUDERING
Skalaen kartlegger hvordan virksomheten møter sine medarbeidere.

KONFLIKT
Skalaen kartlegger medarbeidernes opplevelse av konflikter på arbeidsplassen.

INFORMASJON/HELHET, MANGFOLD/INKLUDERING OG KONFLIKT
STAVANGER KIRKELIG-
E FELLESRÅD - TORIL...
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Ja

Nei

Vet ikke eller ikke relevant

0% 25% 50% 75% 100%

100%

0%

0%

Antall
svar

5

0

0

Jeg opplevde den siste medarbeidersamtalen som nyttig

På min arbeidsplass har vi fulgt opp den forrige
medarbeiderundersøkelsen

1 2 3 4 5
Helt uenig Helt enig

4,6

4,2

Spredning Vet ikke

0%

17%

Fellesrådlinjen

0,5

0,8

 

 

Har du hatt medarbeidersamtale med din nærmeste leder siste 12 mnd.?
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Ja

Nei

Vet ikke

0% 25% 50% 75% 100%

50%

17%

33%

Antall
svar

3

1

2

Jeg har tillit til at jeg kan varsle om kritikkverdige forhold uten at det får
negative konsekvenser

Jeg har tillit til at saker som varsles tas på alvor og følges opp av
arbeidsgiver

1 2 3 4 5
Helt uenig Helt enig

4,5

4,3

Spredning Vet ikke

0%

0%

Fellesrådlinjen

0,7

0,4

 

 

Jeg er kjent med virksomheten sine rutiner for varsling av kritikkverdige forhold
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DEN NORSKE KIRKE 
 Vardeneset menighetsråd 
 
 

 
 

 
 
Saksbehandler Arkivkode Arkivsak Ugradert 
Torill Rosland 413 24/00360-1    

 
 

 
 
 
Årsmøte (14.02.2024) 
 
 
 
  
 
         
 
 
Saksorientering 
Søndag 17. mars gjennomføres menighetens årsmøte rett etter gudstjenesten med litt kaffi 
og kaker og twist. Formålet med årsmøtet er å presisere menighetens virksomhet fra 2023 til 
menighetsmøtet. Årsmeldingen for 2023 skal fremlegges. Årsmeldingen skal være klar 2 
uker før årsmøtet, slik at folk har god tid til å gå gjennom den. 
 
Har vi flere muligheter inn i møtet, når menighetsmøtet er samlet? Bruke arenaen til å 
fremme arbeidet vårt i forhold til strategi? Noen forslag? 
 
 
Forslag til vedtak 
Menighetsrådet diskuterer ulike muligheter for hvordan menighetsmøtet kan brukes med et 
fremtidsrettet formål. 
 
 

Saksnummer Råd/utvalg Møtedato 
16/24 Vardeneset menighetsråd 14.02.2024 
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DEN NORSKE KIRKE 
 Vardeneset menighetsråd 
 
 

 
 

 
 
Saksbehandler Arkivkode Arkivsak Ugradert 
Torill Rosland 413 24/00360-2    

 
 

 
 
 
Årshjul Vardeneset menighetsråd (14.02.2024) 
 
 
 
Vedlegg:  
Årshjul for Vardeneset menighetsråd 
 
 
Saksorientering 
Daglig leder legger fram forslag til Årshjul for Vardeneset menighetsråd 
 
 
Forslag til vedtak 
Menighetsrådet godkjenner Årshjul for Vardeneset menighetsråd 
 
 

Saksnummer Råd/utvalg Møtedato 
17/24 Vardeneset menighetsråd 14.02.2024 
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Årshjul for Vardeneset menighetsråd 
 

• Ansatte innkalles årlig for å oppdatere rådet på sitt arbeidsområde, der de forteller om 
hvordan de har det på jobb og litt tanker framover. 

• Høringer må tas når de kommer fortløpende. MR blir orientert 

• Menighetsutvikling bør tas systematisk 

• Strategi og planer bør gås gjennom med stab og menighetsråd helst hvert år, minst 
annethvert 

• Økonomirapporter bør tas jevnt og trutt. 

 
August/September 
 -rapport fra AU for sommeren 
 -Givertjenesterapport 
 -økonomisk oppdatering 2. kvartal 
 

Oktober 
  

November 
 -økonomisk oppdatering 3. kvartal 
-budsjettinnspill neste år 
- Offersøknader fordeling 
- Møtedatoer for neste år 
- Valg av leder, nestleder og AU representant 
- Julen 

 

Desember 
-velge leder, nestleder og repr. til AU 

 -innvilge kirkeoffer for kommende år 

 
Januar 
 -Årsmøte -sette dato 
 -Utkast regnskap og menighetsbudsjett 
 -  
 

Februar 
 -strategi – planlegging 
 -Rapport Givertjeneste 
 - Sankthansfeiring 
 - Konfirmantfesten, program og ansvar  

- Vedta Menighetsbudsjett 
 

Mars 
-Endelig regnskap 
- Vedta Trosopplæringsbudsjett lokalt 
-Vedta Trosopplæringsbudsjett Statlige bidrag 
 

April 
-Statistikk  

 - foreslå bruksområde for basaroverskudd for diakon/diakoniutvalget 
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-Årsmøte  
 

Mai 
-disponering resultat  
-økonomisk oppdatering første kvartal 
- evaluering av konfirmantfesten  

 

Juni 
-sommerfullmakt for AU 
- sommersamling med MR og stab med middag. 
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DEN NORSKE KIRKE 
 Vardeneset menighetsråd 
 
 

 
 

 
 
Saksbehandler Arkivkode Arkivsak Ugradert 
Torill Rosland 411 23/05835-3    

 
 

 
 
 
Orienteringssaker (14.02.2024) 
 
 
 
  
 
         
 
 
Saksorientering 
 
Stab 
Stab 
Thomas organist går ut i permisjon fra mandag 12. februar. Det er 3 organister som deler på 
søndagene framover. 
Marius prest er tilbake i 100% fra 05.02. 
 
Innsparinger 
En «uformell» orientering og noen tanker rundt innsparinger.  
 
Den norske kirke gikk med et stort underskudd i fjor. Så er det også en del politiske signaler, 
ikke minst fra de alternative budsjettene som opposisjonen la fram på Stortinget, som fører 
til at vi ikke bare må finne ut hvordan vi skal spare penger (eller øke inntektene) i år, men 
også tenke lenger framover. Hvordan kan vi spare penger på sikt? 
 
Hvordan ruster vi oss for de neste årene? Hvordan skal vi være kirke hvis vi blir tildelt 
mindre ressurser fra staten i årene framover? Og hvordan kan vi jobbe for å sikre at 
tildelingene ikke reduseres ytterlige, verken fra Stortinget eller fra kommunene (vi har vi jo 
hatt liknende utfordringer i fellesrådet tidligere)? 
 
Og hva gjør vi her og nå for å spare penger, også utenom lønn? Eller ser vi muligheter for 
økte inntekter? Hvis vi har noen tanker rundt dette, er det bare å dele de. 
 
Gjestebud 
Det er et tilbud menigheten ønsker å ha til dåpsfamiliene, Menigheten Inviterer hele familien 
til et gjestebud / middag/ samling i kirken.  
Diakon Mona har fått med seg 4 damer som ønsker å være med i en komite som vil stelle i 
stand til denne samlingen. Det bør være et lavterskeltilbud, som favner alle. Alle kan føle 
seg velkomne, selv om de ikke er så vande med å gå i kirken.  
 
 

Saksnummer Råd/utvalg Møtedato 
18/24 Vardeneset menighetsråd 14.02.2024 
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Basar 
Planleggingen av vårbasaren som skal være her i kirken lørdag 20.april kl 14-16, er i full 
gang. Det blir salg av årer og middag fra Ghana, kaker, kaffi, pølser og saft. 
Hvis noen har lyst å bidra med kakebaking, stå i kiosk, selge lodd. Eller kan få tak i noen 
gevinster, vil det bli mottatt med takk.  
 
Busstur 
Da er vi i gang med å planlegge vårens vakreste eventyr. Siden det er vi som arrangerer i år 
blir det onsdag 5. juni. 
 
Vi tenker å reise til Sokndal, der vår forrige sokneprest, Torbjørn Hestnes, holder seg. Han 
viser oss da rundt i den gamle fine kirken, og så har vi litt program der i kirken.  
Middagen håper vi blir på Kulturhotellet, og så blir det et stopp eller to til. 
 
Dette er et samarbeid med Tasta, Kampen, Stokka og Vardeneset menigheter. 
 
Give me 5 
Give me 5 har hatt 4 samlinger januar og deltok i gudstjenesten den 4. februar med sang og 
tekstlesing. 
 
Helt førsteklasses 
Det blir 2 samlinger i februar og 2 samlinger i mars for 1. trinn. Og de blir med i 
gudstjenesten 17. mars. Invitasjoner er sendt ut.  
 
 
Hva er Lykke?  
Fra antikken til moderne lykkeforskning, det var foredrag med Odd Magne Bakke. Det var 20 
til stede. Flott med temakveld/foredrag, men det er dumt det er så få som kommer. Hva skal 
vi gjøre for å få folk til å komme?  
 
Minnekonsert 
04.02. Var det konsert G.B. Stabat Mater, flott konsert, men lite folk. Hva skal vi gjøre for å 
få flere folk til å komme på konserter i kirken.  
 
Konfirmantundervisning 
Vi har konfirmantundervisning på tirsdager. Prost Tor Magne tar de gjennom bønn og 
Bibelen, fint å ha med prost i undervisningen.  
 
Mandagsdrøs 
Annenhver mandag er det Mandagsdrøs i kirken. Det kommer 8-12 innom og spiser vafler 
og drikker kaffi og drøser. Lavterskeltilbud der du bare kan stikke innom og være der. 
 
Planlegging høst 
Tirsdag 6. februar hadde vi planlegging av høst 2024. Barnas dag i september, kirkemiddag, 
konserter, gudstjenester osv.  
 
Salmekveld  
15. februar er det salmekveld med John Gunnar Akerø og Arild Vøllestad, nattverdssalmer 
gjennom tidene.  
 
 
Tania Michelet  
Foredrag: Veien til tro 25. april  
Forfatteren Tania Michelet utga høsten 2020 den kritikerroste boken «Min egen vei – fra 
Mao til Gud», 12 år etter at hun debuterte med romanen «Afrika er ikke for alle». Hun er 
eldste datter til en av Norges mest anerkjente forfattere, Jon Michelet. Tania er en populære 
foredragsholder/kåsør hvor tema spenner fra hennes mange år bosatt i Zambia til den 
gripende livslange reisen som hun beskriver i sin siste bokutgivelse. 
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Året etter at Tania, og hennes tre yngre halvsøstre, mistet sin kjære pappa, omtalte hun seg 
selv som «skapkristen i 49 år» i forbindelse med at hun valgte å la seg døpe som voksen i 
Moss kirke – og høsten 2019 ble hun valgt inn i Menighetsrådet der og som 1.vara i Borg 
bispedømme. Det ble en sensasjon i kristen- Norge og noe som har blitt behørig omtalt i 
media i ettertid. Dåp ble igjen blitt satt på kartet, og flere steder har både dåp og voksendåp 
tatt seg opp. Hør Tania snakke om dåpen og reaksjonene. 
Ett av hennes foredrag er en rørende fortelling om en uvanlig oppvekst med en fantastisk, 
muligens kristen far som hun hadde en veldig sterk forbindelse med ettersom moren døde 
tragisk og tidlig. En historie om å vokse opp med «rettroende», og så bryte ut og finne sin 
egen vei. En fortelling om styrke til å ta egne valg, om tro og tilgivelse, mirakler, kjærlighet 
og sorg. 

Vi prøver å få en kronikk i inn i Aftenbladet, for at folk skal vite om det og komme til 
Vardeneset. 
 
 
 
Forslag til vedtak 
Menighetsrådet tar saken til orientering 
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DEN NORSKE KIRKE 
 Vardeneset menighetsråd 
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Eventuelt (14.02.2024) 
 
 
 
  
 
         
 
 
Saksorientering 
Saker til eventuelt 
 
 
Forslag til vedtak 
Ingen forslag til vedtak 
 
 

Saksnummer Råd/utvalg Møtedato 
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